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1.4.4.2. Preguntas orais en comisión

ı 58889 (10/POC-009207)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Blanco Rodríguez, Noela
Sobre a opinión do Sergas referida á existencia de problemas de cobertura das baixas e ausencias
de persoal no Centro de Saúde de Cuntis, a súa posible incidencia no Centro de Saúde de Caldas
de Reis e as medidas previstas ao respecto 187652

ı 58939 (10/POC-009208)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida á situación da atención sanitaria no concello de Cer-
dedo-Cotobade, así como sobre as súas previsións respecto da cobertura das ausencias do fa-
cultativo do Punto de Atención Continuada de Cerdedo e a dotación deste centro cunha
ambulancia 187654

ı 58948 (10/POC-009209)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 3 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto da situación de interinidade e da xestión do presi-
dente en funcións da Mancomunidade do Salnés, así como das medidas previstas para facilitar a
convocatoria do pleno dese órgano 187656

ı 58954 (10/POC-009210)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David
Sobre a información da Xunta de Galicia referida ás explotacións e aos permisos mineiros existentes
na actualidade nos concellos de Meaño e Sanxenxo 187659

ı 58967 (10/POC-009211)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre a xestión do Goberno galego en relación coa elaboración e posta en marcha dun novo mo-
delo de atención primaria 187661

ı 58975 (10/POC-009212)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca e Quinteiro Araújo, Paula
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Sobre a valoración que fai o Goberno galego do anuncio por Vilcasa do seu interese por facerse
cargo do estaleiro Vulcano, de Vigo, cun proxecto de construción e transformación naval, así
como sobre as actuacións que vai levar a cabo para favorecer a continuidade do uso industrial
dos terreos 187665

ı 58981 (10/POC-009213)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca e 3 máis
Sobre as medidas que vai adoptar o Goberno galego para favorecer a existencia de patios escolares
de recreo coeducativos e inclusivos para todo o alumnado 187668

ı 58989 (10/POC-009215)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Amigo Díaz, María Encarnación e 8 máis
Sobre as previsións da Consellería de Cultura e Turismo referidas á recuperación do pazo de Dona
Urraca, no barrio lucense da Tinería, así como sobre a situación na que se atopa o proxecto da Con-
sellería respecto da recuperación da Casa-Torre, localizada nese barrio 187671

ı 58990 (10/POC-009216)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Novo Fariña, María Isabel e 7 máis
Sobre o balance que fai o Goberno galego da evolución que presenta nos últimos anos a Rede Ga-
lega de Música ao Vivo, así como sobre as melloras que vai supoñer para esta rede a aprobación
da orde que está a tramitar a Xunta de Galicia para a súa regulación 187673

ı 58991 (10/POC-009217)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Romero Fernández, Cristina Isabel e 6 máis
Sobre o balance da actividade desenvolvida polas vivendas de uso turístico desde a súa regulación,
a distribución da propiedade dos inmobles destinados a ese fin en Galicia e a tarefa inspectora le-
vada a cabo ao respecto 187675

ı 58999 (10/POC-009218)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Burgo López, María de la Concepción
Sobre os criterios que está a seguir a Consellería de Educación, Universidade e Formación Profe-
sional para avaliar a mellora na competencia lingüística do alumnado que participa nalgún dos pro-
gramas que desenvolven a Estratexia galega de linguas estranxeiras 2020, así como o posible
cumprimento das expectativas dos programas 187677

ı 59002 (10/POC-009219)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do desenvolvemento das actuacións necesarias
para solucionar as deficiencias que presentan as instalacións do CEIP de Cervo 187680
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ı 59007 (10/POC-009220)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Gómez Salgado, Carlos e 7 máis
Sobre o estado de tramitación do expediente para a declaración do mosteiro do Bon Xesús de Tran-
deiras, no concello de Xinzo de Limia, como ben de interese cultural, así como as previsións da
Xunta de Galicia respecto do desenvolvemento dalgún plan director ou do impulso de actuacións
de consolidación e conservación que eviten a súa deterioración e permitan a súa posta en valor

187682
ı 59017 (10/POC-009221)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre as causas das novas filtracións producidas no CEIP Virxe do Carme, de Burela, tras a reforma
integral do centro e as previsións do Goberno galego respecto da execución das actuacións nece-
sarias para solucionar as deficiencias e danos que presentan as súas instalacións 187685

ı 59033 (10/POC-009223)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 6 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto do factor de vulnerabilidade que supón, no ámbito
da violencia de xénero, o feito de non vivir en Vigo ou na Coruña, os resultados do estudo específico
referido á percepción dese tipo de violencia no medio rural, así como respecto do procedemento
seguido para a elaboración do convenio de colaboración asinado coas federacións de mulleres ru-
rais de Galicia en materia de sensibilización, prevención e apoio ás vítimas 187687

ı 59044 (10/POC-009224)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio
Sobre a partida orzamentaria xenérica prevista para Portos de Galicia para o ano 2020 con destino
á contratación da asistencia técnica para a preparación da documentación e inicio dos estudos
necesarios para a dragaxe do Porto Chico, de Foz, así como sobre a contía que se vai asignar para
ese fin 187690

ı 59052 (10/POC-009225)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre o coñecemento, a opinión e participación do Goberno galego no acordo acadado entre Na-
vantia e Siemens para a creación do Centro de Excelencia do Sector Naval (Cesena) en Santiago de
Compostela, así como respecto das actuacións previstas para a súa reversión e para o asentamento
en Ferrol de todo o proceso relacionado co desenvolvemento dixital da construción naval 187692

ı 59055 (10/POC-009226)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Blanco Rodríguez, Noela
Sobre o número de reclamacións e recursos presentados contra as resolucións dos catro últimos
procesos de concesión de licenzas de oficinas de farmacia en Galicia, a posible suspensión no ano
2019 do acto de entrega das licenzas previsto e, se é o caso, as súas causas 187696
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ı 59074 (10/POC-009227)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David
Sobre as medidas previstas polo do Goberno galego en relación coa praga de ratos-toupa detectada
na montaña lucense e cos danos que lle está a ocasionar ao sector agrogandeiro 187698

ı 59082 (10/POC-009228)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a valoración do Goberno galego respecto da situación do servizo de pediatría na comarca
do Ribeiro e as súas previsións referidas á garantía da dotación de persoal necesaria, así como
sobre a implantación dese servizo no Centro de Saúde A Covada, en Oleiros 187701

ı 59084 (10/POC-009229)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre as medidas adoptadas ou previstas polo Goberno galego respecto da situación na que se
atopan as instalacións do CEIP San Pedro de Visma, na cidade da Coruña 187704

ı 59093 (10/POC-009230)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego respecto das demandas da veciñanza do lugar
da Veiga, na parroquia de Corvillón, no concello de Cambados, referidas ao proxecto viario inserido
no Plan de seguridade viaria de Galicia 2016-2020 que está a executar a Consellería de Infraestru-
turas e Mobilidade 187707

ı 59101 (10/POC-009231)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Antón Vilasánchez, María Ángeles e 6 máis
Sobre o balance do Goberno galego respecto da Cidade da Cultura de Galicia 187711

ı 59107 (10/POC-009232)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Antón Vilasánchez, María Ángeles e 6 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do edificio Fontán, da Cidade da Cultura de Galicia

187713
ı 59111 (10/POC-009233)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Lago Peñas, José Manuel e Torregrosa Sañudo, Julia
Sobre as razóns que hai para que Galicia sexa a segunda comunidade autónoma coa peor evolución
salarial no ano 2018, cunha redución do salario medio do 2%, mentres que no resto do Estado au-
menta de media o 3% 187715

ı 59114 (10/POC-009235)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
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Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre os prazos que está a manexar a Xunta de Galicia para a construción da nova depuradora de
augas residuais de Burela e a súa opinión respecto da existencia con eles dalgún risco de perda
dos fondos europeos previstos para ese fin 187717

ı 59117 (10/POC-009236)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pérez Seco, José Manuel e 2 máis
Sobre as razóns da Xunta de Galicia para non colaborar coa festa do marisco que organiza o Con-
cello de Narón coa colaboración das confrarías de Ferrol, Mugardos e Barallobre 187719

ı 59130 (10/POC-009237)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Dacosta, Maria del Carmen e 2 máis
Sobre o prazo previsto polo Goberno galego para o restablecemento do servizo de radiodiagnóstico
no Centro de Saúde de Celanova, así como sobre os datos referidos á derivación de pacientes ao Com-
plexo Hospitalario de Ourense e a demora das consultas de traumatoloxía por causa da súa avaría

187721
ı 59136 (10/POC-009238)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca e 2 máis
Sobre os datos do Goberno galego respecto da denominada pobreza menstrual en Galicia 187723

ı 59140 (10/POC-009239)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 4 máis
Sobre a xestión do Goberno galego en relación co financiamento e cooperación coas entidades lo-
cais da provincia de Pontevedra 187726

ı 59150 (10/POC-009240)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Solla Fernández, Eva
Sobre as actuacións levadas a cabo pola Xunta de Galicia para abordar de xeito global o problema
que supón para a saúde humana a presenza de amianto nas edificacións, os plans que ten para re-
alizar un mapa da súa localización, estado e retirada nos edificios públicos, así como sobre o estudo
da posibilidade de establecer liñas de axuda para a súa retirada nas vivendas privadas 187728

ı 59156 (10/POC-009241)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da instalación de paneis explicativos e do impulso
dalgunha actuación de conservación e sinalización na cartografía do Plan básico autonómico do ac-
tual asentamento do xacemento arqueolóxico do Bolo de Betote, no concello de Sarria 187730

ı 59157 (10/POC-009242)
Grupo Parlamentario Mixto
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Villares Naveira, Luis e Vázquez Verao, Paula
Sobre a sentenza do Xulgado do Contencioso nº 1 de Pontevedra en relación coa expulsión dunha
muller das listas de persoal interino para a cobertura de vacantes de persoal funcionario dos corpos
xerais ao servizo da Administración de Xustiza de Galicia 187732

ı 59158 (10/POC-009243)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Rodríguez Arias, Marta e 7 máis
Sobre a valoración do Goberno galego respecto do impacto que están a ter as casas niño e as casas
do maior nas zonas rurais 187735

ı 59164 (10/POC-009244)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da necesidade de negociar o réxime xurídico e sistema
retributivo das matronas de atención primaria, as condicións que presenta o material existente nas
súas consultas e o prazo previsto para o aumento das prazas para garantir a equidade en todo o
territorio e adaptar as ratios aos niveis recomendados 187737

ı 59168 (10/POC-009245)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Mato Otero, Beatriz e 8 máis
Sobre os termos exactos do convenio trasladado pola Xunta de Galicia e o Concello de Arteixo ao
Ministerio de Fomento en relación coa Autoestrada AG-55, no treito comprendido entre A Coruña
e o enlace coa A-6, así como a valoración que fai o Goberno galego respecto da proposta de cone-
xión do porto exterior planificada polo Ministerio 187740

ı 59205 (10/POC-009247)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilar Chento, Óscar e Pérez Seco, José Manuel
Sobre as medidas que vai adoptar a curto prazo o Goberno galego en relación coa concentración
parcelaria Figueiras II e Villestro II, no concello de Santiago de Compostela, as razóns da demora
na toma en consideración do acordo parlamentario ao respecto e as súas previsións referidas á re-
activación do proceso 187742

ı 59211 (10/POC-009248)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego en relación cos problemas que presentan as
bibliotecas públicas da cidade de Ourense 187744

ı 59216 (10/POC-009249)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Jove González, Xan Xosé e Quinteiro Araújo, Paula
Sobre as actuacións que está a levar a cabo o Goberno galego para estudar e analizar os motivos
da proliferación de algas no medio mariño, así como sobre os mecanismos para a súa redución e
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os plans que está a desenvolver ou ten previstos co fin de colaborar coas organizacións de produ-
tores para a súa retirada e xestión 187747

ı 59218 (10/POC-009250)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Jove González, Xan Xosé e Quinteiro Araújo, Paula
Sobre a situación na que se atopa o decreto que vai regular o réxime de conservación e explotación
dos recursos marisqueiros e os prazos que está a manexar a Xunta de Galicia para a súa aprobación
definitiva 187750

ı 59219 (10/POC-009251)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilar Chento, Óscar e 3 máis
Sobre as razóns da demora do Goberno galego no inicio do estudo da praga de roedores detectada
en varias zonas da provincia de Lugo, así como na execución dun plan de seguimento xunto cun
plan de prevención, as medidas adoptadas ou previstas ao respecto e as axudas programadas pola
Consellería do Medio Rural para o sector afectado 187752

ı 59231 (10/POC-009252)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida á garantía do acceso da veciñanza ás súas propiedades no
previsto enlace da estrada N-525 coa autovía AG-53 en Dozón e a necesidade de mellorar a seguridade
viaria nesa zona coa construción dunha rotonda, así como sobre as súas previsións respecto da atención
ás alegacións presentadas e da execución dunha dobre conexión en ambos os dous sentidos 187755

ı 59238 (10/POC-009253)
Grupo Parlamentario Mixto
Casal Vidal, Francisco e 3 máis
Sobre as razóns da situación de inoperatividade na que estivo durante unha semana o helicóptero
do Servizo de Gardacostas Pesca 2, con base en Celeiro, avariado o 24 de outubro, así como sobre
a opinión da Xunta de Galicia respecto disto e as súas razóns para non obrigar á empresa conce-
sionaria a substituír as aeronaves segundo as condicións do contrato 187758

ı 59244 (10/POC-009254)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre o proceso de elaboración do novo Estatuto da Axencia Galega das Industrias Culturais anun-
ciado polo Goberno galego, as modificacións que introduce e os cambios que vai supoñer, espe-
cialmente para o Centro Dramático Galego e o Centro Coreográfico Galego 187761

ı 59249 (10/POC-009255)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Jove González, Xan Xosé e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre as previsións da Dirección da CRTVG respecto da emisión en directo, en horario de máxima au-
diencia e pola primeira canle da televisión pública galega dos futuros debates electorais 187764
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ı 59255 (10/POC-009256)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre a decisión do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia respecto do recurso presentado pola
Xunta de Galicia en relación coa paralización das obras de construción dun parque eólico na serra
do Oribio 187767

ı 59261 (10/POC-009257)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Solla Fernández, Eva
Sobre a opinión do Goberno galego referida á calidade da asistencia sanitaria que se está a prestar
na unidade de medicina interna do Complexo Hospitalario Universitario de Ourense, as razóns do
incumprimento das ratios recomendadas e do mantemento dunha precariedade estrutural na con-
tratación do Sergas, así como respecto das súas previsións sobre a dotación desa unidade cos re-
cursos humanos e materiais demandados polo persoal 187770

ı 59267 (10/POC-009258)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego da situación na que se atopan os xulgados de Viveiro,
a súa opinión referida á suficiencia da súa dotación de persoal e á sobrecarga de traballo que pa-
decen, así como sobre as medidas previstas ao respecto 187773

ı 59269 - 59278 (10/POC-009259)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre a situación de colapso que se está a rexistrar no servizo de urxencias do Hospital Universitario
da Coruña, a opinión e xestión do Goberno galego ao respecto, así como sobre a planificación do
Sergas para evitar estas situacións 187776

1.4.5. Respostas a preguntas

ı 58909 - 37680 (10/PRE-011718)
Grupo Parlamentario de En Marea
Miranda Pena, Flora María e Vázquez Verao, Paula
Sobre a opinión do Goberno galego referida á adaptación da dotación de persoal de atención di-
recta e facultativo da Residencia de Maiores de Pontepedriña ás necesidades existentes nela, as
súas previsións respecto do aumento da ratio de persoal nos centros de maiores e as medidas que
vai adoptar para resolver a problemática da integración de persoas con enfermidades mentais en
residencias 187781

ı 58908 - 40514 (10/PRE-011994)
Grupo Parlamentario de En Marea
Vázquez Verao, Paula
Sobre as medidas que vai adoptar o Goberno galego respecto das irregularidades reflectidas no
informe do Consello de Contas de Galicia publicado no ano 2018 en relación coa residencia de per-
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soas maiores de Laraxe, no concello de Cabanas, así como as súas previsións referidas á asunción
da xestión directa do centro 187784

ı 58907 - 41780 (10/PRE-012170)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Pierres López, María Luisa
Sobre o estado actual da actuación denominada Rolda leste de Lugo, treito II: LU-530-N-VI, prevista
no Plan MOVE 2009-2015, a valoración da Xunta de Galicia en relación co cumprimento do prazo
establecido para o seu remate e as súas intencións respecto do mantemento do investimento ini-
cialmente previsto para a súa execución 187786

ı 58904 - 52313 (10/PRE-015076)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre as actuacións levadas a cabo polo Goberno galego en relación co Plan sectorial da rede viaria
da Coruña, Arteixo, Culleredo, Cambre, Oleiros, Sada e Bergondo, aprobado definitivamente no
Consello da Xunta de Galicia no ano 2004 187789

ı 58905 - 42248 (10/PRE-015160)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 3 máis
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia respecto do cumprimento do horizonte temporal es-
tablecido no ano 2013 en relación coa actuación denominada rolda leste de Lugo, treito II: LU-530-
N-VI, dentro do Programa de vías de altas prestacións 187792

ı 58906 - 42217 (10/PRE-016345)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre o estado da actuación denominada rolda leste de Lugo, treito II: LU-530-N-VI, dentro do Pro-
grama de vías de altas prestacións 187795

ı 58903 - 53720 (10/PRE-017568)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre as contratacións realizadas para a cobertura das vacacións do persoal laboral nas residencias
de maiores no verán de 2019 187798

ı 58987 - 55438 (10/PRE-017663)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre as medidas adoptadas e previstas polo Goberno galego respecto das supostas irregularida-
des detectadas pola veciñanza de Sobrado dos Monxes en relación coas balsas de lodos de distinta
procedencia existentes nos montes do concello 187801

ı 58902 - 55472 (10/PRE-017668)
Grupo Parlamentario Mixto
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Vázquez Verao, Paula
Sobre as deficiencias sinaladas pola Xunta de Galicia aos responsables da residencia DomusVi Chan-
tada para o seu arranxo 187805

ı 58901 - 57517 (10/PRE-017854)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre o estado de elaboración no que se atopa o Plan de saneamento local da ría de Pontevedra,
a data prevista polo Goberno galego para a súa publicación e a posible estimación da necesidade
de construír novas depuradoras na ría, así como as medidas necesarias para mellorar a rede sepa-
rativa nos concellos que verten á depuradora dos Praceres e as que vai adoptar en relación coas
verteduras do porto de Marín 187807

2. Elección e composición do Parlamento, réxime e goberno interior,
organización e funcionamento

2.2. Composición do Parlamento e dos seus órganos
2.2.1. Composición do Pleno

ı Acordo da Mesa do Parlamento de Galicia, do día 26 de novembro de 2019, polo que se acepta a
renuncia de D. Xoaquín Mª Fernández Leiceaga como deputado do Parlamento de Galicia e se de-
clara vacante o seu escano pola circunscrición electoral da A Coruña na lista do Partido Socialista
Obrero Español-Partido dos Socialistas de Galicia (10/RCDE-000023) 187650
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A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 26 de novembro de 2019, adoptou os seguintes acordos:

1. Procedementos parlamentarios

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión

Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

- 58889 (10/POC-009207)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Blanco Rodríguez, Noela
Sobre a opinión do Sergas referida á existencia de problemas de cobertura das baixas e ausencias
de persoal no Centro de Saúde de Cuntis, a súa posible incidencia no Centro de Saúde de Caldas
de Reis e as medidas previstas ao respecto
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 58939 (10/POC-009208)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida á situación da atención sanitaria no concello de Cer-
dedo-Cotobade, así como sobre as súas previsións respecto da cobertura das ausencias do facul-
tativo do Punto de Atención Continuada de Cerdedo e a dotación deste centro cunha ambulancia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 58948 (10/POC-009209)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 3 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto da situación de interinidade e da xestión do presi-
dente en funcións da Mancomunidade do Salnés, así como das medidas previstas para facilitar a
convocatoria do pleno dese órgano
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 58954 (10/POC-009210)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David
Sobre a información da Xunta de Galicia referida ás explotacións e aos permisos mineiros existentes
na actualidade nos concellos de Meaño e Sanxenxo
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 58967 (10/POC-009211)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre a xestión do Goberno galego en relación coa elaboración e posta en marcha dun novo mo-
delo de atención primaria
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 58975 (10/POC-009212)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca e Quinteiro Araújo, Paula
Sobre a valoración que fai o Goberno galego do anuncio por Vilcasa do seu interese por facerse
cargo do estaleiro Vulcano, de Vigo, cun proxecto de construción e transformación naval, así como
sobre as actuacións que vai levar a cabo para favorecer a continuidade do uso industrial dos terreos
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 58981 (10/POC-009213)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca e 3 máis
Sobre as medidas que vai adoptar o Goberno galego para favorecer a existencia de patios escolares
de recreo coeducativos e inclusivos para todo o alumnado
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 58989 (10/POC-009215)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Amigo Díaz, María Encarnación e 8 máis
Sobre as previsións da Consellería de Cultura e Turismo referidas á recuperación do pazo de Dona
Urraca, no barrio lucense da Tinería, así como sobre a situación na que se atopa o proxecto da Con-
sellería respecto da recuperación da Casa-Torre, localizada nese barrio
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 58990 (10/POC-009216)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Novo Fariña, María Isabel e 7 máis
Sobre o balance que fai o Goberno galego da evolución que presenta nos últimos anos a Rede Ga-
lega de Música ao Vivo, así como sobre as melloras que vai supoñer para esta rede a aprobación
da orde que está a tramitar a Xunta de Galicia para a súa regulación
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 58991 (10/POC-009217)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Romero Fernández, Cristina Isabel e 6 máis
Sobre o balance da actividade desenvolvida polas vivendas de uso turístico desde a súa regulación,
a distribución da propiedade dos inmobles destinados a ese fin en Galicia e a tarefa inspectora le-
vada a cabo ao respecto
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 58999 (10/POC-009218)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Burgo López, María de la Concepción
Sobre os criterios que está a seguir a Consellería de Educación, Universidade e Formación Profe-
sional para avaliar a mellora na competencia lingüística do alumnado que participa nalgún dos pro-
gramas que desenvolven a Estratexia galega de linguas estranxeiras 2020, así como o posible
cumprimento das expectativas dos programas
Comisión 4ª, Educación e Cultura
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- 59002 (10/POC-009219)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do desenvolvemento das actuacións necesarias
para solucionar as deficiencias que presentan as instalacións do CEIP de Cervo
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 59007 (10/POC-009220)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Gómez Salgado, Carlos e 7 máis
Sobre o estado de tramitación do expediente para a declaración do mosteiro do Bon Xesús de Tran-
deiras, no concello de Xinzo de Limia, como ben de interese cultural, así como as previsións da
Xunta de Galicia respecto do desenvolvemento dalgún plan director ou do impulso de actuacións
de consolidación e conservación que eviten a súa deterioración e permitan a súa posta en valor
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 59017 (10/POC-009221)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre as causas das novas filtracións producidas no CEIP Virxe do Carme, de Burela, tras a reforma
integral do centro e as previsións do Goberno galego respecto da execución das actuacións nece-
sarias para solucionar as deficiencias e danos que presentan as súas instalacións
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 59033 (10/POC-009223)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 6 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto do factor de vulnerabilidade que supón, no ámbito
da violencia de xénero, o feito de non vivir en Vigo ou na Coruña, os resultados do estudo específico
referido á percepción dese tipo de violencia no medio rural, así como respecto do procedemento
seguido para a elaboración do convenio de colaboración asinado coas federacións de mulleres ru-
rais de Galicia en materia de sensibilización, prevención e apoio ás vítimas
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 59044 (10/POC-009224)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio
Sobre a partida orzamentaria xenérica prevista para Portos de Galicia para o ano 2020 con destino
á contratación da asistencia técnica para a preparación da documentación e inicio dos estudos ne-
cesarios para a dragaxe do Porto Chico, de Foz, así como sobre a contía que se vai asignar para ese
fin
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 59052 (10/POC-009225)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
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Sobre o coñecemento, a opinión e participación do Goberno galego no acordo acadado entre
Navantia e Siemens para a creación do Centro de Excelencia do Sector Naval (Cesena) en San-
tiago de Compostela, así como respecto das actuacións previstas para a súa reversión e para o
asentamento en Ferrol de todo o proceso relacionado co desenvolvemento dixital da construción
naval
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 59055 (10/POC-009226)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Blanco Rodríguez, Noela
Sobre o número de reclamacións e recursos presentados contra as resolucións dos catro últimos
procesos de concesión de licenzas de oficinas de farmacia en Galicia, a posible suspensión no ano
2019 do acto de entrega das licenzas previsto e, se é o caso, as súas causas
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 59074 (10/POC-009227)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David
Sobre as medidas previstas polo do Goberno galego en relación coa praga de ratos-toupa detectada
na montaña lucense e cos danos que lle está a ocasionar ao sector agrogandeiro
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 59082 (10/POC-009228)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a valoración do Goberno galego respecto da situación do servizo de pediatría na comarca
do Ribeiro e as súas previsións referidas á garantía da dotación de persoal necesaria, así como
sobre a implantación dese servizo no Centro de Saúde A Covada, en Oleiros
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 59084 (10/POC-009229)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre as medidas adoptadas ou previstas polo Goberno galego respecto da situación na que se
atopan as instalacións do CEIP San Pedro de Visma, na cidade da Coruña
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 59093 (10/POC-009230)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego respecto das demandas da veciñanza do lugar
da Veiga, na parroquia de Corvillón, no concello de Cambados, referidas ao proxecto viario inserido
no Plan de seguridade viaria de Galicia 2016-2020 que está a executar a Consellería de Infraestru-
turas e Mobilidade
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos
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- 59101 (10/POC-009231)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Antón Vilasánchez, María Ángeles e 6 máis
Sobre o balance do Goberno galego respecto da Cidade da Cultura de Galicia
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 59107 (10/POC-009232)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Antón Vilasánchez, María Ángeles e 6 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do edificio Fontán, da Cidade da Cultura de Galicia
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 59111 (10/POC-009233)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Lago Peñas, José Manuel e Torregrosa Sañudo, Julia
Sobre as razóns que hai para que Galicia sexa a segunda comunidade autónoma coa peor evolución
salarial no ano 2018, cunha redución do salario medio do 2%, mentres que no resto do Estado au-
menta de media o 3%
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 59114 (10/POC-009235)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre os prazos que está a manexar a Xunta de Galicia para a construción da nova depuradora de
augas residuais de Burela e a súa opinión respecto da existencia con eles dalgún risco de perda
dos fondos europeos previstos para ese fin
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 59117 (10/POC-009236)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pérez Seco, José Manuel e 2 máis
Sobre as razóns da Xunta de Galicia para non colaborar coa festa do marisco que organiza o Con-
cello de Narón coa colaboración das confrarías de Ferrol, Mugardos e Barallobre
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 59130 (10/POC-009237)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Dacosta, Maria del Carmen e 2 máis
Sobre o prazo previsto polo Goberno galego para o restablecemento do servizo de radiodiagnóstico
no Centro de Saúde de Celanova, así como sobre os datos referidos á derivación de pacientes ao
Complexo Hospitalario de Ourense e a demora das consultas de traumatoloxía por causa da súa
avaría
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 59136 (10/POC-009238)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
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Chao Pérez, Luca e 2 máis
Sobre os datos do Goberno galego respecto da denominada pobreza menstrual en Galicia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 59140 (10/POC-009239)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 4 máis
Sobre a xestión do Goberno galego en relación co financiamento e cooperación coas entidades lo-
cais da provincia de Pontevedra
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 59150 (10/POC-009240)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Solla Fernández, Eva
Sobre as actuacións levadas a cabo pola Xunta de Galicia para abordar de xeito global o problema
que supón para a saúde humana a presenza de amianto nas edificacións, os plans que ten para re-
alizar un mapa da súa localización, estado e retirada nos edificios públicos, así como sobre o estudo
da posibilidade de establecer liñas de axuda para a súa retirada nas vivendas privadas
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 59156 (10/POC-009241)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da instalación de paneis explicativos e do impulso
dalgunha actuación de conservación e sinalización na cartografía do Plan básico autonómico do
actual asentamento do xacemento arqueolóxico do Bolo de Betote, no concello de Sarria
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 59157 (10/POC-009242)
Grupo Parlamentario Mixto
Villares Naveira, Luis e Vázquez Verao, Paula
Sobre a sentenza do Xulgado do Contencioso nº 1 de Pontevedra en relación coa expulsión dunha
muller das listas de persoal interino para a cobertura de vacantes de persoal funcionario dos corpos
xerais ao servizo da Administración de Xustiza de Galicia
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 59158 (10/POC-009243)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Rodríguez Arias, Marta e 7 máis
Sobre a valoración do Goberno galego respecto do impacto que están a ter as casas niño e as casas
do maior nas zonas rurais
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 59164 (10/POC-009244)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
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Sobre a opinión do Goberno galego respecto da necesidade de negociar o réxime xurídico e sistema
retributivo das matronas de atención primaria, as condicións que presenta o material existente nas
súas consultas e o prazo previsto para o aumento das prazas para garantir a equidade en todo o
territorio e adaptar as ratios aos niveis recomendados
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 59168 (10/POC-009245)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Mato Otero, Beatriz e 8 máis
Sobre os termos exactos do convenio trasladado pola Xunta de Galicia e o Concello de Arteixo ao
Ministerio de Fomento en relación coa Autoestrada AG-55, no treito comprendido entre A Coruña
e o enlace coa A-6, así como a valoración que fai o Goberno galego respecto da proposta de cone-
xión do porto exterior planificada polo Ministerio
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 59205 (10/POC-009247)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilar Chento, Óscar e Pérez Seco, José Manuel
Sobre as medidas que vai adoptar a curto prazo o Goberno galego en relación coa concentración
parcelaria Figueiras II e Villestro II, no concello de Santiago de Compostela, as razóns da demora
na toma en consideración do acordo parlamentario ao respecto e as súas previsións referidas á re-
activación do proceso
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 59211 (10/POC-009248)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego en relación cos problemas que presentan as
bibliotecas públicas da cidade de Ourense
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 59216 (10/POC-009249)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Jove González, Xan Xosé e Quinteiro Araújo, Paula
Sobre as actuacións que está a levar a cabo o Goberno galego para estudar e analizar os motivos
da proliferación de algas no medio mariño, así como sobre os mecanismos para a súa redución e
os plans que está a desenvolver ou ten previstos co fin de colaborar coas organizacións de produ-
tores para a súa retirada e xestión
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 59218 (10/POC-009250)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Jove González, Xan Xosé e Quinteiro Araújo, Paula
Sobre a situación na que se atopa o decreto que vai regular o réxime de conservación e explotación
dos recursos marisqueiros e os prazos que está a manexar a Xunta de Galicia para a súa aprobación
definitiva
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo
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- 59219 (10/POC-009251)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilar Chento, Óscar e 3 máis
Sobre as razóns da demora do Goberno galego no inicio do estudo da praga de roedores detectada
en varias zonas da provincia de Lugo, así como na execución dun plan de seguimento xunto cun
plan de prevención, as medidas adoptadas ou previstas ao respecto e as axudas programadas pola
Consellería do Medio Rural para o sector afectado
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 59231 (10/POC-009252)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida á garantía do acceso da veciñanza ás súas propiedades
no previsto enlace da estrada N-525 coa autovía AG-53 en Dozón e a necesidade de mellorar a se-
guridade viaria nesa zona coa construción dunha rotonda, así como sobre as súas previsións res-
pecto da atención ás alegacións presentadas e da execución dunha dobre conexión en ambos os
dous sentidos
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 59238 (10/POC-009253)
Grupo Parlamentario Mixto
Casal Vidal, Francisco e 3 máis
Sobre as razóns da situación de inoperatividade na que estivo durante unha semana o helicóptero
do Servizo de Gardacostas Pesca 2, con base en Celeiro, avariado o 24 de outubro, así como sobre
a opinión da Xunta de Galicia respecto disto e as súas razóns para non obrigar á empresa conce-
sionaria a substituír as aeronaves segundo as condicións do contrato
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 59244 (10/POC-009254)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre o proceso de elaboración do novo Estatuto da Axencia Galega das Industrias Culturais anun-
ciado polo Goberno galego, as modificacións que introduce e os cambios que vai supoñer, espe-
cialmente para o Centro Dramático Galego e o Centro Coreográfico Galego 
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 59249 (10/POC-009255)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Jove González, Xan Xosé e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre as previsións da Dirección da CRTVG respecto da emisión en directo, en horario de máxima
audiencia e pola primeira canle da televisión pública galega dos futuros debates electorais 
Comisión Permanente non Lexislativa de Control da Corporación da RTVG

- 59255 (10/POC-009256)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
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Sobre a decisión do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia respecto do recurso presentado pola
Xunta de Galicia en relación coa paralización das obras de construción dun parque eólico na serra
do Oribio
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 59261 (10/POC-009257)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Solla Fernández, Eva
Sobre a opinión do Goberno galego referida á calidade da asistencia sanitaria que se está a prestar
na unidade de medicina interna do Complexo Hospitalario Universitario de Ourense, as razóns do
incumprimento das ratios recomendadas e do mantemento dunha precariedade estrutural na con-
tratación do Sergas, así como respecto das súas previsións sobre a dotación desa unidade cos re-
cursos humanos e materiais demandados polo persoal
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 59267 (10/POC-009258)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego da situación na que se atopan os xulgados de Viveiro,
a súa opinión referida á suficiencia da súa dotación de persoal e á sobrecarga de traballo que pa-
decen, así como sobre as medidas previstas ao respecto
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 59269  - 59278 (10/POC-009259)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre a situación de colapso que se está a rexistrar no servizo de urxencias do Hospital Universitario
da Coruña, a opinión e xestión do Goberno galego ao respecto, así como sobre a planificación do
Sergas para evitar estas situacións
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

A Mesa admítea a trámite coa corrección de erros formulada no doc. núm. 59278.

1.4.5. Respostas a preguntas

Toma de coñecemento das respostas, remisión ás deputadas e aos deputados e publicación

- 58909 - 37680 (10/PRE-011718)
Grupo Parlamentario de En Marea
Miranda Pena, Flora María e Vázquez Verao, Paula
Sobre a opinión do Goberno galego referida á adaptación da dotación de persoal de atención di-
recta e facultativo da Residencia de Maiores de Pontepedriña ás necesidades existentes nela, as
súas previsións respecto do aumento da ratio de persoal nos centros de maiores e as medidas que
vai adoptar para resolver a problemática da integración de persoas con enfermidades mentais en
residencias
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- 58908 - 40514 (10/PRE-011994)
Grupo Parlamentario de En Marea
Vázquez Verao, Paula
Sobre as medidas que vai adoptar o Goberno galego respecto das irregularidades reflectidas no
informe do Consello de Contas de Galicia publicado no ano 2018 en relación coa residencia de per-
soas maiores de Laraxe, no concello de Cabanas, así como as súas previsións referidas á asunción
da xestión directa do centro

- 58907 - 41780 (10/PRE-012170)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Pierres López, María Luisa
Sobre o estado actual da actuación denominada Rolda leste de Lugo, treito II: LU-530- N-VI, prevista
no Plan MOVE 2009-2015, a valoración da Xunta de Galicia en relación co cumprimento do prazo
establecido para o seu remate e as súas intencións respecto do mantemento do investimento ini-
cialmente previsto para a súa execución

- 58904 - 52313 (10/PRE-015076)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre as actuacións levadas a cabo polo Goberno galego en relación co Plan sectorial da rede viaria
da Coruña, Arteixo, Culleredo, Cambre, Oleiros, Sada e Bergondo, aprobado definitivamente no
Consello da Xunta de Galicia no ano 2004

- 58905 - 42248 (10/PRE-015160)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 3 máis
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia respecto do cumprimento do horizonte temporal es-
tablecido no ano 2013 en relación coa actuación denominada rolda leste de Lugo, treito II: LU-530-
N-VI, dentro do Programa de vías de altas prestacións

- 58906 - 42217 (10/PRE-016345)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre o estado da actuación denominada rolda leste de Lugo, treito II: LU-530-N-VI, dentro do Pro-
grama de vías de altas prestacións

- 58903 - 53720 (10/PRE-017568)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre as contratacións realizadas para a cobertura das vacacións do persoal laboral nas residencias
de maiores no verán de 2019

- 58987 - 55438 (10/PRE-017663)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
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Sobre as medidas adoptadas e previstas polo Goberno galego respecto das supostas irregularida-
des detectadas pola veciñanza de Sobrado dos Monxes en relación coas balsas de lodos de distinta
procedencia existentes nos montes do concello

- 58902 - 55472 (10/PRE-017668)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre as deficiencias sinaladas pola Xunta de Galicia aos responsables da residencia DomusVi Chan-
tada para o seu arranxo

- 58901 - 57517 (10/PRE-017854)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre o estado de elaboración no que se atopa o Plan de saneamento local da ría de Pontevedra,
a data prevista polo Goberno galego para a súa publicación e a posible estimación da necesidade
de construír novas depuradoras na ría, así como as medidas necesarias para mellorar a rede sepa-
rativa nos concellos que verten á depuradora dos Praceres e as que vai adoptar en relación coas
verteduras do porto de Marín

Santiago de Compostela, 26 de novembro de 2019
Diego Calvo Pouso
Vicepresidente 1º

2. Elección e composición do Parlamento, réxime e goberno interior,
organización e funcionamento

2.2. Composición do Parlamento e dos seus órganos
2.2.1. Composición do Pleno

Acordo da Mesa do Parlamento de Galicia, do día 26 de novembro de 2019, polo que se acepta
a renuncia de D. Xoaquín Mª Fernández Leiceaga como deputado do Parlamento de Galicia e
se declara vacante o seu escano pola circunscrición electoral da A Coruña na lista do Partido
Socialista Obrero Español-Partido dos Socialistas de Galicia (10/RCDE-000023)

A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 26 de novembro de 2019, tomou coñecemento da von-
tade de D. Xoaquín Mª Fernández Leiceaga de renunciar ao seu cargo de deputado do Parlamento
de Galicia, que manifestou expresamente coa súa comparecencia perante a Mesa da Cámara.

A Mesa, en cumprimento do artigo 21.4 do Regulamento da Cámara, adopta o seguinte acordo:

1º. Aceptar a renuncia de  D. Xoaquín Mª Fernández Leiceaga como deputado do Parlamento de
Galicia e declarar vacante o seu escano pola circunscrición electoral da Coruña, na lista correspon-
dente ao Partido Socialista Obrero Español-Partido dos Socialistas de Galicia.

2º. Declarar decaídas todas as iniciativas parlamentarias formuladas polo deputado a título indivi-
dual.
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3º. Notificar o presente acordo ao interesado, ao portavoz do G.P. dos Socialistas de Galicia, a In-
tervención e Asuntos Económicos e aos servizos de Persoal e Réxime Interior, Tecnoloxías da In-
formación e Asistencia Parlamentaria, subliñando que a súa renuncia produce efectos xurídicos
dende o 27 de novembro de 2019.

4º. Notificarlle o presente acordo á Xunta Electoral da Comunidade Autónoma de Galicia para que
se dea cumprimento ao establecido no artigo 11 da Lei 8/1985, de 13 de agosto, de eleccións ao
Parlamento de Galicia.

5º. Publicar o acordo no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia.

Santiago de Compostela, 26 de novembro de 2019
Miguel Ángel Santalices Vieira
Presidente
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Noela Blanco Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A finais do mes de outubro o pobo de Cuntis mobilizouse, non por primeira vez, 

en demanda dunha mellor atención sanitaria primaria no seu concello. As 

queixas habituais céntranse na necesidade de que a Xunta afronte a integridade 

do mantemento do centro de saúde e, fundamentalmente, no cobertura do 

persoal de maneira axeitada. 

 

En Cuntis prodúcese, de maneira clara, un dos problemas que a atención 

primaria está evidenciando en toda Galicia froito dunha situación complexa dos 

sistemas sanitario, e agravado pola ineficiente xestión da Xunta de Galicia. Non 

existe unha planificación do sistema que permita organizar os recursos humanos, 

a pesares das reivindicacións dos profesionais e incluso as sentencias xudiciais 

que condenan ao Sergas pola “contratación fraudulenta” e a “saturación” a que 

somete aos profesionais. 

 

No caso de Cuntis cúmprese este tipo de situacións, ao sufrir habitualmente 

unha alta espera nas citas solicitadas de atención primaria, con demoras de ata 

10 días nalgúns casos. Estas esperas danse pola non cobertura de baixas ou 

ausencias dos profesionais, que provocan acumulación de pacientes sobre os 

profesionais que en cada momento están activos no centro, e tamén repercute 

nunha saturación do centro de saúde de Caldas.  

 

Ante a elevada mobilización e reivindicación cidadá, representantes do Concello 

de Cuntis mantiveron unha xuntanza coa dirección da EOXI, que coñeceu de 

primeira man a realidade do concello. Con posterioridade o Sergas promoveu a 

discusión pública dos argumentos presentados polos representantes municipais 

de Cuntis, sen ofrecer ningunha solución ao problema e negando a situación. 

 

Nestas mesmas datas o Sergas anunciou a dotación para o veciño concello de 

Valga, gobernado polo Partido Popular, dun profesional a maiores para cubrir as 

necesidades presentadas en atención primaria nese concello.  
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Recoñece o Sergas a existencia de problemas de cobertura de baixas e 

ausencias no centro de saúde de Cuntis? 

 

2. Repercute o problema existente en Cuntis sobre o centro de saúde de 

Caldas saturando este ao ter que recibir pacientes dende o concello 

veciño? 

 

3. Que medidas ten previsto tomar o Sergas ante as demandas da veciñanza 

de Cuntis amosada de maneira reiterada nas mobilizacións e queixas? 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de novembro de 2019 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

  Noela Blanco Rodríguez 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela na data 15/11/2019 13:37:29 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 15/11/2019 13:37:39 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Patricia Vilán Lorenzo, Julio Torrado Quintela e Noela Blanco Rodríguez, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

 

A situación sanitaria das zonas rurais da comarca de Pontevedra está a sufrir unha 

importante perda de capacidade asistencial como resultado dunha política de 

recortes moi estrita aplicada polo Goberno galego nos últimos 10 anos. O persoal 

do sistema sanitario redobra esforzos e trata de manter o maior nivel de calidade 

posible, mais a situación está a exceder do aceptable e estanse a perder servizos 

que empeoran a situación.  

 
As condicións xeográficas e demográficas do concello de Cerdedo-Cotobade 

caracterizan unha Galicia rural, con poboación dispersa e envellecida, cuxos 

membros máis activos das familias están desprazados aos grandes núcleos de 

poboación, con dificultades de comunicación polas condicións persoais e polas 

deficiencias de transporte público e de comunicacións para a mobilidade por 

medios propios. Neste concello hai gran preocupación veciñal polo servizo da 

sanidade, en concreto, tamén pola necesidade de dotar dunha ambulancia ao PAC 

de Cerdedo que poida dar resposta en caso de accidentes ou urxencias. Na 

maioría dos casos, a resposta e atención superan con moito a media hora 

recomendada para chegar á maioría dos puntos das parroquias de Cerdedo e da 

zona alta de Cotobade. E ao anterior hai que engadir as ausencias do facultativo 

do PAC cando se ve obrigado a asistir a unha urxencia fóra do propio centro.  
 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Está satisfeito o Goberno galego coa situación sanitaria do concello de 

Cerdedo-Cotobade? 
2. Vai garantir o Goberno a cobertura de substitucións do facultativo do 

Punto de Atención Continuada de Cerdedo? Cando? 
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3. Vai dotar o Goberno ao PAC de Cerdedo dunha ambulancia para mellorar 

as condicións de atención sanitaria ao conxunto da poboación da maioría 

dos puntos das parroquias de Cerdedo e da zona alta de Cotobade? Cando? 
 

 

 

Pazo do Parlamento, 18 de novembro de 2019 

 

Asdo.: Patricia Vilán Lorenzo 

  Julio Torrado Quintela 

  Noela Blanco Rodríguez 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
 

 
 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 18/11/2019 13:00:35 

 
Julio Torrado Quintela na data 18/11/2019 13:00:44 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 18/11/2019 13:00:53 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela, Patricia Vilán Lorenzo, María Teresa Porritt 

Lueiro e Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, deputado e deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1.ª, Institucional, de 

Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

 

As mancomunidades de municipios, sendo organizacións de asociación 

voluntaria dos concellos, constitúen unha ferramenta de traballo para accións de 

carácter local ou comarcal, coordinando as actuacións en sectores estratéxicos 

ou na dotación de servizos, especialmente dos concellos máis pequenos e con 

menos recursos. 

 

A Mancomunidade do Salnés é un deses casos, nos que a asociación de 

concellos permite algúns avances como a obtención de recursos para dar 

servizos aos concellos máis pequenos da comarca, ou como as posibilidades de 

promoción turística para unha comarca moi dependente deste sector económico. 

 

A Mancomunidade do Salnés leva en funcións xa dende 2015, pois non se 

formulou a renovación da Dirección dende entón. Esta potestade, propia do 

presidente, foi alterada para manterse no cargo e non ter que renovarse. En 

2019, a nova configuración do Pleno evidencia unha nova maioría que 

manifestou a vontade de renovar a Presidencia, actualmente representada polo 

alcalde de Vilanova de Arousa, Gonzalo Durán. Non en tanto, para evitar 

someterse ao resultado dos plenos municipais, o presidente en funcións Durán 

apoiouse nunha denuncia presentada por un veciño de Meaño, un dos concellos 

asociados, sobre o Pleno local, para non convocar o Pleno da mancomunidade. 

Este ilóxico proceder apunta a unha obsesión por manterse nun cargo que non 

lle corresponde, e vulnera as decisións tomadas polos cidadáns nas eleccións 

municipais e as decisións tomadas polos representantes municipais.  

 

Esta irresponsable actitude provoca que 6 meses despois de terse celebrado as 

eleccións municipais, non está aínda conformado o Pleno nin renovada a 

Dirección dun órgano que debera estar funcionando, e que agora está no aire no 

seu funcionamento. Esta caprichosa actuación parece apoiada por todo o Partido 

Popular da comarca, que entrega a súa voz ao señor Durán, que manifestos 

exemplos de irresponsabilidade está ofrecendo constantemente en diversos 

campos.  
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Existen resolucións xudiciais, do contencioso administrativo de Pontevedra, 

sobre a denuncia que Durán usou de parapeto para non convocar o Pleno da 

Mancomunidade, e rexeitan esta necesidade instando a convocar este órgano. 

Tamén así o fai o informe da Secretaría da Mancomunidade, que en todo caso 

Durán ocultou e non quixo facilitar ao resto dos membros do Pleno. O 

obscurantismo parece reforzar a idea dunha falta de criterio e sentido 

democrático das institucións.  

 

Os propios estatutos da Mancomunidade do Salnés apelan a que, para o non 

resolto a través dese propio documento e ás situacións non contempladas nel, 

observaranse as normativas de orde superior, entre as que están as normativas 

autonómicas. A Consellería de Presidencia, Administracións Públicas e Xustiza, 

como órgano superior nas competencias sobre as administracións públicas de 

Galicia, non ten realizado acción algunha dirixida a esixir ou instar á 

convocatoria do Pleno da Mancomunidade do Salnés, nin notificou decisións 

sobre a situación que pretendan facilitar o proceder democrático e natural da 

institución. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia da situación de interinidade e 

negativa de cumprimento da normativa por parte do presidente en 

funcións da Mancomunidade do Salnés? 

 

2. Que medidas pensa tomar a Xunta de Galicia para facilitar o proceder 

democrático de convocatoria do Pleno da Mancomunidade do Salnés? 

 

Pazo do Parlamento, 18 de novembro de 2019 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Patricia Vilán Lorenzo 

   María Teresa Porritt Lueiro 

   Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

Deputado e deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela na data 18/11/2019 14:18:24 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 18/11/2019 14:18:35 

 
María Teresa Porritt Lueiro na data 18/11/2019 14:18:46 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 18/11/2019 14:18:53 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Davide Rodríguez Estévez, deputado pertencente ao Grupo Parlamentario 

Mixto, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta 

a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

 No  listado de catastro mineiro aparece co nome de Villalonga e número 2517, e 

dúas fraccións: 1ª e 2ª, as explotacións mineiras activas que afectan aos concellos 

de Meaño e de Sanxenxo, algunha delas das que entra en conflito con outras 

obras públicas como a depuradora de Meaño, onde presuntamente se van depurar 

as augas provenientes do polígono Nantes. 

 

Por todo o exposto, o deputado subscribinte presenta a seguinte pregunta para a 

súa resposta na Comisión 2ª 

 

1.- Sabe a Xunta cantas explotacións e permisos mineiros hai actualmente nos 

concellos de Meaño e de Sanxenxo? 

2.- Sabe a Xunta cantos destes son permisos de investigación e cales de 

explotación? Delas, sabe a Xunta cantas están actualmente vixentes? 

3.- Sabe a Xunta que isto choca con outras concesións para a instalación de obras 

públicas como a depuradora de Meaño, onde está previsto que se depuren as 

augas do polígono Nantes? 

4.- Ten a Xunta información medioambiental sobre estas concesións mineiras en 

activo?  

5.- Que tipo de reparacións dos terreos están previstas en cada concesión mineira? 

 

Santiago de Compostela, 18 de novembro de 2019. 

 

Asdo.: Davide Rodríguez Estévez 

Deputado do G.P. Mixto. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

David Rodríguez Estévez na data 18/11/2019 17:27:05 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, relativa ao informe elaborado por “expertos” sobre a Atención 

Primaria. 

 

Como resposta á situación de deterioro da Atención Primaria denunciada por 

multitude de colectivos,  profesionais, sindicatos, organizacións veciñais, organizacións 

científicas, organizacións sociais, organizacións de enferm@s, organizacións políticas... 

e diante dunha convocatoria de folga, no mes de abril o Sergas accedeu a crear unha 

mesa de diálogo solicitada polos Sindicatos e o Comité de Folga, para facer unha 

avaliación e análise da situación da Atención Primaria e  propostas para a súa mellora, e 

elaborar un novo modelo de Atención Primaria en Galiza, que fora capaz de resolver os 

gravísimos problemas denunciados. 

Constituíronse 15 Comisións Técnicas, formadas por máis de 200 persoas dos 

diferentes colectivos que conforman a Atención Primaria. Levan polo tanto sete meses 

traballando na proposta de  carteira de servizos de cada categoría na AP, no mapa de 

competencias, nas propostas para resolver os problemas do día a día.. 

Neste contesto o día 13 de novembro, a Consellaría de Sanidade presentou un 

documento titulado “Por unha atención primaria vertebradora del sistema de salud. 
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Documento estratégico y de gestión (noviembre 2019)”. Fíxose a presentación en 

castelán,  como o enésimo agravio ao noso idioma feito pola Consellaría de Sanidade. 

Este documento, en español, foi presentado por varios “expertos”, dunha 

“comisión” encargada pola Consellaría de Sanidade formada por 16 persoas, entre elas  

Rafael Bengoa e Jordi Varela, de  consultorías privadas de fóra de Galiza. Segundo 

informou o xerente do Sergas, este informe non é vinculante. 

Polo tanto temos que a Xunta de Galiza ten lanzado tres propostas distintas para 

dar resposta  á grave situación da Atención Primaria: un Plan Galego de Atención 

Primaria 2019-2021, un documento de “expertos” e o Consello Técnico de AP. 

 

Diante desta situación formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

1.- Cal é o obxectivo de ter lanzado tres ámbitos de traballo diferentes en teoría 

para o mesmo fin de poñer en marcha un Novo Modelo de Atención Primaria? 

2.- Cal é a razón de ter encargado a unha “comisión de expert@s”, entre @s que 

están persoas de consultorías privadas de fóra de Galiza, a elaboración dun informe no 

que xa están traballando máis de 200 profesionais galegos relacionados coa Atención 

Primaria? 

3.- Cales foron os criterios para seleccionar esta “comisión de expert@s”? 

4.- Tivo algún custe económico esta comisión? De ser afirmativa a resposta cal 

foi a contía? Quen cobrou e en que conceptos? 
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5.- Van ser vinculantes as propostas que xurdan do Consello Técnico formado 

por 15 comisións e máis de 200 profesionais? 

6.- Que prazos manexa para as conclusións do Consello Técnico e para a posta 

en marcha das propostas que contemplen? 

7.-  Como van conciliar as medidas, as propostas, xurdidas do Consello Técnico 

e do grupo de “expertos? 

8.- Cal é a contía que reservan nos orzamentos da Xunta para 2020 para 

efectivizar as propostas que saian do Consello Técnico? 

 

Santiago de Compostela, 18 de novembro de 2019 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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María Montserrat Prado Cores na data 18/11/2019 17:52:18 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 18/11/2019 17:52:26 

 

Noa Presas Bergantiños na data 18/11/2019 17:52:32 

 

Olalla Rodil Fernández na data 18/11/2019 17:52:39 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 18/11/2019 17:52:46 

 

Ana Pontón Mondelo na data 18/11/2019 17:52:54 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao Pérez e Paula Quinteiro Araújo, deputadas pertencentes ao Grupo 

Común da Esquerda, ao abeiro do recollido no artigo 156 do Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte PREGUNTA, para a súa resposta oral na Comisión 

6ª, sobre o futuro de Vulcano 

 

Hai anos que o estaleiro Vulcano pasa por dificultades sen que o Goberno galego 

fora quen de poñer solucións sobre a mesa. Todo o contrario. Finalmente, 

Vulcano presentou a solicitude de liquidación no Xulgado do Mercantil número 3 

da cidade de Vigo. Un anuncio feito trala entrega  do último barco, tras varios 

meses de atraso sobre a data fixada inicialmente. 

A situación de debilidade e incerteza non é nova. De feito, o cadro de persoal 

leva case 5 anos e medio sometido a expedientes de regulación temporal de 

emprego, debido á escasísima carga de traballo, e houbo meses nos que 

permaneceron sen cobrar. 

Deste xeito, o Goberno galego era perfectamente coñecedor da situación que se 

vivía na empresa. Tanto foi así que o director do Igape, Juan Cividanes hai 

aproximadamente dez meses animou aos representantes dos traballadores a non 

asinar o ERE senón encamiñarse a unha liquidación controlada da empresa que 

permitira que un novo inversor se fixera cargo da industria. Inversor que o propio 

goberno se comprometía a buscar. Porén, dez meses despois, precisamente en 

pleno proceso de liquidación, o goberno di que o inversor que prevía non está 

pasando por un bo momento, desaparece e abandona aos 69 traballadores que 

estaban actualmente na empresa á súa sorte. 

Así o denunciou o comité de empresa, que lamenta que se deixe caer o estaleiro 

sen facer nada. 
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Isto ata o momento no que aparece o anuncio de Vicalsa no que manifesta o seu 

interese por facerse cargo do estaleiro cun proxecto de construción e 

transformación naval. Un proxecto que pasaría pola prórroga da concesión dos 

terreos que remataría en 2027. 

É fundamental que a Xunta tome partido e evite que desapareza unha peza 

fundamental do tecido industrial galego. As administracións deben tomar 

medidas para garantir que o uso futuro dos terreos continúen destinándose a  

actividade industrial naval e a xeración de postos de traballo. 

 

Por estes motivos, o Grupo Parlamentar Grupo Común da Esquerda presenta as 

seguintes Preguntas para a súa resposta oral en Comisión: 

1.ª) Que valoración fai o goberno galego do anuncio de Vicalsa? 

2.ª) Vai facer algo o Goberno galego para favorecer a continuidade de uso 

industrial dos terreos? 

 

 Santiago de Compostela, 18 de novembro de 2019. 

 

 

   Asdo.: Luca Chao Pérez 

    Paula Quinteiro Araújo 

   Deputadas do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 18/11/2019 18:18:36 
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Paula Quinteiro Araújo na data 18/11/2019 18:18:49 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao Pérez, Ánxeles Cuña Bóveda, Paula Quinteiro Araújo e Marcos 

Cal Ogando, deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentar Grupo Común da 

Esquerda ao abeiro do recollido no artigo 156 do Regulamento da Cámara, pre-

senta a seguinte PREGUNTA, para a súa resposta oral na Comisión 4.ª, relativa 

aos patios de recreo inclusivos e coeducativos. 

 

Partindo de que as escolas son unha das áreas de socialización máis importantes 

para as nenas e os nenos, é imprescindible reforzar o papel das mesmas e do 

profesorado a prol da igualdade. Neste senso, a escola debe converterse no 

principal axente a prol da igualdade, espazo no que se combatan os estereotipos e 

roles que fomentan a desigualdade de xénero, e no que se traballe no respecto e 

inclusión da diversidade. 

Malia que nos últimos anos se deron avances na introdución da perspectiva de 

xénero nas escolas e se desenvolveron diversos programas e proxectos de 

educación en igualdade, resultan insuficientes, esporádicos e moitas veces 

dependen da vontade da comunidade educativa ou de propostas de institucións 

concretas.  

Un dos aspectos de desigualdade sobre os que se ten reflexionado nos últimos 

tempos é o que afecta ao uso dos espazos. Neste senso, unha escola 

verdadeiramente inclusiva e igualitaria require que os espazos, servizos, procesos, 

materiais e produtos podan ser utilizados por todo o alumnado sen ningún tipo de 

discriminación e se incorporen as condicións que aseguren a accesibilidade física, 

cognitiva, sensorial e emocional. 

Se falamos dos patios educativos e de recreo, lugar na que as nenas e nenos 

pasan, de media, unhas 525 horas ao ano, é evidente que o espazo central está 
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ocupado, maioritariamente, polos campos de xogos de pelota, nos que se 

concentran, maioritariamente, os nenos, deixando ás nenas arrinconadas en 

lugares secundarios. 

Para reequilibrar estes usos diferenciados, están xurdindo diversas iniciativas 

consistentes na redistribución de zonas nos patios, diferenciando contornas e 

democratizando o espazo. Deste xeito, en determinados proxectos resérvase unha 

zona para xogos de pelota, pero tamén outras para outros usos; habilítanse zonas 

verdes e hortos educativos; píntanse no chan 'taboleiros' para xogos tradicionais 

como a mariola, o tres en raia, as carreiras de chapas, o fútbol con chapas, o  

twister... convertendo o patio nun lugar de lecer pero tamén de aprendizaxe, a 

través de xogos inclusivos e non excluíntes. 

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión. 

 

 Vai tomar algunha medida o Goberno galego para favorecer a existencia 

de patios coeducativos e inclusivos para todas as nenas e nenos? 

Santiago de Compostela, 18 de novembro de 2019. 

 

 

  Asdo.: Luca Chao Pérez 

   Ánxeles Cuña Bóveda 

   Paula Quinteiro Araújo 

   Marcos Cal Ogando 

  Deputadas e deputado do G.P. Grupo Común da Esquerda. 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Luca Chao Pérez na data 18/11/2019 19:40:12 

 
María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 18/11/2019 19:40:26 

 
Paula Quinteiro Araújo na data 18/11/2019 19:40:37 

 
Marcos Cal Ogando na data 18/11/2019 19:40:47 
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A Mesa do Parlamento 

Encarna Amigo Díaz, María Antón Vilasánchez, Teresa Egerique Mosquera, Carlos 

Gómez Salgado, Antonio Mouriño Villar, Isabel Novo Fariña, Sandra Vázquez 

Domínguez, Jaime Castiñeira Broz e Martín Fernández Prado, deputadas e 
deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no 
artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a 
seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª, Educación e Cultura. 

 

O Goberno galego vén de intensificar durante o mandato do Partido Popular as obras 
de rehabilitación e recuperación do barrio da Tinería, en pleno casco histórico da 
cidade de Lugo. 

Esta iniciativa supón unha importante aposta pola recuperación dun barrio emblemático 
da cidade, que ganará novos espazos residenciais, máis vivendas de promoción 
pública e locais comerciais. 

Trátase de continuar co labor de recuperación e posta en valor desta zona antiga, 
impulsando a rehabilitación integral e a promoción da actividade económica para que 
na Tinería residan novas familias e se asenten negocios. 

De xeito paralelo o Goberno galego aposta pola conservación e protección do noso 
patrimonio e pola revitalización deste conxunto histórico, e con este obxecto asinou os 
correspondentes convenios para actuar sobre a Casa-Torre, na rúa Rinconada do Miño, 
e no pazo de dona Urraca. 

Por todo isto, os deputados asinantes formulamos as seguintes preguntas: 

1- Cales son as previsións da Consellería de Cultura e Turismo respecto da 
recuperación do Pazo de Doña Urraca, no barrio lucense da Tinería? 

2- Cal é a situación na que se atopa o proxecto da Consellería de Cultura e 
Turismo respecto da recuperación da Casa Torre, emprazada neste mesmo 
barrio? 

 
Santiago de Compostela, 19 de novembro de 2019 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento 

Isabel Novo Fariña, Carlos Gómez Salgado, Encarna Amigo Díaz, María Antón 

Vilasánchez, Sandra Vázquez Domínguez, Teresa Egerique Mosquera, Antonio 

Mouriño Villar e Martín Fernández Prado, deputadas e deputados do Grupo 

Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª, Educación e Cultura. 

A Axencia Galega das Industrias Culturais (AGADIC) xestiona tres canles de 
distribución escénica e musical: a Rede Galega de Teatros e Auditorios, a Rede Galega 
de Salas e a Rede Galega de Música ó Vivo. 
 
Con estas tres canles trátase de favorecer a circulación dos espectáculos escénicos e 
musicais producidos en Galicia, ademais de achegar á cidadanía unha oferta cultural 
ampla, plural e aberta tanto no que se refire ós contidos como á  súa descentralización 
xeográfica. 
 
A Rede Galega de Música ó Vivo iniciou a súa traxectoria no ano 2007, en colaboración 
coa Asociación Galega de Salas de Música ó Vivo Clubtura, co obxectivo de atender as 
necesidades de difusión tanto dos grupos como intérpretes musicais galegos onde ten 
cabida unha gran variedade de estilos musicais. 
 
Durante estes últimos anos a aposta por parte da Xunta a este circuíto de música é 
firme. Refléxase nos distintos procesos de cambios  consensuados e nos apoios que 
se fan, tanto dende o punto de vista económico,  como mellorando distintos aspectos 
que garanten mellores condicións na contratación das bandas e reforzan a 
programación. 
 
No ano 2016, o Partido Popular de Galicia levou ás eleccións autonómicas un 
programa electoral no que adquiría diversos compromisos no eido cultural, entre eles o 
seguinte:  
 
 
“Fortalecemento da rede de música de Galicia para, en colaboración co AGADIC, os 

músicos e salas musicais, detectar a riqueza musical de Galicia en tódolos estilos, 
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definir as liñas de traballo que permitan ao sector musical coñecerse aquí e fora, 

modernizar o sector e facer rendible o talento e as producións musicais galegas”. 
 
En xuño deste ano tivemos coñecemento a través do Portal de Transparencia e 
Goberno Aberto de que a Xunta someteu a exposición pública o proxecto de orde pola 
que se regula a organización, a estrutura e función da Rede Galega de Música ao Vivo. 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes, formulan as seguintes preguntas: 

1.- Cal é o balance que fai o Goberno galego da evolución da Rede Galega De 
Música ao Vivo nos últimos anos? 

 
2.- Que melloras suporá para esta Rede a aprobación da orde reguladora que está 

a tramitar a Xunta de Galicia? 
 

Santiago de Compostela, 19 de novembro de 2019 

 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Isabel Novo Fariña na data 19/11/2019 10:09:14 
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Teresa Egerique Mosquera na data 19/11/2019 10:10:37 
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Martín Fernández Prado na data 19/11/2019 10:11:11 
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A Mesa do Parlamento 
 
Cristina Romero Fernández, María Antón Vilasánchez, Moisés Blanco Paradelo, 
Marta Nóvoa Iglesias, Moisés Rodríguez Pérez, Miguel Tellado Filgueira e Sandra 
Vázquez Domínguez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo. 
 
No ano 2107, entrou en vigor en Galicia a normativa que regula as vivendas de uso 
turístico. Un fenómeno que é tendencia a nivel global, que adoita xerar moito interese e 
que en Galicia logrouse regular con eficiencia e normalidade. 
 
Isto esta permitindo que tantos as persoas que ofrecen estes servizos como as que os 
contratan poidan facelo con garantías e con total seguridade xurídica. 
 
Unha normativa razoable, situada a medio camiño entre o deixar facer que algúns 
reclamaban e a prohibición total pola que apostaban outros. 
 
Logo de dous ano da  posta en marcha en Galicia desta regulación pódese xa facer un 
balance da actividade desenvolvida polas vivendas de uso turístico para analizar se 
esta nova actividade estase a desenvolver con normalidade; se está a  permitir a 
convivencia con outros usos e actividade e se esta regulación está a ameazar o resto 
de tipoloxías de aloxamento turístico. 
 
Por todo o anteriormente exposto os deputados asinantes formulan as seguintes 
preguntas: 
 
1.- Cal é o balance da actividade desenvolvida polas vivendas de uso turístico 

nestes 2 anos desde a súa regulación ? 
 
2.- Cal é o reparto da propiedade dos inmobles  adicados a vivendas de uso 

turístico en Galicia? 
 
 
 
3.- Cal foi a tarefa inspectora desenvolvida nesta nova tipoloxía de aloxamento 

turístico? 
 
 

Santiago de Compostela, 19 de novembro de 2019 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Cristina Isabel Romero Fernández na data 19/11/2019 10:12:38 

 
Maria Antón Vilasánchez na data 19/11/2019 10:13:13 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 19/11/2019 10:13:30 

 
Marta Novoa Iglesias na data 19/11/2019 10:13:49 

 
Moisés Rodríguez Pérez  na data 19/11/2019 10:14:09 

 
Miguel Ángel Tellado Filgueira na data 19/11/2019 10:14:22 

 
Sandra Vázquez Dominguez na data 19/11/2019 10:14:45 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez e María Concepción Burgo López, deputado e 

deputada, pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª 

 

A Xunta de Galicia anunciou, no ano 2017, a posta en marcha da Estratexia 

Galega de Linguas Estranxeiras 2020 que, segundo se enuncia, ten como 

finalidade o teórico modelo plurilingüe do que parece que temos implantado con 

grande éxito en Galicia ás etapas de educación infantil e formación profesional, 

ademais do ensino universitario. 

 

Desde o curso 2017/18 publicáronse anualmente as convocatorias pertinentes, 

que no caso deste curso, son as seguintes:  

 

1. Resolución do 28 de marzo de 2019, da Dirección Xeral de Educación, 

Formación Profesional e Innovación Educativa, pola que se regula o Programa 

plurilingüe no segundo ciclo da educación infantil (Plurinfantil) para o curso 

2019/20. 

 

2. Resolución do 28 de marzo de 2019, da Dirección Xeral de Educación, 

Formación Profesional e Innovación Educativa, pola que se fai pública a 

convocatoria para a incorporación de novos centros docentes á Rede de Centros 

Plurilingües de Galicia para o curso 2019-2020. 

 

3. Resolución do 28 de marzo de 2019, da Dirección Xeral de Educación, 

Formación Profesional e Innovación Educativa pola que se regula o bacharelato 

de especialización en idiomas (PluriBach), para o curso 2019-2020. 

 

4. Resolución do 13 de maio de 2019 da Dirección Xeral de Educación, Formación 

Profesional e Innovación Educativa pola que se regulan os ciclos formativos 

plurilingües (Estrela PluriFP) para o curso 2019-2020. 

 

Todas as resolucións citadas teñen como obxectivo incorporar centros ás 

ensinanzas impartidas en linguas estranxeiras. 

 

Así, no caso do programa Plurinfantil, o obxectivo é a incorporación de centros 

que xa teñen a denominación de plurilingües na etapa de educación primaria para 

que impartan ata un máximo dun terzo do horario nunha lingua estranxeira. 
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O bacharelato de especialización curricular en idiomas (PluriBach) ten como 

finalidade promover no alumnado unha preparación máis profunda e 

especializada no idioma obxecto do programa, así como un achegamento máis 

específico ás diferentes materias que compoñen o currículo. 

 

Para o programa Estrela PluriFP, é suficiente que o centro oferte algún módulo 

dalgún ciclo formativo tanto no primeiro como no segundo curso, non sendo 

necesaria unha porcentaxe mínima. 

 

Estamos a referirnos, evidentemente, só ao que ás ensinanzas en lingua 

estranxeira se determina e non ao resto das condicións, nomeadamente a 

capacitación do profesorado. 

 

Os resultados da resposta acadada para estes programas pódese cualificar de moi 

modesta sendo benévolos ou de altamente decepcionante sendo obxectivos. 

 

Por outro lado, o informe do Ministerio de Educación e Formación Profesional 

Datos y cifras Curso escolar 2019/2020 ao analizar a porcentaxe de alumnado 

que participa en experiencias de utilización de linguas estranxeiras como lingua 

de ensino (correspondente ao curso 2017-2018) establece dúas categorías: 

 

1. Aprendizaxe integrada de contidos e lingua estranxeira, que se refire á oferta de 

programas que garanten a súa impartición, polo menos, en todos os cursos de 

cada unha das etapas da educación obrigatoria (Primaria e/ou ESO) e que tamén 

pode abarcar segundo ciclo de E. Infantil e/ou o ensino post-obrigatorio. 

 

2. Outras experiencias, que se refire a aquelas experiencias que afondan no 

coñecemento dunha lingua estranxeira, que inclúen a súa utilización como lingua 

de ensino para unha ou máis áreas ou materias, diferentes da propia lingua 

estranxeira. Estas experiencias non adoitan estar orientadas á súa continuidade en 

cada un dos cursos das etapas obrigatorias, e mesmo, ás veces poden estar 

condicionadas á dispoñibilidade no centro de profesorado que poida participar 

nelas. 

 

Pois ben, no primeiro grupo a Comunidade Autónoma de Galicia sitúase 11 

puntos por debaixo da media do Estado na Educación Secundaria Obrigatoria e 

no segundo grupo, 13 puntos por enriba da media no caso da Educación Primaria 

e 8 puntos no caso da Educación Secundaria Obrigatoria, o que dá boa mostra da 

modalidade pola que aposta a Consellería de Educación, Universidade e 

Formación Profesional. 
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Paralelamente, escoitamos con frecuencia referencias á mellora das competencias 

lingüísticas do alumnado e algunhas cifras que cuantifican a dita mellora e que 

supoñemos sustentadas nalgún tipo de avaliación. Resulta obvio que algunha 

mellora se debe experimentar xa que, polo contrario, conduciría a unha situación 

absurda. 

 

Aínda así, parece necesario coñecer os criterios empregados para avaliar esa 

mellora, o que resulta obvio nas políticas públicas: eficiencia, equidade e 

transparencia. 

 

Por iso, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

 

1ª) Que criterios está a empregar a Consellería de Educación, Universidade e 

Formación Profesional para avaliar a mellora na competencia lingüística do 

alumnado que participa nalgún dos múltiples programas que desenvolven a 

Estratexia Galega de Linguas Estranxeiras 2020 e que veñen funcionando nos 

últimos cursos? 

 

2ª) Responden os resultados observados ás expectativas dos programas? 

 

Pazo do Parlamento, 18 de novembro de 2019 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 19/11/2019 11:02:32 

 
Maria de la Concepción Burgo López na data 19/11/2019 11:02:57 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Luís Manuel Álvarez Martínez e María Concepción 

Burgo López, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 4ª. 

 

As obras de rehabilitación do CEIP de Cervo que comezaron a mediados de xullo 

deste ano a día de hoxe non están rematadas, a pesar de que a propia Xunta de 

Galicia se comprometeu a que aproveitaría as vacacións escolares para facelas e 

así non interferir no inicio e desenvolvemento do curso escolar. 

 

Pero unha auténtica falla de planificación por parte da Consellería de Educación, 

Universidade e Formación Profesional impediu que as obras de rehabilitación do 

centro se rematasen a tempo  e provocou que as familias de Cervo decidisen non 

enviar,  durante varios días, os seus fillos ás aulas, por entender que o centro non 

se atopaba nas condicións idóneas para iniciar o curso, xa que as obras non 

estaban rematadas e existían estadas  e operarios traballando nelas. 

 

A día de hoxe estas obras seguen sen estar rematadas e os pais e nais do 

alumnado do CEIP de Cervo non coñecen tampouco a data na que finalizarán 

estas obras de rehabilitación. 

 

A ANPA do CEIP de Cervo denuncia as deficiencias que se dan no centro, e que 

entre outras son: 

 

- Algunhas das ventás, recentemente instaladas pero non rematadas, filtran a auga 

cando chove. 

 

- Hai goteiras en vestiarios e aseos. 

 

-  Existen filtracións nas paredes. 

 

- A nova caldeira de pellets,  que substitúe a antiga de gasóleo, non funciona.  

Agora está funcionando a vella caldeira de gasóleo. Trátase dun parche, xa que 

despois de realizar un importante investimento a prol do aforro enerxético, que 

non se poda empregar a nova caldeira amosa unha nefasta planificación por parte 

do Goberno galego. 
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Por iso as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 

  

1ª) Coñece a Consellería de Educación, Universidade e Formación Profesional o 

estado no que se atopan as instalacións do CEIP de Cervo? 

 

2ª) Considera que nestas circunstancias se poden desenvolver con normalidade as 

actividades lectivas no centro? 

 

3ª) Ten previsto o Goberno galego desenvolver as actuacións necesarias para 

solucionar as deficiencias que presenta o CEIP de Cervo? No seu caso, en que 

prazo? 

 

Pazo do Parlamento, 18 de novembro de 2019 

 

  

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez na data 19/11/2019 11:23:17 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 19/11/2019 11:23:29 

 
Maria de la Concepción Burgo López na data 19/11/2019 11:23:43 
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A Mesa do Parlamento 

Carlos Gómez Salgado, Antonio Mouriño Villar, María Antón Vilasánchez,  Teresa 

Egerique Mosquera, Isabel Novo Fariña, Sandra Vázquez Domínguez, Martín 

Fernández Prado e Encarna Amigo Díaz, deputados e deputadas do Grupo 

Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª, Educación e Cultura. 

O Mosteiro do Bon Xesús de Trandeiras, no Concello de Xinzo de Limia, de advocación 
Franciscana, fora  fundado en 1523 por Alonso Piña, provisor da diocese e prior da 
colexiata de Xunqueira de Ambía e promotor e mecenas de numerosas empresas 
artísticas do século XVI.  

Un conxunto espectacular e único, fundado fora dun entorno urbano como foi a norma 
desta orde.  

Atopase sobre a antiga Lagoa de Antela rodeado de natureza, estivo moi vencellado o 
Mosteiro Franciscano do Castelo de Monterrei e foi testemuña de relevantes 
acontecementos como o refuxio dun nutrido grupo de Bispos e curas franceses en 
tempos da Revolución Francesa.     

Tras o abandono dos monxes despois da desamortización de Mendizabal, foi sufrindo 
un deterioro progresivo que chegou a convertelo en canteira da contorna, vendendo, os 
seus antigos propietarios, elementos tan senlleiros como as escaleiras monumentais ou 
sillares de granito para reutilizalos na construción. Chegando aínda a poñer a venda o 
propio claustro, un dos elementos mais interesantes do conxunto,  do primeiro 
renacemento, cuxo desmonte foi impedido pola mobilización dos veciños do pobo de 
Trandeiras onde esta localizado o mosteiro. 

Dende o ano 1.990 é propiedade do Concello que, tras  varias obras de consolidación 
das estruturas existentes e retellado e rehabilitación da igrexa, conseguiu certa 
conservación que co paso do tempo tense amosado insuficiente para evitar a súa ruína 
progresiva, o que lle valeu estar incluído na “Lista Roja del Patrimonio de la Asociación 

Hispania Nostra” .  

Ademais dunha chamativa fachada na igrexa,  conserva outros elementos gótico 
platerescos, como cubricións de crucería, abundante decoración de “grutescos e 

cardenas” nas portadas e arquerías do estilo “isabelino” desenvolvido en Castela e 

“manuelino” en Portugal de escasa presenza en Galicia.  
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O claustro, presenta arcos conopiais sustentados en columnas de fuste moldurado 
rematadas en capiteis decorados con motivos vexetais ou animais, semellantes os 
utilizados nas misericordias de coros da mesma época.  

O mosteiro esta próximo a Vía da Plata, e xa de antigo, de visita obrigada por moitos 
peregrinos, xa que a fundación da Igrexa, segundo Frai Jacobo de Castro, no libro 
“Primera parte de el Arbol chronologico de la provincia de Santiago” -1722 -, ten 
relación co veciño Portugal.  

Segundo a tradición foron peregrinos Portugueses, despois de atopar unha pequena 
imaxe do “Bom Jesús” referencianda na magnifica Basílica do “Bom Jesús” de Braga, 

os que  lle deron sona no pais veciño popularizando a devoción e provocando unha 
importante a afluencia de peregrinos portugueses.  

Por resolución de 19 de xuño de 1.980, “de la Dirección General del Patrimonio 

Artístico, Archivos y Museos, acordo tener por incoado expediente de declaración de 
Monumento Histórico-Artístico, a favor del Monasterio de Bon Xesús, en Trandeiras  en 
el Ayuntamiento de Xinzo de Limia”.  

No 2016 a Asociación Amigos do Mosteiro, presentara na Dirección Xeral do 
Patrimonio, a documentación necesaria xunto coa solicitude, para solicitar a 
declaración de BIC do Mosteiro e da Igrexa.  

Xa no mes de setembro do ano 2018, este colectivo volveu a presentar diante da 
Conselleira de Cultura a ampliación da documentación deste expediente, solicitada por 
a administración Autonómica.    

Por todo o anteriormente exposto, os deputados asinantes formulan as  seguintes 
preguntas: 

1. En que situación se encontran os tramites para a declaración BIC do “Mosteiro 
de Trandeiras no Concello de Xinzo de Limia”?. 

 
2. Ten previsto a Xunta de Galicia algún plan director, ou propiciar actuacións  de 

consolidación e conservación que eviten o progresivo deterioro e permitan a 
posta en valor do Mosteiro de Trandeiras?. 

 
 
Santiago de Compostela, 19 de novembro de 2019 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Carlos Gómez Salgado na data 19/11/2019 12:01:30 

 
Antonio Mouriño Villar na data 19/11/2019 12:01:47 

 
Maria Antón Vilasánchez na data 19/11/2019 12:02:02 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 19/11/2019 12:02:15 

 
María Isabel Novo Fariña na data 19/11/2019 12:02:32 

 
Sandra Vázquez Dominguez na data 19/11/2019 12:02:42 

 
Martín Fernández Prado na data 19/11/2019 12:02:58 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 19/11/2019 12:03:16 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Luís Álvarez Martínez e María Concepción Burgo 

López, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 4ª 

 

 
En outubro de 2019 o Grupo Socialista rexistraba iniciativas nas que se  instaba  

á Xunta de Galicia a desenvolver as actuacións necesarias para eliminar as 

deficiencias que se poñían de manifesto no informe recibido polo Concello de 

Burela en agosto de 2018 respecto do estado no que se atopaban as instalacións 

do CEIP Virxe do Carme de Burela. Proposición que se levou á Comisión 4ª en 

novembro de 2018 e que o Grupo Parlamentario do Partido Popular rexeitou. 

 
En maio de 2019 a conselleira de Educación, Universidade e Formación 

Profesional anunciaba no Parlamento de Galicia as obras de remodelación 

integral do Colexio Virxe do Carme de Burela. Pero esa urxencia coa que se 

anunciaban estas obras non se correspondían co retraso na súa licitación e 

execución, e a pesar de que que o delegado territorial da Xunta en Lugo dixera 

que as obras se ían  realizar durante as vacacións escolares, chegou o comezo do 

curso e as obras estaban sen rematar. 

 

Ante a alarma da comunidade educativa pola  inminente apertura do curso 

escolar e estando as obras das instalacións do Virxe do Carme sen rematar a 

conselleira de Educación,  Universidade e Formación Profesional dicía o día 10 

de setembro de 2019 que o inicio das clases non se retrasaría en ningún centro 

educativo a pesar de que existían colexios nos que aínda continuaban as obras, 

como era o caso do Virxe do Carme de Burela. E entón neste momento, foi cando 

entraron as presas por rematar as obras, debido ao atraso que se deu nelas por 

unha absoluta falta de planificación por parte do Goberno galego. 

 
Este mesmo martes, 12 de novembro de 2019 o delegado territorial da Xunta en 

Lugo e o presidente do PP de Burela facían unhas declaracións vendendo os 

investimentos da Xunta de Galicia en Burela e falaban de que a Xunta viña de 

rematar a obra de remodelación integral do Colexio Virxe do Carme de Burela, 

na que se investiran preto dun millón de euros. 

 

O 15 de novembro de 2019 no Colexio Virxe do Carme de Burela segue a chover 

e ten filtracións que causaron importantes danos, a pesares da obra recentemente 

acometida, que parece non aguantar o primeiro temporal do curso. 
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Por iso as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 

  

  

1ª) Coñece a Consellería de Educación, Universidade e Formación Profesional o 

estado no que se atopan as instalacións do CEIP Virxe do Carme de Burela tras as 

novas filtracións? 

 
2ª) Coñece a Consellería de Educación, Universidade e Formación Profesional 

cales son as causas polas que se produciron estas novas filtración no CEIP Virxe 

do Carme de Burela, tras a reforma integral do centro? 

 

3ª)  Considera que nestas circunstancias se poden desenvolver con normalidades 

actividades lectivas no centro? 

 

4ª) Ten previsto o Goberno galego desenvolver as actuacións necesarias para 

solucionar as deficiencias e danos que presentan as instalacións  do CEIP Virxe 

do Carme, se for o caso, en que prazo? 

 

Pazo do Parlamento, 19 de novembro de 2019 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Otero Rodríguez na data 19/11/2019 13:36:29 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez na data 19/11/2019 13:38:12 

 

Maria de la Concepción Burgo López na data 19/11/2019 13:38:25 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Patricia Vilán Lorenzo, María Luisa Pierres López, Julio Torrado Quintela, 

José Manuel Pérez Seco, Óscar Vilar Chento, María Teresa Porritt Lueiro e 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1.ª, Institucional, de 

Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

 
O servizo público da xustiza é vital para a vertebración do estado social e 

democrático de dereito. Necesitamos unha Administración de xustiza moderna 

para consolidar o estado de dereito e mellorar a calidade da nosa democracia. A 

xustiza ten moito que dicir na loita contra a violencia machista que, lonxe de se 

reducir, repunta. E, a pesares de que Galicia rexistrou 6.537 denuncias por 

violencia de xénero en 2018 (foran 6.436 en 2017, que xa subira un 13,3 % sobre 

o ano 2016), só hai 2 xulgados específicos de violencia contra a muller no noso 

país, en Vigo e en A Coruña.  

 

Segundo datos do Observatorio contra a Violencia Doméstica e de Xénero do 

Consello Xeral do Poder Xudicial, un 73 % dos asasinatos ocorren en poboacións 

inferiores a 100.000 habitantes, o que alerta de que a “ruralidade” é un factor de 

vulnerabilidade que se debe ter en conta nas políticas integrais. Xa que logo, 

considerando a dispersión e envellecemento da poboación en Galicia, calquera 

achegamento dos recursos dos xulgados específicos aos domicilios das posibles 

vítimas resultará útil, por iso entendemos que, ademais da necesidade de ampliar 

o número de xulgados de violencia contra a muller, a comarcalización dalgúns 

servizos propios destes xulgados específicos e que existen só nos partidos 

xudiciais de A Coruña e de Vigo sería unha boa solución. 

 

En resposta de 8 de abril deste ano, o Goberno dicía que se ía a elaborar un 

estudo específico sobre a percepción da violencia de xénero no medio rural 

galego (nada sabemos dos seus resultados), chegando incluso a asinar un 

convenio de colaboración coas federacións de mulleres rurais existentes en 

Galicia para a sensibilización e prevención da violencia de xénero e apoio ás 

vítimas no medio rural. Nada sabemos de como se chegou a el.  
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Comparte o Goberno galego que non vivir en Vigo ou na Coruña sexa un 

factor de vulnerabilidade no ámbito da violencia machista na nosa 

Comunidade Autónoma? 

2. Comparte o Goberno que o achegamento dos recursos dos xulgados 

específicos aos domicilios das posibles vítimas resultará útil para a loita 

contra a violencia machista? 

3. Comparte o Goberno que a comarcalización dos servizos do Imelga, as 

oficinas de atención ás vítimas e a Policía xudicial resultará útil para a loita 

contra a violencia machista? 

4. Cales teñen sido os resultados do estudo específico sobre a percepción da 

violencia de xénero no medio rural galego? 

5. Como foi elaborado o convenio de colaboración coas federacións de 

mulleres rurais de Galicia para a sensibilización e prevención da violencia 

de xénero e apoio ás vítimas no medio rural?  

 

 

  Pazo do Parlamento, 19 de novembro de 2019 

 

  Asdo.: Patricia Vilán Lorenzo 

    María Luisa Pierres López 

    Julio Torrado Quintela 

    José Manuel Pérez Seco 

    Óscar Vilar Chento 

    María Teresa Porritt Lueiro 

    Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

  Deputadas e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia  

 

 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 19/11/2019 16:28:32 

 
María Luisa Pierres López na data 19/11/2019 16:28:42 
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Julio Torrado Quintela na data 19/11/2019 16:28:53 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 19/11/2019 16:29:04 

 
Oscar Vilar Chento na data 19/11/2019 16:29:16 

 
María Teresa Porritt Lueiro na data 19/11/2019 16:29:27 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 19/11/2019 16:29:35 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª. 

 

A necesidade do dragado do porto deportivo de Foz, Porto Chico, é un tema 

que se leva denunciando desde hai moitos anos. Pescadores deportivos de 

forma individual, Asociacións, os clubs, socorristas e partidos políticos 

levan anos denunciando a falla de calado que sofre o porto deportivo de 

Foz, Porto Chico, no que atracan moitas embarcacións  e tamén varias 

zodiacs de salvamento, entre elas a que emprega Protección Civil de Foz e 

tamén os socorristas de Barreiros. 

 

A nivel político o PSdeG de Foz ten amosado publicamente o apoio ás 

iniciativas que instaban a Portos de Galicia a acometer de xeito urxente a 

dragaxe do Porto Chico de Foz. Xa en 2013 aprobouse por unanimidade do 

Pleno do Concello de Foz unha moción do Grupo Socialista focense na que 

se lle instaba á Xunta de Galicia a que acometese esta dragaxe. 

 

Na sesión do 11 de maio de 2018 aprobouse por unanimidade unha 

Proposición non de Lei na Comisión 8ª na que se lle instaba á Xunta de 

Galicia a que realizase esta obra da dragaxe de xeito urxente.  Non 

obstante, a día de hoxe a falla de calado e as malas condicións de abrigo 

das instalacións do Porto Chico de Foz seguen empeorando, sen que a 

Xunta de Galicia aporte ningunha solución. A falta de calado implica que as 

embarcacións teñan problemas para entrar e saír do dito porto, coa 

conseguinte falta de seguridade que isto implica. O problema dáse coa 

marea baixa que deixa inutilizadas parte das embarcacións atracadas nos 

pantaláns. 

 

Esta situación complicouse se cabe, mais aínda, o pasado verán cando os 

socorristas de Barreiros tiveron que actuar desde a praia para socorrer a 

varios bañistas ante a imposibilidade de empregar a súa zodiac de 

salvamento, atracada no Porto Chico de Foz, que debido a esa falta de 

calado impediu saír do porto de Foz ás embarcacións de salvamento. 
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De novo o 12 de setembro de 2019 aprobouse por unanimidade na 

Comisión 8ª  unha proposición non de lei para acometer unha mellora 

integral do Porto Chico  de Foz. 

 

Pero a pesar de todos estes acordos parlamentarios no Proxecto de 

Orzamentos da Xunta de Galicia para 2020, non aparece ningunha partida 

específica para realizar a mellora integral do Porto Chico nin tampouco 

para a súa dragaxe. O Grupo Socialista presentou unha emenda a estes 

orzamentos para incluír unha partida específica para a dragaxe do Porto 

Chico (Tupide) e a mellora da protección por importe de 820.000 €. Dous 

días máis tarde a presidenta de Portos de Galicia anunciáballe á Asociación 

A Ribeira de Foz, que dentro dos gastos xenéricos de Portos aparece 

contemplada unha partida destinada a contratar a asistencia técnica que 

servirá para preparar a documentación e iniciar os estudios correspondentes 

para poder facer o dragado do Porto Chico. 

 

Por iso a deputada e o deputado que asinan preguntan: 

 

Cal é a partida xenérica de Portos de Galicia, no Proxecto de Orzamentos 

da Xunta de Galicia para 2020,  na que se contempla a contratación da 

asistencia técnica que servirá para preparar a documentación e iniciar os 

estudios correspondentes para poder facer a dragaxe do Porto Chico de 

Foz, así como a cantidade que se destinará a tal fin? 

 

 

Pazo do Parlamento, 19 de novembro de 2019 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Otero Rodríguez na data 19/11/2019 17:08:26 

 

Julio Torrado Quintela na data 19/11/2019 17:08:40 
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1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Olalla Rodil Fernández, Ana Pontón 

Mondelo, Xosé Luis Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Luis Bará 

Torres, deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a 

seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 6ª. 

 

Hai poucos días, diversos medios de comunicación recollían a nova da 

sinatura dun acordo entre a empresa Navantia e Siemens para o desenvolvemento 

dixital das futuras fragatas F-110. Segundo o contido do acordo dado a coñecer 

publicamente pola empresa Siemens, esta daríalle cobertura virtual a todo o 

proceso de construción; desde o deseño inicial ao mantemento do buque 

construído. E, para iso –sempre segundo a información que traslada a devandita 

empresa- conformaríase un “Centro de Excelencia do Sector Naval (Cesena)” 

que estaría ubicado en Santiago de Compostela. 

Chama a atención que, nun momento de incerteza ao respecto do futuro da 

empresa pública Navantia, do debate sobre a necesidade de reabrir a súa 

actividade a todos os segmentos da construción naval  -fuxindo do monocultivo 

no campo militar- e optimizando as grandes posibilidades dos estaleiros da ría de 

Ferrol; se adopte unha decisión que, cando menos, resulta irracional. 
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2 

 

Falamos, que contando con dous estaleiros –que constitúen, de feito, un 

potencial complexo integral da construción naval, dando acubillo a numerosas 

empresas auxiliares- cun Campus que imparte titulacións relacionadas co naval, 

cun Centro de Innovacións e Servizos (CIS) que podería operar na práctica como 

centro tecnolóxico do naval e, ademais, cun porto de interese xeral do Estado; se 

adopte a decisión de ubicar en Compostela o que supostamente vai ser cerne do 

proceso de deseño e mantemento para os buques que está previsto construír. 

Chama cando menos a atención, ademais, que a Xunta de Galiza –

implicada na colaboración con Navantia no capítulo da investigación no que 

denominan Asteleiro 4.0- decida manterse ao marxe desta decisión; polo que 

formulamos as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 6ª: 

1.- É coñecedora a Xunta do acordo acadado entre Navantia e Siemens 

para a creación do “Centro de Excelencia do Sector Naval (Cesena)”, das 

funcións que desenvolvería o devandito organismo, e da decisión de ubicalo en 

Santiago de Compostela? 

2.- Comparte a Xunta que, co potencial que representa que Ferrol conte 

cos maiores estaleiros públicos do país, as empresas auxiliares, a existencia do 

CIS e tamén o papel do Campus Universitario; o ente que asumirá dixitalmente o 

deseño, construción e mantemento dos buques non se ubique en Ferrol? 

3.- Participou de xeito algún o goberno galego nesa toma de decisión, ou 

participa a Xunta de Galiza no desenvolvemento do devandito Centro? 
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4.- Ten previsto a Xunta algunha iniciativa para reverter o acordo entre 

Navantia e Siemens e, consecuentemente, que todo o proceso relacionado co 

desenvolvemento dixital da construción naval na ría fique ubicado no mesmo 

lugar, en Ferrol? 

 

Santiago de Compostela, 19 de novembro de 2019 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 19/11/2019 17:34:17 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 19/11/2019 17:34:37 
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María Montserrat Prado Cores na data 19/11/2019 17:34:44 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 19/11/2019 17:34:54 

 

Ana Pontón Mondelo na data 19/11/2019 17:35:01 

 

Olalla Rodil Fernández na data 19/11/2019 17:35:08 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Noela Blanco Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

O proceso de adxudicación das oficinas de farmacia de Galicia, pasado o 

procedemento administrativo correspondente, debese estar resolto e coas licencias 

entregadas no pasado 14 de setembro. O acto habitual que se realiza para este 

trámite non foi realizado. 

 

Existe un número substancial de recursos e diversas reclamacións sobre os 

procedementos e a adxudicacións, o que enlenteceu o proceso pero, ademais, 

amosa un problema engadido acerca da propia transparencia do procedemento de 

concesións. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que número de reclamacións e recursos téñense presentado contra a 

resolución do último proceso de concesións de licencias de farmacias en 

Galicia? 

 

2. Que número de reclamacións e recursos téñense presentado contra as 

resolucións dos 3 anteriores procesos de concesións de licencias de 

farmacias en Galicia? 

 

3. Suspendeuse este ano o acto previsto de entrega de licencias despois do 

procedemento sinalado? En caso de que así fora, cales foron os motivos? 

 

Pazo do Parlamento, 19 de novembro de 2019 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Noela Blanco Rodríguez 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julio Torrado Quintela na data 19/11/2019 17:46:47 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 19/11/2019 17:46:57 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Davide Rodríguez Estévez, deputado pertencente ao Grupo Parlamentario 

Mixto, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta 

a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7.ª 

 

O sector gandeiro e da agricultura denunciou nos medios de comunicación e a 

través dos sindicatos unha praga identificada como rato-toupa (arvícola 

terrestris) na montaña lucense, un ratiño toupa presente desde os Pirineos ata 

Ancares, que en anos de bonanza sofre picos de produción que incrementa a súa 

poboación, e que causa estragos no campo.  Esta praga afecta tanto aos pastos, 

como aos cultivos, unhas 3000 hectáreas, e tamén á maquinaria. 

Estes danos cualificados como irreparables polos sindicatos, e que afectan aos 

concellos de Triacastela, Samos, Pedrafita, Folgoso e Cervantes. Os ratos-toupa 

fan túneles que o que fan aparte de deteriorar os terreos e o  pasto, tamén deixan 

impracticables os mesmos para a maquinaria, e incluso poden os sectores da 

gandería e da agricultura ter problemas á hora de xustificar as superficies de 

prado ante a PAC. 

Dixo Medio Rural onte a través dun xornal de relevancia, que enviará persoal ao 

terreo para capturar algún exemplar, identificar o tipo de praga e a posterior 

adopción de medidas.  

Comunicada esta situación a xefatura territorial de Lugo de Medio Ambiente, no 

mes de marzo, esta comprometeuse a ter unha reunión posterior co sector 

gandeiro e da agricultura,  e cos sindicatos, e  para tratar o tema, e estamos a mes 

de novembro e os sindicatos denuncian se reuniron con eles a día de hoxe, 19 de 

novembro 2019, tendo durante este tempo a praga de rata unha expansión, por 

inacción da Xunta, bestial. A produción de forraxe caeu espectacularmente. 
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Os sindicatos advirten da dificultade que terán as explotacións de alta montaña 

para pasar o inverno,  e dar de comer ao gando, se por parte da Xunta non se 

toman medidas, dos problemas sanitarios que se podan ocasionar tanto nos 

terreos e tamén na maquinaria, unha desfeita en toda regra para dous dos 

principais sectores no sector primario de Galicia. 

Hai anos esta pandemia de ratas-toupa no campo da montaña lucense, no ano 

2007, dera pé a construcións do arado-toupa, un enxeño da sanidade vexetal que, 

bastante efectivo resultara e que descansa no Centro de Formación e 

Experimentación Agraria Alta Montaña de Becerreá. Sería un bo modo de 

recuperar este tractor e facer un trampeo masivo, na loita contra esta praga, que 

permita recuperar o máximo posible os prados e  pastizais, así como os MVMC 

dedicados a prado.  

O avance da praga é tal que os sectores afectados temen que as perdas sexan 

como as do ano pasado en Asturias, nas que se estableceron axudas de 700 euros 

por hectárea nos prados de sega e 380 € nos paros de pastoreo, axudas que tamén 

solicitan á Xunta. 

 

Por todo o exposto o deputado subscribinte formula a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral na comisión: 

1- Que medidas vai tomar a Xunta de Galicia na loita contra a praga de ratas 

na Montaña lucense? 

2- Por que non se reuniu a Xunta de Galicia no mes de marzo, cando os 

sectores gandeiro e da agricultura avisaron da praga de ratas á Medio 

Rural e agardou ata hoxe 19 de novembro de 2019 para facelo? Non cre 

que a praga avanzou moito estes meses de inacción da Xunta? 

3- Que medidas vai tomar a Xunta de Galicia a través dos Servizos de 

Explotacións Agrarias e Sanidade Vexetal para a loita contra a praga de 

ratas? Vai facer  a Xunta en colaboración cos sectores afectados un 
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trampeo masivo de cara a primavera? Que medidas vai tomar a Xunta para 

o control desta praga agora no inverno? 

4- Como vai a Xunta de Galicia atallar, en colaboración coas administracións 

locais, e deputacións, o tema da praga nos concellos afectados? Que 

medidas urxentes vai tomar a Xunta para evitar os danos masivos que se 

están a producir nos prados, tanto de sega como de pastoreo?  

5- Que medidas vai tomar a Xunta de Galicia para que esta praga non 

prexudique aos sectores gandeiro e da agricultura de cara ás inspeccións 

de superficies de pasto declaradas pola PAC e a percepción das 

subvencións? 

6- Vai a Xunta de Galicia empregar o tractor- toupa xa na primavera para 

facilitar o trampeo masivo? Que produtos fitosanitarios vai empregar a 

Xunta no posible trampeo químico das toupeiras? Que outras medidas de 

control se están valorando? 

7- Vai a Xunta de Galicia establecer unha liña de axudas para paliar os danos 

que se teñen producido e que ameazan a 300 explotacións? 

 

Santiago de Compostela, 19 de novembro de 2019. 

 

Asdo.: Davide Rodríguez Estévez 

Deputado do G.P. Mixto. 

  

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

David Rodríguez Estévez na data 19/11/2019 18:20:03 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, Olalla 

Rodil Fernández, Xosé Luis Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, relativa á necesidade de que o goberno galego asegure o 

mantemento dun número suficiente de persoal de pediatría na comarca do Ribeiro. 

 

Os recortes que o Goberno galego está aplicando en materia de sanidade están 

provocando un deterioro continuado do sistema sanitario público. 

Dentro dos recortes, o persoal é dos principais afectados, sendo sistemática a 

redución de profesionais, o que significa maior carga de traballo e que a calidade 

asistencial tamén se vexa afectada. 

A asistencia pediátrica é un servizo do sistema público de saúde que sofre con 

maior virulencia esta situación de recortes, con masificación de consultas e moita 

poboación infantil que non é atendida por especialistas de pediatría, co que significa de 

peor calidade asistencial. 

Un lugar onde se están detectando problemas e queixas é en Ribadavia por mor 

da falta de cobertura de baixas e pola proximidade á xubilación dun dos dous 

facultativos especializados. 
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Nos últimos datos de poboación do Instituto Galego de Estatística constan 1.201 

nenos e nenas menores de 16 anos, polo que acorde ás recomendacións na materia é 

preciso que se manteñan, cando menos, os dous postos. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

-Vai garantir o goberno galego a cobertura das dúas prazas de pediatría en 

Ribadavia nos próximos anos? 

-Como valora o Goberno galego a situación do servizo de pediatría no Ribeiro? 

-Considera a Xunta de Galiza que se teñen cuberto de forma adecuada as baixas 

temporais da área de pediatría? 

-Considera o Goberno galego que están atendidos de forma suficiente os nenos e 

nenas da comarca? 

-Prevé algunha xubilación na zona? Para que ano? Como vai asegurar a súa 

cobertura? 

-Vai proceder a Xunta a dotar o Centro de Saúde da Cavada, en Oleiros, co 

servizo de pediatría, e reforzar este servizo no Centro de Saúde de Santa Cruz? 

 

Santiago de Compostela, 19 de novembro de 2019 
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Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 19/11/2019 18:48:21 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 19/11/2019 18:48:28 

 

María Montserrat Prado Cores na data 19/11/2019 18:48:33 

 

Olalla Rodil Fernández na data 19/11/2019 18:48:40 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 19/11/2019 18:48:48 

 

Ana Pontón Mondelo na data 19/11/2019 18:48:56 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Noa Presas Bergantiños, Luis Bará Torres, Ana 

Pontón Mondelo, Xosé Luis Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 4ª, sobre a situación na que se atopa a pista exterior do CEIP San 

Pedro de Visma. 

 

Hai uns anos que a Xunta de Galiza, a través da Consellaría de Educación, 

decidiu levar a cabo obras na pista exterior cuberta do CEIP San Pedro de Visma na 

cidade da Coruña, para atender os problemas de accesibilidade que se producían no 

acceso ao ximnasio. A intervención consistiu no levantamento de dúas paredes laterais 

deixando a pista sen pechar na súa totalidade e sen iluminación. 

Esta situación provoca que, coa redución das horas de sol propias desta época do 

ano, as actividades que realiza o alumnado a partir das catro da tarde teñen lugar a 

escuras ou iluminados parcialmente con focos portátiles que achegan as ANPAS. 

A este problema, que vén sendo denunciado reiteradamente pola comunidade 

educativa, engádese agora a existencia de pingueiras nos corredores e tamén nalgunhas 

aulas, unha situación que para o Bloque Nacionalista Galego, é inadmisíbel. 

 

Por todo o exposto anteriormente formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión 4ª: 
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- É coñecedora a Xunta de Galiza da situación na que se atopa o CEIP San 

Pedro de Visma? 

- Que medidas ten adoptado ou pensa adoptar a Xunta de Galiza ao respecto da 

situación na que se atopa o CEIP San Pedro de Visma? 

 

Santiago de Compostela, 19 de novembro de 2019 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández na data 19/11/2019 19:02:52 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 19/11/2019 19:02:59 

 

María Montserrat Prado Cores na data 19/11/2019 19:03:03 
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Noa Presas Bergantiños na data 19/11/2019 19:03:09 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 19/11/2019 19:03:17 

 

Ana Pontón Mondelo na data 19/11/2019 19:03:25 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral en Comisión, relativa á modificación do proxecto viario en Corvillón, Cambados, 

para compatibilizar as medidas de seguridade vial coas demandas d@s veciñ@s. 

 

Actualmente está en execución, na Parroquia de Corvillón concello de 

Cambados, un proxecto viario da Consellaría de Infraestruturas e Mobilidade da Xunta 

de Galicia incluído no Plan de seguridade viaria de Galicia 2016-2020.Implica 

actuacións na estrada autonómica PO-549 así como noutras estradas secundarias 

conectadas con esta, especialmente no vial de acceso ó Lugar da Veiga ,actualmente de 

dobre sentido e que este proxecto pretende transforma a sentido único. 

@s veciñ@s do Lugar da Veiga (Corvillón) manifestaron que esta modificación 

do sentido de circulación  causaría un grave trastorno @s residentes da rúa pois coa 

nova proposta viaria estarían obrigados a saír á estrada xeral PO-549 en dirección 

Vilanova, percorrer 1,5 Km até a rotonda máis próxima, situada xa no Concello  de 

Vilanova, para volver ó punto de saída e seguir en dirección Cambados. Parécelles un 

longo percorrido que lles complica a circulación viaria na súa parroquia e consideran 

que existen outras opcións máis axeitadas. 

@s veciños afectados, arredor de 50, asinaron unha petición de modificación 

deste proxecto que foi enviada o 24 de setembro á delegación de Pontevedra da 
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Consellaría de Medioambiente Territorio e Infraestruturas en Pontevedra. Xunto coas 

sinaturas aportaron unha proposta que consideran factíbel e que mantería a seguridade 

viaria na zona de A Veiga, consistente en manter o dobre sentido do citado vial, 

ampliando unicamente os espazos  no entronque coa estrada autonómica PO 549, pois 

existe marxe de ampliación en ámbalas beiras. Así mesmo,  permitir o acceso a este vial 

só aos vehículos que veñen desde Cambados e a saída de automóbiles só en dirección 

Vilanova. 

Así mesmo, no outro extremo do vial da Veiga, no punto de entronque coa 

estada provincial EP-9005, coa modificación proposta pola Consellaría de 

Infraestruturas e Mobilidade, @s veciñ@s consideran que se incrementaría moitísimo  o 

tráfico nun lugar perigoso pola escasa visibilidade de acceso á citada estrada provincial. 

Ao xa relatado hai que engadir que se trata dunha zona agrícola, e que o actual 

proxecto xa non é só que prexudique @s veciñ@s, obrigándo@s a realizar un 

percorrido moito máis longo, senón que tamén se incrementarán os vehículos agrícolas 

tanto na estrada obxecto da reforma como noutras da zona de influencia. 

 

Polas razóns expostas formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral en 

comisión: 

Vai atender as peticións d@s veciñ@s do lugar da Veiga na parroquia de 

Corvillón, de xeito que no proxecto que está realizando a Consellaría de Infraestrutura e 

Mobilidade,   na súa parroquia, se compatibilicen as súas demandas de manter o dobre 

sentido, coas medidas de seguridade? 
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Dado o malestar xerado polo proxecto vai a Consellaría de Infraestruturas e 

Mobilidade reunirse c@s veciñ@s do Lugar de A Veiga –Corvillón-  para buscar unha 

solución que satisfaga a ámbalas partes? 

 

Santiago de Compostela, 19 de novembro de 2019 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 19/11/2019 19:52:14 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 19/11/2019 19:52:26 

 

Noa Presas Bergantiños na data 19/11/2019 19:52:32 

 

Olalla Rodil Fernández na data 19/11/2019 19:52:39 
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Xose Luis Rivas Cruz na data 19/11/2019 19:52:46 

 

Ana Pontón Mondelo na data 19/11/2019 19:52:54 
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Á Mesa do Parlamento 
 

María Antón Vilasánchez, Teresa Egerique Mosquera, Sandra Vázquez 

Domínguez,  Carlos Gómez Salgado, Isabel Novo Fariña, Antonio Mouriño Villar e 

Encarna Amigo Díaz, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152  e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte Pregunta Oral en comisión 4ª 

Educación e Cultura. 

 

 
A Cidade da Cultura de Galicia cumprirá 10 nos da súa inauguración en xaneiro de 
2021, coincidindo co inicio do Ano Santo. 
 
 
Efectivamente, o 11 de xaneiro de 2011 poñíase en funcionamento o arquivo e a 
biblioteca da Cidade da Cultura, despois de 10 anos de intenso traballo, non exento de 
debates e posicionamentos encontrados. 
 
 
A partir de aquí, o proxecto da Cidade da Cultura tamén estivo afectado pola crise 
económica que obrigou, por unha banda, a unha ralentización das obras e mesmo a 
súa paralización e, por outra banda obrigou a cambios de uso dos edificios en aras de 
facer rendibles os investimentos públicos. 
 
 
Non será ata esta última lexislatura cando a CdC colla un novo pulo, un impulso 
necesario e importante tanto para rematar o proxecto como para deseñar contidos e 
actividades deste gran complexo. 
 
E agora estamos na recta final e previsiblemente, no inicio do Xacobeo 2021 a Cidade 
da Cultura estará rematada desde o punto de vista construtivo abrindo unha nova etapa 
xa que, a partir de aí, será o aspecto funcional e competencial o que rexa as 
actividades e relacións na Cidade da Cultura de Galicia. 
 
O programa electoral co que o Partido Popular de Galicia concorreu ás eleccións 
autonómicas de 2016 recollía o seguinte compromiso: “Converteremos a Cidade da 
Cultura nun lugar de encontro cultural e referente en tecnoloxía”, enunciando diversas 
medidas para acadar este obxectivo. 
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Por todo iso os deputados e as deputadas do Partido Popular formulamos a seguinte 
pregunta. 
 
-Cal é o balance do goberno galego sobre a Cidade da Cultura de Galicia ? 
 
 

 
Santiago de compostela, 20 novembro de 2019. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Maria Antón Vilasánchez na data 20/11/2019 09:43:08 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 20/11/2019 09:43:20 

 
Sandra Vázquez Dominguez na data 20/11/2019 09:43:31 

 
Carlos Gómez Salgado na data 20/11/2019 09:43:55 

 
María Isabel Novo Fariña na data 20/11/2019 09:44:07 

 
Antonio Mouriño Villar na data 20/11/2019 09:44:18 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 20/11/2019 09:44:33 
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Á Mesa do Parlamento 
 

María Antón Vilasánchez, Teresa Egerique Mosquera,Sandra Vázquez Domínguez,  

Carlos Gómez Salgado, Isabel Novo Fariña, Antonio Mouriño Villar e Encarna 

Amigo Díaz, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152  e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte Pregunta Oral en comisión 4ª Educación e 

Cultura. 

 

 
O denominado Edificio Fontán é o último edificio que se vai a executar no complexo da 
Cidade da Cultura de Galicia. 
 
No mes de xuño de 2018, o propio Presidente da Xunta de Galicia presentaba este 
edificio que se construiría a partir da estrutura paralizada do Teatro da Opera, nun 
exercicio de reciclaxe, eficiencia e eficacia dos recursos públicos. 
 
Un edificio que engade un novo referente para a Cidade da Cultura ao vincularse co 
sistema universitario de Galicia, a través da Axencia para a Calidade do Sistema 
Universitario de Galicia, do Consorcio Interuniversitario de Galicia e do Centro de 
Europeo de Investigación en Paisaxes Culturais. 
 
A iso temos que engadir, a colaboración co CSIC cuxo departamento de patrimonio 
tamén terá unha presenza no devandito edificio, tal e como se explicou xa no 
Parlamento de Galicia en abril de 2019. 
 
Desde entón, podemos observar como este edificio vai tomando forma, e como a súa 
silueta complementa e completa este complexo cultural, pero tamén un complexo 
avanzado en novas tecnoloxías grazas a AMTEGA e próximamente un complexo que 
prestará servizo ao sistema universitario de Galicia impulsando a calidade da docencia, 
a investigación, a innovación e a transferencia do coñecemento, entre outras cousas. 
 
Por todo iso os deputados e as deputadas do Partido Popular formulamos a seguinte 
pregunta oral en comisión: 
 
-Cal é a previsión do goberno galego con respecto ao Edificio Fontán da Cidade da 
Cultura? 
 
 
Santiago de Compostela, 20 novembro de 2019. 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Manuel Lago Peñas e Julia Torregrosa Sañudo, deputado e deputada do Grupo 

Parlamentario Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do 

Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a súa resposta oral 

na Comisión 3.ª. 

 

O Instituto Nacional de Estatística (INE) vén de publicar o estudo de déciles 

salariais correspondente ao ano 2018, no que os datos se desagregan por 

comunidades autónomas. 

Nesa estatística ponse de relevancia un dato moi preocupante para o noso país: 

Galicia é a segunda Comunidade Autónoma ca peor evolución salarial en 2018. 

Una evolución moi negativa, porque en 2018 o salario medio en Galicia é 

inferior ao salario de 2017, unha evolución especialmente negativa porque no 

resto das CCAA os salarios se incrementaron. 

En concreto, en Galicia o salario medio en 2017 era de 1.870 euros mensuais 

baixando a 1835 euros en 2018. No quinto ano da fase expansiva da economía os 

salarios non só non aumentan senón que se reducen. 

A evolución de Galicia é unha anomalía no conxunto do Estado, xa que na media 

de España o salario medio se incrementou no 3% mentres que no noso país o 

salario medio baixou ao 2%. 

Galicia xa tiña un salario por debaixo da media do Estado polo que a peor 

evolución de 2018 agrava a diferenza: en 2018 o salario medio de Galicia perdeu 

cinco puntos sobre a media de España. 

Aínda mais, das dezasete CCAA do Estado en quince aumenta o salario e só cae 

en Galicia e outra CCAA. 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

Polo anterior, o Grupo Común da Esquerda presenta a seguinte Pregunta: 

 

-Como explica a Xunta que Galicia sexa a segunda Comunidade Autónoma coa 

peor evolución salarial en 2018, cunha redución do salario medio do 2% mentres 

que de media no Estado aumenta o 3%? 

 

 Santiago de Compostela, 19 de novembro de 2019. 

 

 

  Asdo.: Manuel Lago Peñas 

   Julia Torregrosa Sañudo 

 Deputado e deputada do G.P. Grupo Común da Esquerda  

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Manuel Lago Peñas na data 20/11/2019 11:37:30 

 

Julia Torregrosa Sañudo na data 20/11/2019 11:37:42 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Luís Álvarez Martínez e Patricia Vilán Lorenzo, deputadas e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

En Burela hai unha necesidade urxente dunha nova estación depuradora de augas 

residuais (EDAR). É un problema que arrastran os veciños e veciñas de Burela desde 

hai anos. 

 

Xa en decembro do ano 2011 o por aquel entón alcalde, o señor Barcia, admitía 

problemas case a diario coa depuradora de augas residuais e quería unha nova para o 

concello. 

 

En abril de 2015 Augas de Galicia detectaba incumprimentos na dita depuradora. 

 

En agosto de 2018 a UE avisaba a España por fallos na depuración en varios concellos 

galegos, entre eles o de Burela. 

 

As primeiras informacións apuntaban a que as novas instalacións da EDAR poderían 

estar en funcionamento no ano 2017, pero os traballos fóronse dilatando e a día de hoxe 

seguen pendentes, correndo o risco serio de que se non se rematan estas obras en prazo 

se perdan fondos europeos. 

 

A directora de Augas de Galicia dixo na súa comparecencia na Comisión de Orzamentos 

da Xunta para o 2020, que nese ano se finalizará a redacción do proxecto de  

saneamento, orzamentando para iso 250.001 €. Estamos a falar dunha  obra que se prevé 

que rolde os 9.000.000 €. 

 

Ante esta situación é preciso unha actuación urxente, xa que a perda dos fondos 

comunitarios comprometería seriamente a viabilidade da nova depuradora de augas 

residuais.  

 

Por iso as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª)  Cales son os prazos que manexa a Xunta de Galicia para a construción da nova 

estación depuradora de augas residuais de Burela? 

 

2ª) Considera a Xunta de Galicia que cos prazos que baralla para a construción da nova 

EDAR  se poñen en perigo os fondos europeos previstos para esta construción? 

 

Pazo do Parlamento, 19 de novembro de 2019 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

José Manuel Pérez Seco, Julio Torrado Quintela e Patricia Otero 

Rodríguez, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta 

oral na Comisión 8ª. 

 

A ría de Ferrol é un recurso natural e paisaxístico susceptible de 

aproveitamento primario para o sustento de varias familias nunha economía 

sostible medioambientalmente, ademais do aproveitamento como recurso 

turístico incuestionable. 

 

Na actualidade existen aproximadamente cincocentas familias que viven 

directamente do marisqueo na ría de Ferrol, entre as que traballan as 

confrarías de Ferrol, Barallobre e Mugardos. 

 

Estas tres confrarías contan coa marca pescadeRías ¿de onde se non?, esta 

marca é un selo de identidade para a promoción e defensa dos peixes e 

mariscos procedentes da frota artesanal cuxa fama de variedade e calidade 

traspasan as nosas fronteiras. 

 

Para a promoción do marisco da Ría de Ferrol, o concello de Narón 

organiza a Festa do Marisco, polo que o pasado 28 de outubro solicitáronlle  

á Xunta de Galicia colaboración, e que consistía na participación nun 

posible showcooking, cartelaría, merchandising, algún taller para os máis 

pequenos, etc. 

 

Por iso os deputados e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas: 

 

Cal é o motivo polo que a Xunta de Galicia non colabora coa Festa do 

Marisco que organiza o concello de Narón coa colaboración das confrarías 

de Ferrol, Mugardos e Barallobre? 

 

Pazo do Parlamento, 20 de novembro de 2019 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

María del Carmen Rodríguez Dacosta, Julio Torrado Quintela e Noela 

Blanco Rodríguez, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 
 

O Servicio de Radiodiagnóstico no Centro de Saúde de Celanova (Ourense) da 

cobertura os concellos seguintes: Entrimo, Muíños, Lobeira, A Bola, Bande, 

Verea, Ramirás, Quintela de Leirado, Padrenda, A Merca, Gomesende, 

Pontedeva, Lobios, Cartelle e o propio Concello de Celanova. 

 

Este servicio de radiodiagnóstico leva máis  de tres meses avariado cos prexuízos 

que isto provoca os habitantes destes quince concellos, dende o custo económico 

e de tempo que supón o desprazamento,  que en algún dos concellos chega ata 80 

quilómetros, e  o  retraso no diagnóstico que a súa vez provoca a demora no 

tratamento a seguir polos e polas pacientes, co agravante de que a maioría dos 

pacientes son homes e mulleres  de idade avanzada  

 

Polo exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cando se vai a restablecer o Servicio de Radiodiagnóstico no Centro de 

Saúde de Celanova? 

2. Cantos pacientes tiveron que ser derivados ao Complexo Hospitalario de 

Ourense para realizar as probas de radiodiagnose que terían que ser feitas 

no Centro de Saúde de Celanova?  

3. Cantos pacientes tiveron que retrasar  as  consultas de traumatoloxía por no 

ter os resultados das probas de diagnose, co que elo conleva en relación as 

listas de espera?    

 

Pazo do Parlamento, 19 de novembro de 2019 

 

Asdo.: María del Carmen Rodríguez Dacosta 

   Julio Torrado Quintela 

   Noela Blanco Rodríguez 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao Pérez, Ánxeles Cuña Bóveda e Paula Quinteiro Araújo, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentar Grupo Común da Esquerda ao abeiro do re-

collido no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte PRE-

GUNTA, para a súa resposta oral en Comisión, relativa á pobreza menstrual 

en Galicia. 

 

 

Hai uns meses os xornais recollían a iniciativa do goberno de Escocia de achegar 

de xeito gratuíto ás estudantes compresas e tampóns. Unha iniciativa que 

respondía á detección da chamada pobreza menstrual: a imposibilidade de 

utilizar produtos axeitados e na cantidade necesaria para cubrir as súas regras 

mensuais. 

Se unha quere buscar estes datos para o noso país a resposta é o silencio. A 

pobreza menstrual, tanto en Galicia como no Estado, ignórase, non hai estudos. 

Porén, tendo en conta que menstruar ten un custe medio duns 12 euros ao mes, o 

que supón 144 euros anuais, que chegarían a máis de 5000 euros na vida dunha 

muller. Cifras que nos poñen  en alerta sobre as dificultades que moitas mozas 

poden ter para facer fronte a estes gastos. Pero hai máis, asociacións como 

Mensajeros de la Paz, encargados da xestión de moitos bancos de alimentos 

informan de que precisamente as compresas son un dos produtos máis 

demandados polas familias que demandan os seus servizos. 

Unha copa menstrual, pola contra, ten un prezo de mercado entorno aos 15-30 

euros, para unha durabilidade media de dez anos, é dicir que gastaremos entorno 

a 60-120 euros en toda a nosa vida. En resumo: hai unha diferencia substancial 

de prezo, gastaríamos entorno a 50 veces menos.  
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Mais non só falamos dunha cuestión económica, falamos tamén de información e 

empoderamento. A día de hoxe, e coa ausencia de educación sexual nos centros 

educativos, resulta que hai empresas privadas que fan visitas aos institutos 

explicando as vantaxes dos seus produtos. Que as rapazas coñezan as múltiples 

opcións de produtos dos que poden dispoñer é unha cuestión fundamental para 

que podan tomar unha decisión informada e libre e non unicamente mediada 

polos intereses do gran capital. 

E, por último, o uso de tampóns e compresas ten un perigo ecolóxico certo. 

Tendo en conta que falamos de produtos de usar e tirar estamos ante un negocio 

millonario pero pouco sustentable ecoloxicamente. Cada ano rexéitanse máis de 

3 mil millóns de tampóns e compresas no estado.  

 

Segundo a organización  ecofeminista  Women’ s  Environmental  Network, ata o 

90% dunha  compresa e o 6% dun  tampón é plástico. O resto é  pulpa de madeira,  

rayón ou algodón. A isto hai que sumarlle o plástico de  aplicadores e envoltorios. 

Os  aplicadores están feitos a base de  polietileno e  polipropileno, materiais que 

tamén se engaden á corda do  tampón para que sexa máis resistente, os dous 

principais plásticos achados nos océanos. A maiores, os produtos sanitarios son o 

quinto residuo plástico máis común no lixo achado nas praias europeas, segundo 

datos da Comisión Europea, por encima das cuncas de café de plástico, os 

cubertos dun só uso ou as palliñas. 

Tendo en conta que unha muller pode usar entorno a 8000 produtos menstruais 

ao longo da súa vida que poden supor máis de 300.000 quilos de residuos 

derivados. 

Pola súa banda, a copa menstrual pode durar ata 10 anos e neste tempo calcúlase 

que xera o 0.4% dos refugallos plásticos producidos polas compresas dun só uso 

ou o 6%  polo uso de tampóns, segundo concluíu un recente estudo publicado en 
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Grupo Parlamentar 
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The Lancet.  É dicir, é unha opción moito máis respectuosa co medio. O seu uso 

remataría con centos e centos de toneladas ao ano de residuos.  

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión: 

 

 Ten datos o goberno galego sobre a pobreza menstrual en Galicia? 

 

Santiago de Compostela, 20 de novembro de 2019. 

 

 

  Asdo.: Luca Chao Pérez 

   Ánxeles Cuña Bóveda 

   Paula Quinteiro Araújo 

  Deptadas do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 20/11/2019 16:18:21 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 20/11/2019 16:18:35 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 20/11/2019 16:18:46 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Patricia Vilán Lorenzo, Julio Torrado Quintela, María Luisa Pierres López, 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo e María Teresa Porritt Lueiro, deputadas 

e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1.ª, 

Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

 

Un dos principios básicos da nosa democracia é o de suficiencia financeira das 

entidades locais, posto que perciben os seus ingresos tamén a través das 

comunidades autónomas, no noso caso da galega, que os distribúe de acordo cos 

criterios legais que ela mesma determina. Este principio recóllese no artigo 105 

da Lei 7/1985, do 2 de abril, reguladora das bases de réxime local, cando dispón 

que se dotará ás facendas locais de recursos suficientes para o cumprimento dos 

fins das entidades locais. É dicir, as entidades locais galegas participan dos 

recursos da Comunidade Autónoma de Galicia sobre a base dos principios de 

eficiencia, equidade, corresponsabilidade fiscal e lealdade institucional. Niso 

consiste o Pacto de Cooperación Local. Cal é o problema? Que o pacto aínda non 

está desenvolto na súa totalidade polo Goberno galego e que as cantidades que 

recibe cada entidade local por provincias non é posible coñecelas, tampouco para 

a provincia de Pontevedra. 
 

Así, nos artigos 56 e seguintes do Proxecto de lei de orzamentos que se está a 

debater no Parlamento de Galicia regúlase en abstracto como se fará o reparto do 

Fondo de Cooperación Local na Comunidade. En concreto, para o ano 2020, os 

coeficientes de reparto por concellos pontevedreses figuran no Anexo VI, mais 

non as cantidades, e os convenios e subvencións coas entidades locais 

pontevedresas recólleos o Anexo VII, se ben non se fan de xeito individualizado. 

O que significa que resulta imposible saber que cantidades ten transferido a 

Xunta de Galicia a cada concello da provincia de Pontevedra co Fondo de 

Cooperación Local. Curiosamente, o Goberno do Estado dá as cantidades exactas. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cumpre o Goberno galego o artigo 105 da Lei 7/1985, do 2 de abril, 

reguladora das bases de réxime local, para os concellos da provincia de 

Pontevedra? 
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Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

2. Por que o Goberno non desenvolveu na súa totalidade o Pacto de 

Cooperación Local? 

3. Que cantidades se corresponden cos coeficientes de reparto por concellos 

pontevedreses? 

4. Cales foron os convenios e subvencións coas entidades locais 

pontevedresas? 

5. Que cantidades ten transferido a cada concello da provincia de Pontevedra 

o Fondo de Cooperación Local dende o 2009 ata o día de hoxe? 

 

 

Pazo do Parlamento, 20 de novembro de 2019 

 

Asdo.: Patricia Vilán Lorenzo 

   Julio Torrado Quintela 

   María Luisa Pierres López 

   Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

   María Teresa Porritt Lueiro 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 20/11/2019 16:25:24 

 
Julio Torrado Quintela na data 20/11/2019 16:25:35 

 
María Luisa Pierres López na data 20/11/2019 16:25:46 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 20/11/2019 16:25:59 

 
María Teresa Porritt Lueiro na data 20/11/2019 16:26:10 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
IT

A
vM

Y
R

od
6

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

187727

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
Tw

R
K

qy
M

bo
1

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROITAvMYRod6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGTwRKqyMbo1


 

   
Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Eva Solla Fernández, deputada do Grupo Parlamentario Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa reposta oral na Comisión 5.ª. 

 

 

O amianto é un axente químico canceríxeno que está presente en materiais 

tradicionalmente empregados na construción de edificios, tubarias, paredes, 

depósitos de auga, etc. Actualmente a súa comercialización e uso están 

prohibidos, aínda que o asunto abórdase principalmente dende unha óptica 

laboral en relación a súa normativa e seguridade ou como unha enfermidade 

profesional, que tras moitos anos de loita comprobouse como afectaba e cales 

eran as gravísimas  consecuencias na saúde dos traballadores e traballadoras 

afectadas e das súas familias.  

Con todo, a situación co amianto debe ser considerada e abordada como un 

problema de saúde pública, máis aínda si temos en conta a cantidade de edificios 

públicos como colexios ou edificios privados que conteñen amianto. Expertos na 

materia están a advertir do grave risco do axente non só en relación á rotura do 

mesmo si non a súa vida útil, que se calcula entorno aos 30 e 40 anos.  

O amianto foi empregado en maior cantidade entre os ano 60 e 90, polo que é 

posible que tanto por antigüidade como por exposición a axentes climatolóxicos 

estea chegando xa ao fin da súa vida útil. 

 

Ante as consecuencias para a saúde que pode causar esta exposición, tales como 

cancro, asbestose ou outras doenzas respiratorias, o Grupo Parlamentario Común 

da Esquerda formula as seguintes preguntas: 
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+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

1.ª) Cales son as accións realizadas polo Goberno da Xunta de Galicia en 

relación a unha abordaxe global desta situación? 

2.ª) Teñen realizado xestións para a colaboración con diferentes administracións 

respecto da localización e retirada do amianto? 

3.ª) Con que plans conta a Xunta de Galicia para levar a cabo un mapeo de 

localización, estado e retirada do amianto nos diferentes edificios públicos de 

Galicia? 

4.ª) Ten estudado o Goberno da Xunta de Galicia a posibilidade de liñas de axuda 

para a retirada de amianto en vivenda privada? 

 

 Santiago de Compostela, 20 de novembro de 2019. 

 

 

   Asdo.: Eva Solla Fernández 

  Deputada do G.P. Grupo Común da Esquerda 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Eva Solla Fernández na data 20/11/2019 16:56:46 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Vázquez Verao, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario Mixto, 

ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª 

 

En 2006, un control arqueolóxico sobre as obras do corredor Nadela-Sarria 

descubriu unha pedra granítica con cazoletas gravadas –Bolo de Betote-, 

arrodeada por un círculo lítico de pedras fitas, delimitado por foxas que poderían 

conformar un anel delimitador. 

Pola súa situación, finalizadas as escavacións, trasladouse do lugar orixinal a 

estrutura, colocándoa nunha propiedade de utilidade pública recuperando a súa 

morfoloxía e orientándoa e nivelándoa de xeito que conserve a relación espacial 

co seu ámbito. 

O conxunto podería encadrarse na época do Calcolítico, cunha antigüidade en 

torno aos 4000 anos. 

Este ano 2019, veciñanza e colectivos en defensa do Patrimonio, como o 

Colectivo Patrimonio dos Ancares, denuncian o estado de abandono do lugar, 

cuberto de maleza. 

Por outra parte, tamén se sinala que na cartografía do Plan Básico Autonómico só 

figura o xacemento  no lugar orixinal, pero non se indica a nova ubicación. 

Polo exposto, a deputada que subscribe formula a seguinte pregunta á Xunta de 

Galicia: 

 

- Vanse instalar paneis explicativos sobre o xacemento? 
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- Vaise impulsar algunha actuación para, de acordo co Concello de Sarria, 

conservar limpo o xacemento do Bolo do Betote? 

- Considera acaído ter nunha propiedade pública un ben do Calcolítico neste 

estado de abandono? 

- Vai a Xunta sinalar a actual ubicación do ben no Plan Básico Autonómico? 

Santiago de Compostela, 20 de novembro de 2019. 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Deputada do G.P. Mixto. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Vázquez Verao na data 20/11/2019 17:38:41 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luís Villares Naveira e Paula Vázquez Verao, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario Mixto, ao abeiro do disposto no artigo 

156 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 1ª. 

 

O xulgado do contencioso nº 1 de Pontevedra condenou á Xunta a reintegrar na 

bolsa de persoal interino de xustiza a unha muller por estar de baixa durante catro 

días. 

A Xunta usa estas listas para a cobertura de vacantes, e non tivo en conta as 

argumentacións da muller que alegaba que non podía realizar a cobertura da 

vacante por incapacidade temporal con parte médico xustificativo. 

A Orde do 4 de outubro de 2018 sobre selección e nomeamento de persoal 

interino para cubrir postos de persoal funcionario dos corpos xerais ao servizo da 

Administración de xustiza en Galicia, que é a aplicable neste caso, recolle no 

artigo 16.2 “non procederá a exclusión da bolsa cando a persoa seleccionada 

demostre e poña en coñecemento da correspondente xefatura territorial as 

seguintes situacións: 

a) Incapacidade temporal xustificada mediante parte de baixa médica, ou 

documento similar, expedido por un facultativo da Seguridade Social que 

acredite a situación de incapacidade o día en que se produce o 

chamamento. 

3. En todos os supostos relacionados no punto anterior, bardante do caso 

previsto na letra a), a persoa interesada deberá ter solicitada e autorizada a 

suspensión de chamamentos con anterioridade a que estes se produzan, para o 

cal deberá presentar ante a xefatura territorial correspondente a documentación 

acreditativa necesaria. Así mesmo, cando desapareza a causa, a persoa 
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interesada comunicarallo á xefatura territorial no prazo máximo de cinco días 

hábiles para a súa reincorporación ao seu posto na bolsa respectiva. Esta 

reincorporación producirase de modo efectivo o día seguinte hábil ao da 

recepción da solicitude. Sen prexuízo do anterior, as persoas en situación de 

suspensión temporal previstas nas alíneas a) e f) deberán acreditar cada tres 

meses que persiste a situación que xustificou a suspensión; de non o faceren, 

serán expulsadas da bolsa, o que se lles comunicará mediante o sistema de 

notificación electrónica. 

Os efectos da suspensión produciranse desde o décimo día natural seguinte ao 

da presentación da correspondente solicitude ante a xefatura territorial; 

momento en que, de non ter denegada expresamente a súa solicitude, 

entenderase autorizada.” 

A Xunta procedeu á expulsión desta muller das listas de persoal interino de 

substitucións de xustiza, sen atender a que a muller estaba enferma, e contestou, 

primeiro, mediante unha resolución na que confirmou a expulsión da lista de 

substitucións, sen entrar a valorar o parte de baixa, e despois no recurso en vía 

administrativa, mediante o sistema  permitido na LPACAP de silencio 

administrativo negativo, polo que esta tivo que recorrer á xurisdición 

contencioso-administrativa para que volvesen a reincorporala en ditas listas de 

cobertura de substitucións. 

O xulgado dálle a razón e valora que a Xunta nin tan sequera entrou a valorar as 

alegacións presentadas pola muller, o parte de baixa e que este puidese 

presentarse despois de rematada a situación de IT. 

Por todo o exposto, as persoas deputadas subscribintes presentan a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª 

1.- Que lle parece á Xunta de Galicia esta condena á reincorporación nas listas 

para cubrir postos de persoal funcionario dos corpos xerais ao servizo da 

Administración de xustiza en Galicia? 
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2.- Por que abusa a Xunta da fórmula de silencio administrativo negativo nas 

contestacións aos administradas, con independencia de que estea prevista na lei? 

3.- Que lle parece a condena en custas, que por descontado pagamos todas as 

persoas contribuíntes , que ademais de non contestar á persoa afectada, se atreve 

a expulsala das listas de contratación de persoal interino e ademais de opoñerse 

ao recurso da recorrente con cartos que non son seus? Parécenlle a Xuntas 

correctas e xustas estas actuacións? 

4.- Vai persistir a Xunta nestas condutas que implican que as persoas 

administradas teñen que recorrer sistematicamente á xustiza por ver vulnerados 

os seus dereitos? 

Santiago de Compostela, 20 de novembro de 2019. 

 

Asdo.: Luís Villares Naveira 

Paula Vázquez Verao 

Deputado e deputada do G.P. Mixto. 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paula Vázquez Verao na data 20/11/2019 17:48:24 

 
Luis Villares Naveira na data 20/11/2019 17:48:29 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Raquel Arias Rodríguez, Moisés Blanco Paradelo, Jackeline Fernández Macías, 
Carlos Gómez Salgado, Rosa Oubiña Solla, Diego Calvo Pouso, Jesús Miguel 
Prado Patiño e Daniel Vega Pérez deputados e deputadas do Grupo Parlamentario 
Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do 
Regulamento da Cámara presentan, ante esa Mesa, a seguinte Pregunta para a súa 
resposta Oral en Comisión 7ª Agricultura, Alimentación, Gandería e Montes. 
 
 
Unha das máximas prioridades da Xunta de Galicia é o reequilibrio territorial garantindo 
que os habitantes das zonas rurais dispoñan dos mesmos servizos que os da zona 
urbana. Un obxectivo fundamental na nosa comunidade, eminentemente rural, chave 
para favorecer o asentamento de poboación nos concellos de menos de 5.000 
habitantes e para facer fronte ao reto demográfico. 

Por este motivo, o Goberno galego leva anos implantando numerosas medidas,  tanto 
para facilitar a permanencia da veciñanza nestes municipios como para promover a 
mobilidade cara estes territorios. Actuacións coas que a Xunta pretende que vivir no 
rural e do rural sexa máis beneficioso, doado e atractivo.  

Un obxectivo transversal no que o Goberno galego está traballando dende todas as 
áreas, tanto con medidas exclusivas para o rural como coa aplicación de criterios de 
discriminación positiva para as zonas rurais sobre accións globais, como é o caso da 
Tarxeta Benvida, da que se benefician todos os pais e nais de Galicia, pero que será 
máis cuantiosa para aquelas familias que decidan ter fillos no rural.  

Do mesmo xeito, a Xunta pon en marcha medidas especificamente creadas para estes 
territorios, como é o caso das sucesivas baixadas de impostos para o rural, ou todas as 
iniciativas para blindar os servizos básicos nestas zonas, dende os farmacéuticos, a 
atención sanitaria ou os servizos bancarios. 

Neste apartado enmárcanse as casas niño e as casas do maior. Trátase de recursos 
de atención para nenas e nenos de 0 a 3 anos,  e para os maiores respectivamente. O 
seu obxectivo é garantir os servizos de atención á infancia e os servizos de atención 
aos maiores naqueles concellos de menos de 5.000 habitantes tendo en conta ás 
especiais circunstancias das contornas rurais, cun máximo de cinco prazas por centro e 
atendidos por profesionais especializados. 

No caso das casas niño, cabe destacar a importancia destes centros como recursos de 
conciliación, vitais para que as familias poidan coidar aos seus fillos nos municipios 
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pouco poboados en condicións de equidade con respecto ao urbano e, ao mesmo 
tempo, favorecendo a igualdade e a corresponsabilidade.  

En canto ás casas do maior, son vitais para cumprir as expectativas de arraigo das 
persoas de máis idade, garantindo que se fagan maiores nos concellos onde queren 
vivir e ao mesmo tempo contribuír ao respiro familiar.  

Por todo o exposto anteriormente, os deputados e deputadas asinantes formulan a 
seguinte pregunta para a súa resposta en comisión: 

 

-Que valoración fai o Goberno galego do impacto que están a ter as casas niño e as 
casas do maior nas contornas rurais? 

 
 
Santiago de Compostela, 20 de novembro de 2019. 
 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 20/11/2019 17:51:47 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 20/11/2019 17:53:07 

 
Jackeline Elizabeth Fernández Macías na data 20/11/2019 17:53:29 

 
Carlos Gómez Salgado na data 20/11/2019 17:53:46 

 
Diego Calvo Pouso na data 20/11/2019 17:54:01 

 
Rosa Oubiña Solla na data 20/11/2019 17:54:25 

 
Jesús Miguel Prado Patiño na data 20/11/2019 17:54:52 

 
Daniel Vega Pérez na data 20/11/2019 17:55:01 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa 

das deputadas e deputados Montserrat Prado Cores, Luis Bará Torres, Ana Pontón 

Mondelo, Olalla Rodil Fernández, Xosé Luis Rivas Cruz, e Noa Presas 

Bergantiños, ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral en Comisión. Relativa á necesidade de negociar o 

réxime xurídico e retributivo das matronas de Atención Primaria. 

No ano 1993 publicouse o Decreto do 29 de xullo de Ordenación da Atención 

Primaria en Galiza, no que se regula as retribucións de todo o persoal de Atención 

Primaria. Deste decreto quedaron excluídas as matronas, establecendo na disposición 

transitoria cuarta  do mesmo  que “O consello da Xunta de Galiza regulará o réxime 

xurídico e retributivo das prazas de enfermeira obstétrico-xinecolóxicas”. 

26 anos despois, por parte da Xunta non se ten acometido esta regulación, o que 

significa para este colectivo un sistema retributivo baseado nun mapa sanitario do ano 

1989 que non recolle a poboación actual dos concellos, unha perda de máis de 100 euros 

mensuais, non se lle recoñecen conceptos que se lle pagan a outros colectivos: número 

de tarxetas sanitarias, dispersión, illamento, non recoñece a carteira de servizo actual, 

non ter unha ratio de mulleres a atender. En suma unha disfuncionalidade entre os 

servizos prestados e as retribucións percibidas. 

Ao relatado temos que engadir que as necesidades de material das consultas de 

matronas quedaron fóra dos plano de dotación que se está a facer na Atención Primaria, 

e polo tanto o que teñen é un material absoleto que que dificulta a atención que teñen 

que prestar. 
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Polas razóns expostas o Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

presenta as seguintes preguntas para a súa contestación oral en comisión: 

Non coida que 26 anos desde a publicación do Decreto do 29 de xullo de 

Ordenación da Atención primaria é tempo dabondo para iniciar a negociación do réxime 

xurídico e do sistema retributivo das Matronas de Atención Primaria? 

Considera que o material co que contan as consultas das matronas de Atención 

Primaria está en condicións e é o acaído para prestar unha atención digna? 

Por qué quedaron excluídas estas consultas do plano de dotación? 

Cando van aumentar as prazas de matronas tanto para garantir a equidade en 

toda Galiza como para que as ratios matrona/nº de mulleres se adecúen ao 

recomendado? 

Santiago de Compostela,20 de novembro de 2019 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

Ana Pontón Mondelo  

Portavoz do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 20/11/2019 18:23:12 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 20/11/2019 18:23:25 

 

Noa Presas Bergantiños na data 20/11/2019 18:23:38 

 

Olalla Rodil Fernández na data 20/11/2019 18:23:52 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 20/11/2019 18:24:02 

 

Ana Pontón Mondelo na data 20/11/2019 18:24:12 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Beatriz Mato Otero, Martin Fernández Prado, Gonzalo Trenor López, Jaime 
Castiñeira Broz, Jacobo Moreira Ferro, Antonio Mouriño Villar, Julia Rodríguez 
Barreira, Diego Calvo Pouso e Daniel Varela Suanzes-Carpegna deputadas e 
deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 
152 concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a as súa resposta oral en Comisión 2ª Ordenación Territorial, 
Obras Pública, Medio Ambiente e Servicios. 
 
O pasado día 22 de outubro de 2019 a Xunta de Galicia e o Concello de Arteixo daban 
a coñecer publicamente o contido da proposta trasladada ao Ministerio de Fomento 
para solucionar e regularizar a situación do acceso ao Porto Exterior da Coruña e 
liberar a peaxe da Pastoriza.  
 
Unha proposta que pasa por que o Goberno de España asuma a titularidade da AG-55 
no treito entre A Coruña e o enlace coa A-6, o que automaticamente supón a conexión 
directa do Porto Exterior coa Rede de Estradas do Estado, e se elimine a súa peaxe, 
mediante o pago da correspondente compensación á concesionaria. 
 
A proposta de convenio trasladada pola Xunta e polo Concello de Arteixo ao Ministerio 
de Fomento busca, polo tanto, solucionar a situación do acceso ao porto exterior de 
Langosteira, que se está a facer actualmente sen o soporte necesario do convenio de 
colaboración regulamentario, en prexuízo da administración autonómica, como titular 
da concesión da AG-55. Ademais, a dita proposta busca dar unha resposta rápida e 
definitiva para liberar a peaxe neste treito da AG-55 e dotar ao porto exterior dun 
acceso libre de peaxe e regularizado. 
 
Agora estase á espera de que o Ministerio de Fomento se pronuncie oficialmente ao 
respecto desta proposta de convenio trasladada polo Goberno galego e o Concello de 
Arteixo.  
 
En paralelo, habería que seguir avanzando no proxecto da Cuarta Rolda que resolva, 
tamén, as conexións entre o viario de acceso ao porto exterior (AC-15), a autoestrada 
A Coruña-Carballo (AG-55), a Terceira Rolda (AC-14) e os polígonos desa área.  
 
Ante o exposto e dada a importancia que supón a proposta feita pola Xunta e polo 
Concello de Arteixo para o desenvolvemento futuro do porto exterior de Langosteira, 
para a área da Coruña e para o interese xeral, desde este grupo parlamentario 
presentamos a seguinte pregunta para a súa resposta en Comisión: 
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1.- Cales son os termos exactos do convenio que a Xunta de Galicia e o Concello de 
Arteixo lle teñen trasladado ao Ministerio de Fomento en relación á AG-55 no treito 
entre A Coruña e o enlace coa A-6? 
 
2.- Que valoración lle merece a proposta de conexión do Porto Exterior planificada polo 
Ministerio de Fomento? En especial na súa validez na estruturación da área da Coruña 
e a conexión cos polígonos industriais próximos ao seu trazado? 
 
 
 
Santiago de Compostela, 21 de novembro de 2019. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Beatriz Mato Otero na data 20/11/2019 18:48:28 

 
Martín Fernández Prado na data 20/11/2019 18:49:05 

 
Gonzalo Trenor López na data 20/11/2019 18:49:19 

 
Jaime Castiñeira Broz na data 20/11/2019 18:49:33 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 20/11/2019 18:50:10 

 
Antonio Mouriño Villar na data 20/11/2019 18:50:29 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 20/11/2019 18:50:48 

 
Diego Calvo Pouso na data 20/11/2019 18:51:19 

 
Daniel Luis Varela Suanzes-Carpegna na data 20/11/2019 18:51:38 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Óscar Vilar Chento e José Manuel Pérez Seco, deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª. 

 

O pasado 8 de febreiro do ano 2019, o Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, rexistraba unha iniciativa solicitando á Xunta de Galicia a que 

se rematase o proceso de concentración parcelaria do monte nas parroquias 

de Figueiras e Villestro, do concello de Santiago de Compostela, iniciado 

no ano 1991 e coas bases definitivas aprobadas desde o ano 2009. 

 

Iniciativa que se sometía a debate e posterior votación, na Comisión 7ª 

Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes o día 28 de febreiro de 

2019.  

 

O texto resolutivo, anteriormente mencionado, aprobábase sen 

modificacións pola unanimidade dos 12 deputados e deputadas presentes na 

dita comisión.  

 

Agora, nove meses máis tarde os veciños/as e propietarios/as da terra, das 

parroquias de Figueiras e Villestro, volven  reivindicar a reactivación do 

proceso de concentración.  

 

As razóns que instan aos veciños/as a reivindicar, de novo, este proceso é a 

falta de interese mostrada polo director xeral de Desenvolvemento Rural, o 

Sr. D. Miguel Ángel Pérez Dubois, tras a reunión que mantivo cos 

afectados/as o pasado día 28 de agosto de 2019.  

 

No dito encontro, o Sr. Pérez Dubois esgrimía varios motivos xustificando 

esa falta de interese, entre outros, un suposto informe interno, que se 

trataba dunha concentración urbana, e, tamén, unha falta de interese por 

parte da maioría da veciñanza. 

 

Argumentos que causan sorpresa e indignación entre os veciños/as, cando 

estes veñen de rexistrar preto de mil sinaturas solicitando a reactivación dos 

procesos de concentración.  
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Por todo o anteriormente exposto os deputados que asinan preguntan: 

 

1ª. Son certos os argumentos que, supostamente, esgrimiu o Sr. Pérez 

Dubois no encontro que mantivo cos veciños/as das parroquias de Villestro 

e Figueiras? Existe ese suposto informe? Quen é o autor/a do dito informe? 

 

2ª. Que medidas, a curto prazo, vai adoptar o Goberno galego en relación 

coa concentración parcelaria de Figueiras II e Villestro II? 

 

3ª. Cales son as causas que xustifican que a Xunta de Galicia non teña 

tomado en consideración o acordo aprobado na Comisión 7ª en relación a 

estes procesos de concentración? 

 

4ª. Ten pensado a Xunta de Galicia reactivar o proceso de concentración de 

Villestro II e Figueiras II, no concello de Santiago de Compostela? En caso 

afirmativo, cal é o cronograma de actuacións? 

 

 

Pazo do Parlamento, 19 de novembro de 2019 

 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Oscar Vilar Chento na data 20/11/2019 13:52:35 

 

Jóse Manuel Pérez Seco na data 20/11/2019 13:53:07 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Ánxeles Cuña Bóveda e Luca Chao Pérez, deputadas do Grupo Parlamentario 

Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta, para a súa resposta oral na Comi-

sión 4.ª, en relación ás bibliotecas públicas da cidade de Ourense. 

 

 

O estudantado da cidade de Ourense carece de espazos públicos de estudo de ca-

lidade. A biblioteca Rosalía de Castro atópase colapsada, dando servizo a toda 

unha cidade. Sendo visitada non só polo alumnado dos estudos que se imparten 

no Campus, senón que, debido á precariedade na que se atopa a biblioteca da rúa 

Concello, vese obrigada a acoller tamén nas súas instalacións ao estudantado de 

Educación Secundaria e persoas que están preparando oposicións. 

Un servizo de espazos de estudos público que conta con numerosas eivas. Desta-

cando os seus límites horarios. Deste xeito, calquera estudante da cidade que 

queira traballar ou estudar durante a fin de semana verase obrigado a facelo nun 

espazo privado. Situación que complica a garantía de acceso a determinados re-

cursos (libros, conexión a internet, servizo de fotocopias...) para poder levar a 

cabo a  tarefa de aprendizaxe nunhas condicións dignas. Dándose agravios tan 

preocupantes como o do estudantado de informática do  Campus de Ourense, que 

debe facer determinados exercicios que só se poden realizar mediante a conexión 

á rede da universidade e que ven reducido o prazo de realización dos mesmos a 

cinco días da semana por carecer deste servizo os sábados e domingos. 

Mais a problemática dos horarios non remata aí. Este novo curso non poden dar-

se situacións tan lamentables como as que aconteceron no pasado ano académico 
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cando a biblioteca Rosalía de Castro permaneceu pechada algúns días durante as 

vacacións de nadal, en pleno período de exames.  

En decembro concluirá o traslado da biblioteca da rúa Concello ás novas instala-

cións en San Francisco, erguéndose, deste xeito, unha oportunidade para poder 

superar os problemas actuais que ten a actual biblioteca municipal.  Decembro 

preséntase, así, como unha porta aberta para mudar o estado das  bibliotecas pú-

blicas.  

Non é de recibo que a cultura teña que loitar pola súa supervivencia como está 

acontecendo. A Xunta e o concello deben elixir que modelo de cidade queren 

para Ourense.  

Do mesmo xeito, a Universidade de Vigo, cando remate este ano, en decembro, e 

se achegue o período de vacacións, debería  optar por dar solucións aos proble-

mas que aconteceron no pasado curso. Nas súas mans está o camiño cara a cons-

trución dun Campus que leve por bandeira gozar dun bo servizo de espazos de 

estudos todos os días do ano. 

 

Polo exposto, preséntanse as seguintes preguntas para a súa resposta oral en Co-

misión: 

 

- Vai a Xunta abrir ou mediar para que se abran as fins de semana as bibliotecas 

públicas da cidade de Ourense e acabar así con esta problemática? 

- Van ampliar os horarios durante o período de exames adaptándoos á realidade 

dos estudos que se imparten? 

-Contemplan aumentar os horarios en período vacacional? 

-Poden  garantir a oferta de todos os servizos? 

- Consideran importante mellorar os recursos tecnolóxicos de impresión e control 

de aforo? 
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- Ven necesario aumentar o persoal? 

- Subscribiran a elaboración dun convenio coa Universidade de Vigo (Campus 

Ourense) coa fin de solucionar a carencia de espazos de estudo? 

 

 Santiago de Compostela, 21 de novembro de 2019. 

 

 

  Asdo.: Ánxeles Cuña Bóveda 

   Luca Chao Pérez 

  Deputadas do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 21/11/2019 14:07:56 

 

Luca Chao Pérez na data 21/11/2019 14:08:10 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Xan Xosé Jove González e Paula Quinteiro Araujo, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 

156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 8.ª. 

 

 

Os colectivos profesionais do mar galego veñen demandando, de forma reiterada, 

a necesidade de actuar perante os problemas provocados pola proliferación de 

algas no medio mariño. Esta proliferación, que se produce en lugares diversos e 

por parte de organismos distintos, ten un denominador común, a dificultade para 

a realización do traballo dos profesionais do mar e a posible merma de recursos. 

 

Fundamentalmente existe dous problemas derivados da proliferación de algas, 

por un lado o incremento destas nos fondos mariños e por outro en superficie e 

nas zonas intermareais. En ambos casos os profesionais do mar amosan 

preocupación pola repercusión que este incremento de presenza de algas supón  

para os recursos marisqueiros e mariñeiros. Pero nomeadamente no caso das 

algas acumuladas nos fondos mariños supón, ademais, un problema para as 

embarcacións, os aparellos e o incremento de carga de traballo nas labores de 

recollida. 

 

Para o colectivo de mariscadoras a presenza en enormes cantidades de algas nos 

parques marisqueiros dificulta o crecemento e proliferación do recurso, polo que 

se ven obrigados a incrementar as xornadas de traballo dedicadas a eliminar o 

“esterco” co problema engadido da dificultade de xestión dos residuos.  
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Polo tanto, compre actuar de forma global para coñecer con exactitude o que está 

acontecendo, as causas e as posibles orixes do problema  e tamén para articular 

mecanismo para actuar sobre este e a xestión dos residuos.  

 

Por todo o exposto, preséntanse as seguintes preguntas: 

 

- Que está facer a Xunta de Galicia para estudar e analizar os motivos da 

proliferación de algas no medio mariño e estudar mecanismos para a súa 

redución? 

 

- Que plans realiza a Xunta ou ten pensado realizar para colaborar coas 

organización de produtores para a retirada e xestión das algas? 

 

 Santiago de Compostela, 21 de novembro de 2019. 

 

 

   Asdo.: Xan Xosé Jove González 

    Paula Quinteiro Araújo 

   Deputado e deputada do G.P.  Grupo Común da Esquerda 

    

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xan Xosé Jove González na data 21/11/2019 16:27:56 
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Paula Quinteiro Araújo na data 21/11/2019 16:28:04 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Xan Xosé Jove González e Paula Quinteiro Araujo, deputadas do Grupo 

Parlamentar Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do recollido no artigo 156 

do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte pregunta para a súa resposta 

oral na Comisión 8.ª  

 

 

O pasado mes de outubro o Presidente Feijóo anunciaba no Consello da Xunta a 

aprobación dun decreto, polo que se regula o réxime de conservación e 

explotación dos recursos marisqueiros, pero a pesar disto, a día de hoxe o 

borrador deste decreto segue na web de transparencia da Consellería e continúa 

sen ser aprobado e publicado definitivamente. 

 

Este borrador contempla algunhas modificacións de certo calado, dende o 

período de vixencia dos plans de explotación, a modificación dos días de 

actividade que poden contemplar os plans ata incluír dentro das actividades 

contempladas as actividades de turismo marisqueiro. 

 

Polo exposto, as deputadas asinantes presentan as seguintes preguntas para a 

súa resposta oral en Comisión  

 

- En que situación se atopa o citado decreto? 
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-  Que prazos manexa a Xunta para a súa aprobación definitiva? 

 

Santiago de Compostela, 21 de novembro de 2019. 

 

  Asdo.: Xan Xosé Jove González 

   Paula Quinteiro Araújo 

  Deputado e deputada do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xan Xosé Jove González na data 21/11/2019 15:57:54 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 21/11/2019 15:58:06 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Óscar Vilar Chento e José Manuel Pérez Seco, Patricia Otero Rodríguez e Luís 

Álvarez Martínez,  deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

na Comisión 7ª. 

 

Hai meses que persoas gandeiras e agricultoras da provincia de Lugo deron a voz 

de alarma alertando da proliferación de roedores nas zonas de Triacastela, 

Pedrafita, Samos, Cervantes, Folgoso do Caurel, As Nogais e Samos. 

 

Unha praga de roedores que xa está a ocasionar serios problemas ás ganderías 

localizadas en distintas comarcas da montaña lucense.  

 

Falamos dunha especie de rata-toupa con unha bioloxía explosiva, con  ciclos 

repetitivos de alta intensidade reprodutiva, e que ten unha especial adaptación aos 

hábitat de pradería.  

 

Roedores que provocan serios danos nas plantacións ao remover a terra, nos 

prados, e que tamén, indirectamente, fan unha chamada ao xabaril, cando estes se 

achegan a comelos tras seguir o seu rastro. Provocando que os danos iniciais se 

multipliquen. 

  

Estamos ante un problema medioambiental que está a ocasionar perdas no 

campo, perdas económicas polos danos que produce, e, incluso, pode causar un 

problema sanitario posto que os roedores son unha fonte de transmisión de 

enfermidades.  

 

Un asunto preocupante para os gandeiros e agricultores da zona, por todas as 

circunstancias xa expostas, e que poden seguir agravándose xa que cada día hai 

máis hectáreas afectadas por esta praga. Algunhas fontes xa falan de máis de 

2.500. Todo isto ocasiona que segundo vai avanzando a praga, os gandeiros e 

agricultores dispoñen de menos superficie idónea para pradería.  E, o efecto de 

dispoñer de menos hectáreas para a pradería pode ocasionarlles outras 

consecuencias como é a posible redución das axudas da PAC.  

 

As persoas do campo tamén declaran que o problema non é novo, que se trata 

dun problema de hai anos, provocando que a Xunta xa tivera que actuar nalgunha 

outra ocasión. Pero que, pola contra, non realizou ningún plan de seguimento e 

tampouco se realizou ningún plan de prevención. 
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A comezos da primavera deste ano o problema agravouse e os gandeiros e 

agricultores trasladaron a problemática á Administración autonómica a través 

dun encontro co servizo da Xefatura Territorial de Lugo (Consellería de Medio 

Ambiente).  

 

No dito encontro, a Administración recoñece o problema, e informa aos 

afectados que se teñen que tomar medidas de xeito inmediato para tratar de frear 

a praga de roedores. 

 

A Xunta, malia ter recoñecido o problema no mes de abril, non ofrece ningunha 

resposta ata novembro cando este asunto salta á prensa.  

 

Por iso, os deputados e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª. Cales son as causas que provocaron a falta de dilixencia da Administración 

galega á hora de comezar co estudo da praga?  

 

2ª.  Por que non se ten realizado un plan de seguimento xunto cun plan de 

prevención? 

  

3ª. Que medidas adoptou, ou vai adoptar o Goberno galego en relación coa praga 

de roedores en varias zonas da provincia de Lugo e,  cal é o calendario de 

actividades que ten planificado a Consellería do Medio Rural? 

 

4ª. De que especie se trata e, como se vai  controlar? 

 

5ª. É consciente a Xunta de Galicia das perdas económicas, e medioambientais 

que esta a provocar e pode seguir provocando esta praga?  

 

6ª. Ten programada a Consellería do Medio Rural algunha axuda destinada ao 

sector afectado?   

 

Pazo do Parlamento, 21 de novembro de 2019 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Oscar Vilar Chento na data 21/11/2019 16:40:51 
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Jóse Manuel Pérez Seco na data 21/11/2019 16:41:03 

 
Patricia Otero Rodríguez na data 21/11/2019 16:41:22 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 21/11/2019 16:41:35 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, Xosé Luis 

Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª, sobre a conexión entre a AG53 e a N 525 en Dozón. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O DOG do pasado 4 de setembro publicou o anuncio polo que se somete ao 

trámite de información pública o proxecto de trazado de actualización do proxecto de 

ramal de conexión entre a AG-53 e a N-525 en Dozón, así como a relación individual de 

bens, dereitos e propietarios afectados polo proxecto referenciado. 

O proxecto sometido a información pública presenta numerosas carencias e ten 

un impacto negativo na mobilidade e na seguranza viaria da zona 

1º En lugar de proxectar unha conexión dobre, en sentido Ourense e en sentido 

Santiago, só se propón unha conexión en sentido Ourense. 

2º A conexión prevista entre a N525 e a AG 53 faise aproveitando o trazado 

dunha pista (antigo trazado na N525) e dun paso a nivel inferior no lugar de Mizoite que 

dá servizo a propiedades veciñais e que é usado principalmente por vehículos agrícolas 

e de transporte. Como consecuencia, a veciñanza quedaría sen acceso ás súas 

propiedades.  
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3º A obra proxectada non contribúe a resolver os problemas de seguranza viaria 

que existen no treito da N 525 á altura de Mizoite e que dificultan o acceso ás vivendas 

e ás propiedades. 

4º A actuación proxectada debería prever unha rotonda na N525 á altura do PK 

275, para mellorar a seguridade viaria, facilitar o acceso á autovía e garantir unha mellor 

conectividade coas vivendas e as propiedades situadas a ambos lados na estrada. 

Tendo en conta todas estas afeccións, a veciñanza da zona presentou alegacións 

ao proxecto solicitando a modificación do mesmo. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

1. Considera o goberno galego que o enlace previsto entre a N525 e a 

AG53 en Dozón garante o acceso da veciñanza ás súas propiedades? 

2. Ten previsto a Xunta de Galiza atender as alegacións presentadas pola 

veciñanza? 

3. Considera necesario mellorar a seguranza viaria nesta zona coa 

construción dunha rotonda no entronque da N525 co vial de acceso á autovía. 

4. Ten previsto a Xunta de Galiza executar unha conexión dobre, tanto en 

sentido Ourense como en sentido Santiago? 

 

Santiago de Compostela, 21 de novembro de 2019 
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Asdo.: Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 21/11/2019 17:03:57 

 

María Montserrat Prado Cores na data 21/11/2019 17:04:05 

 

Noa Presas Bergantiños na data 21/11/2019 17:04:12 

 

Olalla Rodil Fernández na data 21/11/2019 17:04:18 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 21/11/2019 17:04:26 

 

Ana Pontón Mondelo na data 21/11/2019 17:04:35 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Francisco Casal Vidal, Davide Rodríguez Estévez, Paula Vázquez Verao e 

Luís Villares Naveira, deputado e deputada pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Mixto, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª. 

 

O helicóptero  do servizo de gardacostas Pesca 2, con base en Celeiro, Viveiro e 

dependente do Servizo de Gardacostas da Consellería do Mar da Xunta de 

Galicia avariouse  o 24 de outubro, estando unha semana fora de servicio nunha 

época de previsións marítimas  moi desfavorables. 

Este helicóptero ten como funcións o de servizo de gardacostas, inspección 

pesqueira, busca e salvamento na Mariña de Lugo e parte da costa da Coruña. 

Que estea inoperativo, supón para a Federación Galega de Alimentación, Mar, 

Transporte e Telecomunicacións (FGAMT) un gravísimo problema de 

seguridade no mar. 

No caso de emerxencia, a costa e o interior de Galicia estarían sen un recurso 

vital para facerlle fronte. O servizo de gardacostas atópase regulado no decreto 

136/2017, de 17 de novembro, de ordenación e funcionamento do Servizo de 

Gardacostas de Galicia. Como funcións están a función inspectora do control de 

establecementos e actividades dos recursos mariños e que lle afecten, así como 

toda a normativa en materia de seguridade marítima na explotación dos recursos; 

unha función preventiva  con actuacións dirixidas á preservación do medio 

mariño e dos recursos así como unha función paliativa nas actuacións de 

salvamento e loita contra a contaminación do mar, para auxilio das persoas, bens 

e medio mariño e asegurar a conservación do medio das competencias de Galicia. 
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Todas estas funcións deberían facer imposible a privatización dun servizo que é 

básico, e sobre todas elas o da seguranza das persoas. 

A Xunta vendeu os helicópteros Pesca 1, con base en Vigo e Pesca 2, con base en 

Viveiro á empresa concesionaria do servizo Babcock MCS España, ao quedar 

obsoletos, sen embargo a empresa segue usándoos para o servizo de salvamento 

cun custo totalmente desproporcionado. 

É necesario que a Xunta de Galicia teña todos os medios necesarios dispoñibles 

para os casos de emerxencia, e máis no mar, cando as vidas das persoas perigan 

por non estar no seu medio natural.  

Non é de recibo que con temporal a vista 1 dos helicópteros dos que dispuña a 

Xunta, e polos que paga un arrendamento, non estea operativo cando fai falta. 

Por todo o exposto o Grupo Parlamentario Mixto presenta a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 8ª 

1.- Que lle parece a Xunta que o Pesca 2 non estivera operativo durante unha 

semana?  A que se debe que non estivera operativo? 

2.- Que vai facer a Xunta se con temporal o Pesca 2 volve a estar inactivo e o 

Pesca 1 xa está atendendo outra emerxencia? 

3. - A que se debe que a Xunta non obrigue á empresa Babcock MCS a substituír 

os helicópteros, tal e como marca o contrato?  

Santiago de Compostela, 21 de novembro de 2019. 

 

Asdo.: Francisco Casal Vidal 

Davide Rodríguez Estévez 

Paula Vázquez Verao 

Luís Villares Naveira 

Deputados e deputada do G.P. Mixto 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Francisco Casal Vidal na data 21/11/2019 17:18:32 

 
David Rodríguez Estévez na data 21/11/2019 17:18:42 

 
Paula Vázquez Verao na data 21/11/2019 17:18:51 

 
Luis Villares Naveira na data 21/11/2019 17:19:02 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, Xosé Luis 

Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 4ª, sobre o novo Estatuto da AGADIC anunciado pola Xunta de 

Galiza no Parlamento e o futuro do Centro Dramático Galego e o Centro Coreográfico 

Galego. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Na sesión plenaria do 20 de novembro, en resposta a unha pregunta formulada 

polo Grupo parlamentario do Bloque Nacionalista Galego, o conselleiro de Cultura e 

Turismo, o señor Román Rodríguez, anunciou a elaboración e aprobación dun novo 

Estatuto da Axencia Galega das Industrias Culturais (AGADIC). 

Segundo a Consellaría de Cultura e Turismo, o novo texto creará unha xerencia 

e un departamento de danza así como a integración do CGAI na estrutura da AGADIC. 

O anuncio causou certa perplexidade no grupo nacionalista pois nunca antes a 

Consellaría, nin ningún outro departamento da Xunta de Galiza, achegara información 

algunha de que estaban a traballar niso. 

Tampouco os sectores culturais (desde o teatro, á música pasando polo 

audiovisual), tiñan coñecemento algún desta mudanza que, por suposto, non foi 
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negociada nin consensuada coas súas correspondentes organizacións e entidades 

profesionais. 

De igual maneira na Estratexia da Cultura Galega 21 que a propia Xunta de 

Galiza deseñou como “folla de ruta” para as políticas culturais do país nos vindeiros 

anos, aparece en ningún momento tal reforma. 

Para o Bloque Nacionalista Galego este anuncio parece máis unha nova 

ocorrencia da Consellaría cuxo obxectivo é tentar amortecer a súa incapacidade e 

incompetencia en materia cultural así como o progresivo desmantelamento que se ten 

producido de insignes institucións como o Centro Dramático Galego ou o Coreográfico. 

 

Por todo o exposto con anterioridade formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión 4ª: 

- Con que entidades, colectivos, organizacións, axentes e/ou persoas negociou a 

Xunta de Galiza a reforma do Estatuto da AGADIC? 

- Que reformas inclúe en relación ao aprobado en 2012? 

- Que mudanzas suporá na xestión e nas políticas que vén desenvolvendo a 

Axencia até o momento? 

- E para os centros de produción que dela dependen, nomeadamente o CDG e o 

CCG? 

 

Santiago de Compostela, 21 de novembro de 2019 
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Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández na data 21/11/2019 17:19:40 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 21/11/2019 17:19:50 

 

María Montserrat Prado Cores na data 21/11/2019 17:19:55 

 

Noa Presas Bergantiños na data 21/11/2019 17:20:04 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 21/11/2019 17:20:11 

 

Ana Pontón Mondelo na data 21/11/2019 17:20:18 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Xan Xosé Jove González e Ánxeles Cuña Bóveda, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 

156 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión de Control da CRTVG. 

 

 

O pasado venres día 1 de novembro, #DefendeAGalega denunciou que a CRTVG 

estaba a sufrir un “apagón informativo” que tiña por obxecto silenciar a campaña 

electoral. A corporación pública deulle a razón tacitamente ao programar o único 

debate dos comicios ás 10 da mañá dentro do espazo Bos días.  

 

O debate electoral das xerais durou só 60 minutos –a metade do que durou o 

debate dos candidatos á presidencia emitido pola TVE– e foi emitido pola TVG e 

pola Radio Galega o 8 de novembro. Ese mesmo debate volveuse a emitir en 

horario de máxima audiencia, pero na TVG 2. O espazo da primeira canle 

pública galega nesa franxa horaria ocupouno O Luar.  

 

A TVG 2 foi tamén a canle escollida para a emisión dos actos de inicio de 

campaña, que ocuparon apenas 10 minutos da medianoite do 31 de outubro.  

 

Con motivo da pésima cobertura desta campaña electoral, o Comité de empresa 

da CRTVG emitiu un comunicado no que manifesta a súa preocupación pola 

“decisión da dirección da Corporación de emitir o debate electoral entre os 

candidatos e candidatas dos partidos galegos ás eleccións xerais do 10N en 

horario matinal”. Por esta razón, “urxe á dirección a cambiar o seu criterio e 
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ofrecelo en horario de máxima audiencia”, xa que considera que “a sociedade 

galega ten dereito a informarse directamente das propostas que realicen os 

partidos máis significativos a través dos medios de comunicación de titularidade 

pública”.  

 

A representación dos traballadores e traballadoras atribúe a programación do 

debate á vontade “de agochar a confrontación de ideas políticas nun horario 

inaxeitado para a maioría dos galegos e das galegas”.  

 

O Comité pecha o comunicado lamentando que a dirección decidira reemitir o 

debate na segunda canle da televisión pública –canle que nin sequera está 

dispoñible en tódalas plataformas televisivas–, limitando, desa maneira, o seu 

alcance.  

 

Non é a primeira vez que acontece algo semellante. O 16 de abril xa se celebrara 

o debate electoral dos comicios xerais no programa Bos días. Daquela, o señor 

Sánchez Izquierdo argumentara que a programación do debate pola mañá 

pretendía “que os galegos e galegas foran os primeiros en coñecer a opinión dos 

seus representantes”.  

 

As torpes escusas do señor Sánchez Izquierdo carecen de sentido, dado que a 

meirande parte da cidadanía non pode sentarse fronte ao televisor ou prestar 

atención á radio ás 10 da mañá. Cómpre, polo tanto, que a CRTVG se 

comprometa a emitir os vindeiros debates electorais en directo, en horario de 

máxima audiencia e pola primeira canle da televisión pública.  

 

Polo exposto, presentase a seguinte pregunta: 
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 Vai CRTVG emitir os futuros debates electorais en directo, en horario de 

máxima audiencia e pola primeira canle da televisión pública ou vai seguir 

ocultándoos pola mañá co obxecto de evitar a pluralidade informativa?  

 

Santiago de Compostela, 21 de novembro de 2019. 

 

 

  Asdo.: Xan Xosé Jove González 

   Ánxeles Cuña Bóveda 

  Deputado e deputada do G.P. Grupo Común da Esquerda 

    

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xan Xosé Jove González na data 21/11/2019 17:30:01 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 21/11/2019 17:30:10 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, Xosé Luis 

Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª, sobre a decisión do TSXG de rexeitar o recurso presentado pola 

Xunta de Galiza que paraliza as obras de construción dun parque eólico na serra do 

Oribio. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O TSXG vén de rexeitar o recurso presentado pola Xunta de Galiza perante a 

paralización das obras de construción dun parque eólico na serra do Oribio. 

Na súa decisión o alto tribunal sinala que a Declaración de Impacto Ambiental 

(aprobada en 2005) “estabelece condicións que non se cumpren de altura e diámetro de 

varrido e localización nos puntos de maior altitude, polo que a súa actualización 

resultaría imprescindible para protexer os valores existentes no territorio” e lembra á 

Xunta de Galiza a súa obriga de protexer este espazo natural, catalogado como Rede 

Natura 2000. 

Así mesmo, o TSXG sinala que desde o inicio deste proxecto a lexislación ten 

mudado. Tanto é así que actualmente está prohibido construír parques eólicos en Rede 

Natura. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

- Como valora a Xunta de Galiza a decisión do TSXG a respecto da paralización 

das obras de construción do parque eólico na serra do Oribio? 

- Que medidas ten adoptado ou prevé adoptar a Xunta de Galiza ao respecto? 

 

Santiago de Compostela, 21 de novembro de 2019 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández na data 21/11/2019 17:32:53 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 21/11/2019 17:33:04 
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María Montserrat Prado Cores na data 21/11/2019 17:33:12 

 

Noa Presas Bergantiños na data 21/11/2019 17:33:22 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 21/11/2019 17:33:41 

 

Ana Pontón Mondelo na data 21/11/2019 17:33:48 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Eva Solla Fernández, deputada do Grupo Parlamentario Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presenta a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5.ª. 

 

 

A provincia de Ourense é das que máis está a notar a escaseza de recursos no 

Servizo Galego de Saúde a causa dos recortes e o deterioro progresivo da 

sanidade pública en Galicia.  

Hospitais comarcais como Verín ou O Barco están sufrindo a eliminación de 

moitas especialidades, pero incluso o propio hospital de Ourense nota tanto na 

calidade asistencial como nas condicións laborais de traballadoras e traballadores 

a falta de recursos tanto a nivel de persoal como material.  

Unha das especialidades que demanda unha actuación urxente  é a de medicina 

interna onde profesionais están a denunciar a diminución de persoal e medios. 

Coa escusa do verán, levouse a cabo o peche de cinco camas e paralelamente a 

redución de persoal, unha situación que segue sen modificarse xa que segundo a 

propia Xerencia do centro, sobra persoal para esta especialidade.  

Ademais da escaseza de medios, están tendo lugar unha absoluta precariedade na 

contratación, marcada pola alta rotación e temporalidade, cuestión que xa está a 

ser unha liña xeral de actuación en canto a política de persoal no Sergas.  

O persoal do hospital demanda unha actuación urxente por parte da Xerencia, na 

dotación de máis recursos tanto a nivel material como de persoal, que permitan 

ter plans estables de continxencia e alertan, dun posible sobreaforo coa tempada 

da gripe.  

A planta de medicina interna atende principalmente a pacientes de avanzada 
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idade, pluripatolóxicos, polimedicados e moitos deles dependentes, nunhas 

condicións moi inferiores as ratios recomendas, xa que nas quendas de tarde e 

noite contan con 3 profesionais de enfermería e 3 auxiliares para 41 pacientes na 

tarde e 2 de enfermería e 2 auxiliares para os 41 pacientes na noite, cando as 

ratios recomendadas son de 6 a 8 por equipo de enfermería e auxiliares. 

 

Por todo o anterior, o Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda 

PREGUNTA:  

 

- Considera o Goberno da Xunta de Galicia que se está a prestar unha asis-

tencia sanitaria de calidade? 

- Por que non cumpre a Xunta de Galicia coas ratios recomendadas? 

- Cal é o motivo polo que a Xunta de Galicia mantén unha precariedade es-

trutural na contratación do Sergas? 

- Ten pensado o Goberno da Xunta de Galicia dotar esta especialidade dos 

medios materiais e humanos necesarios que demanda o persoal? 

- Considera o Goberno da Xunta de Galicia que con estes medios se poden 

facer plans de continxencia estables? 

 

Santiago de Compostela, 21 de novembro de 2019. 

 

   Asdo.: Eva Solla Fernández 

  Deputada do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Eva Solla Fernández na data 21/11/2019 17:48:40 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, Xosé Luis 

Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral en Comisión 1ª. 

 

O 7 de novembro de 2019 o Tribunal Superior de Xustiza de Galiza desenvolveu 

unha inspección nos xulgados de Viveiro onde constatou, de maneira oficial, que están a 

asumir unha carga de traballo do 215% da súa capacidade sobre os módulos 

estabelecidos polo Consello Xeral do Poder Xudicial. 

Esta situación foi denunciada polas traballadoras e traballadores, entre outros 

espazos, na Mesa local de coordinación interinstitucional fronte á violencia de xénero 

toda vez que o Xulgado de primeira instancia e instrución número 2, ostenta as 

competencias en materia de violencia machista. 

Este xulgado leva agardando desde febreiro de 2018 pola incorporación dunha 

nova persoa de reforzo após a creación dunha praza do corpo de tramitación procesual, 

tal e como foi anunciado pola Xunta de Galiza. 

Porén, a sobrecarga de traballo afecta por igual a ambos os dous xulgados o que 

urxe non só a ocupación inmediata da praza anunciada para o número 2, senón un maior 

reforzo en ambas as dúas dependencias xudiciais e, mesmo, a creación dun terceiro 

xulgado que atenda as necesidades da comarca da Mariña. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 1ª: 

- Como valora a Xunta de Galiza a situación na que se atopan os xulgados de 

Viveiro? 

- Cre o Goberno galego que o persoal que traballa actualmente neles é suficiente 

para atender unha carga de traballo que supera, con moito, a capacidade dos propios 

xulgados? 

- Que medidas vai adoptar a Xunta de Galiza para garantir os dereitos da 

veciñanza da Mariña en materia xudicial? 

 

Santiago de Compostela, 21 de novembro de 2019 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Montserrat Prado Cores 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

Ana Pontón Mondelo  

Portavoz do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández na data 21/11/2019 18:08:56 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 21/11/2019 18:09:06 

 

María Montserrat Prado Cores na data 21/11/2019 18:09:12 

 

Noa Presas Bergantiños na data 21/11/2019 18:09:19 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 21/11/2019 18:09:28 

 

Ana Pontón Mondelo na data 21/11/2019 18:09:35 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, Xosé 

Luis Rivas Cruz, Olalla Rodil Fernández e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, relativa a situación de colapso no servizo de urxencias do HUAC. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Comisión de Centro de Atención Especializada da EOXI da Coruña, ven de 

denunciar que aínda non empezou o “pico da gripe” e xa se está  producindo o colapso 

do servizo de urxencias do HUAC. 

Denuncian que non é un caso illado, senón un feito habitual, derivado da falta de 

previsión por parte da Xerencia. 

Manifestan que é normal dentro desa “normalidade” dispor aos doentes en 

corredores dentro do servizo, o que é intolerábel dende o punto de vista do dereito  á 

intimidade  e á dignidade dos doentes. 

De igual xeito consideran deplorábeis as condicións nas que traballan os/as 

profesionais , que non permite dar unha atención axeitada. 

 

Polas razóns expostas, o Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

presenta a seguinte proposición non de lei para o seu debate na Comisión 5ª: 
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1. Cal foi a planificación que fixo o Sergas para evitar os colapsos nos 

servizos de urxencias? 

2. Considera o Goberno galego que é aceptabel a situación de colapso que 

está a vivir o servizo de urxencias  do HUAC? 

3. Coida que se está a respectar a dignidade d@s doentes, o seu dereito á 

intimidade e á cofidencialidade, cando son atendidos nos corredores ou en espazos 

comúns? 

4. Coida que @s profesionais poden desenvolver a súa labor e prestar unha 

óptima calidade asistencial na situación de sobrecarga e presión na que traballan? 

5. Que medidas preventivas realizou o Goberno galego para afrontar o 

aumento de doentes aos servizos de urxencias? 

6. Que recursos se mobilizaron para solventar os colapsos? 

7. Procedeuse ao reforzo de persoal? 

8. Cal é o plan de continxencias previsto para evitar a situación? 

 

Santiago de Compostela, 21 de novembro de 2019 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Olalla Rodil Fernández 

Luis Bará Torres 
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Noa Presas Bergantiños 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

Ana Pontón Mondelo  

Portavoz do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 21/11/2019 18:27:37 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 21/11/2019 18:27:44 

 

Noa Presas Bergantiños na data 21/11/2019 18:27:52 

 

Olalla Rodil Fernández na data 21/11/2019 18:27:59 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 21/11/2019 18:28:06 

 

Ana Pontón Mondelo na data 21/11/2019 18:28:12 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil Fernández, Ana Pontón 

Mondelo, Xosé Luis Rivas Cruz, Noa Presas Bergantiños e Luis Bará Torres, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), presentan a seguinte corrección de erros na pregunta con número de 

rexistro 59269. 

Onde dí: 

“Polas razóns expostas, o Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego presenta a seguinte proposición non de lei para debate na Comisión 5ª:” 

 

Debe dicir: 

“Polas razóns expostas formúlanse as seguintes preguntas para resposta 

oral na Comisión 5ª.” 

 

Santiago de Compostela, 21 de novembro de 2019 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 
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Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 21/11/2019 18:59:47 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 21/11/2019 18:59:54 

 

Noa Presas Bergantiños na data 21/11/2019 19:00:00 

 

Olalla Rodil Fernández na data 21/11/2019 19:00:08 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 21/11/2019 19:00:15 

 

Ana Pontón Mondelo na data 21/11/2019 19:00:21 
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RS/ff

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  37680,  formulada  polo  Grupo

Parlamentario  de  En  Marea,  a  iniciativa  de  dona  Flora  María  Miranda  Pena  e  dona  Paula

Vázquez Verao, sobre “a opinión do Goberno galego referida á adaptación da dotación de

persoal de atención directa e facultativo da Residencia de Maiores de Pontepedriña ás

necesidades existentes nela, as súas previsións respecto do aumento da ratio de persoal

nos centros de maiores e as medidas que vai adoptar para resolver a problemática da

integración de persoas con enfermidades mentais en residencias”,  (publicada no BOPG

número 365 do 3 de outubro de 2018), teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao

previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación formulada pola

Consellería de Política Social, que ten o seguinte contido:

A Residencia de Maiores Fundación José Otero-Carmela Martínez, centro público titularidade da

Xunta de Galicia, foi obxecto dunha visita de inspección este ano 2019. Nesta visita constatouse

que  cumpría  coa  rateo  mínima  de  persoal  de  atención  directa  esixida  pola  normativa  de

aplicación.  Isto  tanto  no  relativo  ao  persoal  xerocultor,  como  ao  persoal  preciso  para  o

desenvolvemento dos servizos de atención médica, de enfermería, de fisioterapia, de terapia

ocupacional, de traballo social e de animación sociocultural.

En canto ás novas necesidades de centros de atención residencial, a Xunta de Galicia está a

desenvolver un ambicioso programa de centros de atención integral  a  persoas maiores que

constitúe a resposta para garantir o avance efectivo na ampliación da cobertura asistencial á

poboación galega que se encontra en situación de dependencia.

Así,  aumentarase  a  oferta  asistencial  pública  precisamente  naqueles  lugares  nos  que  se

concentra  a  demanda  de  prazas,  facilitando  así  que  as  persoas  maiores  en  situación  de

dependencia permanezan preto dos seus fogares e da súa contorna.

As novas residencias  deberán construírse  tendo  en conta  o  resultado dos actuais  avances

arquitectónicos e tecnolóxicos e,  por suposto,  o benestar e a calidade de vida das persoas

residentes.

páxina 1 de 2

Rexistro electrónico da Xunta de Galicia
PR RWEB01

Nº Saída 
Data 

2019/1700451
15/11/2019 18:03

C
V

E
-P

R
E

P
A

R
: d

10
03

ed
9-

a8
c4

-d
0f

3-
a6

a5
-d

6a
a2

4f
ab

ff3

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS
INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS a las
15/11/2019 18:03:46

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
A

vp
75

H
ur

45
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

187781

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
Tw

R
K

qy
M

bo
1

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROAvp75Hur45
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGTwRKqyMbo1


Os novos centros residenciais proxectaranse dun modo plenamente adecuado á programación

interna  relativa  á  vida  dos  e  das  residentes,  cunha  distribución  que  permita  a  atención

diferenciada en función das necesidades de atención conforme á situación de dependencia dos

mesmos e das mesmas e, ao mesmo tempo, que posibilite a integración dos  últimos adiantos

tecnolóxicos na prestación dos servizos residenciais que redunde nas  mellores prácticas de

sustentabilidade enerxética, do uso de enerxías renovables e o  aproveitamento da luz natural

así como as posibilidades da contorna.

Unha  das  principais  novidades  destes  centros  radicará  en  que  todos  eles  dispoñerán  de

unidades xeriátricas e psicoxeriatricas diferenciadas;  é dicir,  contarán con zonas específicas

para  aloxar,  coidar  e  traballar  con  residentes  que  padezan  deterioracións  ou  trastornos

cognitivos severos, facilitando así a súa correcta atención e mellorando a calidade asistencial. O

resto das áreas das novas residencias destinaranse a: zona social, con espazos para favorecer

a convivencia, desenvolver actividades e recibir visitas; atención especializada, que acollerá a

consulta médica, as salas de rehabilitación, de podoloxía e de farmacia, e unha unidade de

enfermería; e servizos complementarios.

En canto aos centros xa existentes a Xunta de Galicia,  a  través da Consellería de Política

Social,  está a desenvolver un plan de obras que afecta case á totalidade dos seus centros

residenciais.

O que lle  remito  para  o  seu  coñecemento  e  inserción no Boletín  Oficial  do  Parlamento  de

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:

 

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS na data 15/11/2019 18:03:46
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RS/ff

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  40514,  formulada  polo  Grupo

Parlamentario de En Marea, a iniciativa de dona Paula Vázquez Verao, sobre “as medidas que

vai  adoptar  o  Goberno galego respecto  das  irregularidades reflectidas  no Informe do

Consello  de  Contas de Galicia  publicado no ano 2018,  en relación coa residencia  de

persoas  maiores  de  Laraxe,  no  concello  de  Cabanas,  así  como  as  súas  previsións

referidas á asunción da xestión directa do centro”, (publicada no BOPG número 391 do 29

de novembro de 2018), teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo

157 do Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación formulada pola Consellería de

Política Social, que ten o seguinte contido:

A Residencia de Maiores de Laraxe, centro público titularidade da Xunta de Galicia, foi obxecto

dunha visita de inspección este ano 2019. Nesta visita constatouse que cumpría amplamente

coa rateo mínima de persoal de atención directa esixida pola normativa de aplicación. Isto tanto

no relativo ao persoal xerocultor, como ao persoal preciso para o desenvolvemento dos servizos

de atención médica, de enfermería, de fisioterapia, de atención psicolóxica, de traballo social e

de animación sociocultural.

Tras esta visita de inspección, a entidade actualizou no Rexistro Único de entidades Prestadoras

de Servizos Sociais (RUEPSS) os datos correspondentes ao cadro de persoal do centro.

O que lle  remito  para  o  seu  coñecemento  e  inserción no Boletín  Oficial  do  Parlamento  de

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:

 

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS na data 15/11/2019 18:03:38
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RS/ff

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  41780,  formulada  polo  Grupo

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de don Luís Manuel Álvarez Martínez e

dona María Luisa Pierres López, sobre “ o estado actual da actuación denominada "Rolda

leste de Lugo, treito II: LU-530- N-VI", prevista no Plan MOVE 2009-2015, a valoración da

Xunta de Galicia en relación co cumprimento do prazo establecido para o seu remate e

as súas intencións respecto do mantemento do investimento inicialmente previsto para

a súa execución”, (publicada no BOPG número 405 do 3 de xaneiro de 2019), teño a honra

de  enviarlle,  para  así  dar  cumprimento  ao  previsto  no  artigo  157  do  Regulamento  do

Parlamento  de  Galicia,  a  contestación  formulada  pola Consellería  de  Infraestruturas  e

Mobilidade, que ten o seguinte contido:

A información que demanda esta iniciativa foi ofrecida pola conselleira de Infraestruturas e

Mobilidade  en  resposta  á  pregunta  oral  en  Pleno  número  56715,  de  similar  contido  e

formulada polo mesmo grupo parlamentario, que foi incluída na orde do día da sesión plenaria

celebrada o 12 de novembro de 2019.

Na súa  intervención,  entre  outras  cuestións,  a  conselleira  de  Infraestruturas  e  Mobilidade

referiuse ás especiais circunstancias económicas sufridas nos últimos anos, ás hipotecas en

concesións  deixadas  polo  anterior  Goberno  autonómico,  á  necesidade  de  priorizar  os

investimentos  para  atender  servizos  básicos  esenciais  e  de  avanzar  nas  infraestruturas

facendo viable a súa execución, por fases e vía orzamentaria, a medida que se poidan pagar.

A conselleira puxo tamén en valor a aposta e o traballo da Xunta na cidade de Lugo e na

provincia,  con  feitos  e  orzamentos  na  man,  salientando  que  desde  a  Consellería  se

mobilizarán, no ano 2020, 47,5 millóns de euros nesta provincia. En canto á Ronda Leste,

lembrou que o proxecto de Orzamentos da Xunta de 2020 recolle unha partida específica de

300.000 € para esta actuación, que permitirá actualizar o proxecto; actualización do proxecto

que se licitará a comezos de 2020.  
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A resposta completa da conselleira de Infraestruturas e Mobilidade pode verse nos seguintes

enlaces:

http://mediateca.parlamentodegalicia.gal/library/items/pleno-parlamento-2019-11-13?

part=19d2c66b-4974-4480-93af-59b26ae87360&start=3665 

http://mediateca.parlamentodegalicia.gal/library/items/pleno-parlamento-2019-11-13?

part=19d2c66b-4974-4480-93af-59b26ae87360&start=3990 

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:
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RS/ff

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  52313,  formulada  polo  Grupo

Parlamentario  do  Bloque  Nacionalista  Galego,  a  iniciativa  de  don  José  Luís  Rivas  Cruz  e

outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre “as actuacións levadas a cabo polo Goberno

galego en relación co Plan sectorial da rede viaria da Coruña, Arteixo, Culleredo, Cambe,

Oleiros, Sada e Bergondo, aprobado definitivamente no Consello da Xunta de Galicia no

ano 2004”, (publicada no BOPG número 509 do 22 de xullo de 2019), teño a honra de enviarlle,

para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de Galicia, a

contestación formulada pola Consellería de Infraestruturas e Mobilidade, que ten o seguinte

contido:

A conexión entre a N-VI e a AP-9 a través da Vía Ártabra estase a desenvolver cun trazado e

deseño aprobado polo anterior Goberno da Xunta de Galicia e ratificado por este. Un trazado

sen oposición social real (tan só 10 alegacións de particulares na última información pública e

ningunha delas opoñéndose ao trazado aprobado); con declaración de impacto ambiental, con

informes  favorables  dos  departamentos  ambientais  da  Xunta  de  Galicia,  tanto  no  Goberno

actual como no anterior, informado favorablemente polo Ministerio de Fomento e pendente só de

autorización para a conexión.

En canto á AP-9, hai que considerar que esta ten unha captación de tráfico moi similar á N-VI,

pero  moita  máis  capacidade,  polo  que  parece  lóxico  derivar  tráfico  desde  a  N-VI  (máis

conxestionada e con máis poboación nas súas marxes) cara á AP-9, deixando á marxe o tema

do financiamento  da  AP-9  que,  por  outra  banda,  é  de  competencia  estatal.  Se  ademais  a

poboación está situada en torno a N-VI é evidente que a transferencia é boa, non só desde o

punto de vista do tráfico senón tamén das persoas que viven na súa contorna.

Cómpre lembrar, ademais, que a licitación realizada é só ata a estrada AC-221, pero a conexión

coa AP-9 conta co informe favorable do Ministerio de Fomento. A licitación xa contempla como

modificado previsto a continuación ata a autoestrada e só está pendente de autorización.
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Por último, cabe sinalar que a declaración de impacto ambiental establece as medidas para

minimizar posibles afeccións e ademais, en fase de obras, será posible axustar aínda máis a

ocupación para reducilas. 

O que lle  remito  para  o  seu  coñecemento  e  inserción no Boletín  Oficial  do  Parlamento  de

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:
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RS/ff

En relación coa pregunta con resposta  oral  en  Pleno  número:  42248,  formulada polo  Grupo

Parlamentario  dos Socialistas  de Galicia,  a  iniciativa  de don Luís  Manuel  Álvarez  Martínez  e

outros/as  deputados/as  do  mesmo  grupo,  sobre  “a  valoración  que  fai  a  Xunta  de  Galicia

respecto do cumprimento do horizonte temporal establecido no ano 2013 en relación coa

actuación denominada rolda leste de Lugo, treito II: LU-530-N-VI, dentro do programa de

vías  de  altas  prestacións”,  (publicada  no  BOPG  número  410  do  14  de  xaneiro  de  2019),

convertida en pregunta con resposta escrita por finalización do período de sesións xaneiro-xullo

de  2019,  teño  a  honra  de  enviarlle,  para  así  dar  cumprimento  ao  previsto  no  artigo  157  do

Regulamento  do  Parlamento  de  Galicia,  a  contestación  formulada  pola Infraestruturas  e

Mobilidade , que ten o seguinte contido:

A información  que  demanda  esta  iniciativa  foi  ofrecida  pola  conselleira  de  Infraestruturas  e

Mobilidade en resposta á pregunta oral en Pleno número 56715, de similar contido e formulada

polo mesmo grupo parlamentario, que foi incluída na orde do día da sesión plenaria celebrada o

12 de novembro de 2019.

Na súa intervención, entre outras cuestións, a conselleira de Infraestruturas e Mobilidade referiuse

ás especiais circunstancias económicas sufridas nos últimos anos, ás hipotecas en concesións

deixadas polo anterior  Goberno autonómico,  á necesidade de priorizar  os  investimentos para

atender  servizos  básicos  esenciais  e  de  avanzar  nas  infraestruturas  facendo  viable  a  súa

execución, por fases e vía orzamentaria, a medida que se poidan pagar.

A conselleira  puxo tamén en  valor  a  aposta  e  o  traballo  da  Xunta  na cidade  de Lugo  e  na

provincia, con feitos e orzamentos na man, salientando que desde a Consellería se mobilizarán,

no ano 2020, 47,5 millóns de euros nesta provincia. En canto á Ronda Leste, lembrou que o

proxecto de Orzamentos da Xunta de 2020 recolle unha partida específica de 300.000 € para esta

actuación, que permitirá actualizar o proxecto; actualización do proxecto que se licitará a comezos

de 2020.  
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A resposta completa da conselleira de Infraestruturas e Mobilidade pode verse nos seguintes

enlaces:

http://mediateca.parlamentodegalicia.gal/library/items/pleno-parlamento-2019-11-13?

part=19d2c66b-4974-4480-93af-59b26ae87360&start=3665  

http://mediateca.parlamentodegalicia.gal/library/items/pleno-parlamento-2019-11-13?

part=19d2c66b-4974-4480-93af-59b26ae87360&start=3990  

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia,

de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:
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RS/ff

En relación coa pregunta con resposta oral en Comisión número: 42217,  formulada polo Grupo

Parlamentario  dos Socialistas  de Galicia,  a  iniciativa  de don Luís  Manuel  Álvarez  Martínez  e

outros/as deputados/as do mesmo grupo,  sobre  “o estado da actuación denominada rolda

leste de Lugo,  treito II:  LU-530-N-VI,  dentro do programa de vías de altas prestacións”,

(publicada no BOPG número 411 do 15 de xaneiro de 2019), convertida en pregunta con resposta

escrita por finalización do período de sesións xaneiro-xullo de 2019, teño a honra de enviarlle,

para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de Galicia, a

contestación formulada pola Infraestruturas e Mobilidade , que ten o seguinte contido:

A información  que  demanda  esta  iniciativa  foi  ofrecida  pola  conselleira  de  Infraestruturas  e

Mobilidade en resposta á pregunta oral en Pleno número 56715, de similar contido e formulada

polo mesmo grupo parlamentario, que foi incluída na orde do día da sesión plenaria celebrada o

12 de novembro de 2019.

Na súa intervención, entre outras cuestións, a conselleira de Infraestruturas e Mobilidade referiuse

ás especiais circunstancias económicas sufridas nos últimos anos, ás hipotecas en concesións

deixadas polo anterior  Goberno autonómico,  á necesidade de priorizar  os  investimentos para

atender  servizos  básicos  esenciais  e  de  avanzar  nas  infraestruturas  facendo  viable  a  súa

execución, por fases e vía orzamentaria, a medida que se poidan pagar.

A conselleira  puxo tamén en  valor  a  aposta  e  o  traballo  da  Xunta  na cidade  de Lugo  e  na

provincia, con feitos e orzamentos na man, salientando que desde a Consellería se mobilizarán,

no ano 2020, 47,5 millóns de euros nesta provincia. En canto á Ronda Leste, lembrou que o

proxecto de Orzamentos da Xunta de 2020 recolle unha partida específica de 300.000 € para esta

actuación, que permitirá actualizar o proxecto; actualización do proxecto que se licitará a comezos

de 2020.  
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A resposta completa da conselleira de Infraestruturas e Mobilidade pode verse nos seguintes

enlaces:

http://mediateca.parlamentodegalicia.gal/library/items/pleno-parlamento-2019-11-13?

part=19d2c66b-4974-4480-93af-59b26ae87360&start=3665  

http://mediateca.parlamentodegalicia.gal/library/items/pleno-parlamento-2019-11-13?

part=19d2c66b-4974-4480-93af-59b26ae87360&start=3990  

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia,

de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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RS/ff

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  53720,  formulada  polo  Grupo

Parlamentario  Mixto,  a  iniciativa  de  dona  Paula  Vázquez  Verao,  sobre  “as  contratacións

realizadas para a cobertura das vacacións do persoal laboral nas residencias de maiores

no verán de 2019”, (publicada no BOPG número 523 do 3 de setembro de 2019), teño a honra

de enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento

de Galicia, a contestación formulada  pola Consellería de Política Social,  que ten o seguinte

contido:

O V convenio colectivo no seu artigo 11, establece literalmente ... A pertenza aos órganos de

selección será sempre a título individual, non se poderá ter esta en representación  ou por conta

de  ninguén...En  consecuencia,  cando  na  pregunta  se  di  sen  participación  sindical...,

efectivamente, iso é así porque o impón o V convenio Colectivo.

O procedemento  para  a  cobertura  de  postos  vacantes,  establecido  polo  artigo  7.5.b)  do  V

Convenio colectivo único para persoal laboral da Xunta de Galicia está previsto, como o propio

artigo  establece,  para  postos  vacantes.  De  feito,  nas  propias  listas  de  candidatos  para  a

cobertura de postos, reguladas polo citado decreto 37/2006, se establece esa diferenciación

entre postos vacantes e non vacantes. 

O primeiro que hai que ter en conta é que no caso que nos afecta non estamos falando da

cobertura  de  vacantes,  senón  de  cubrir  ausencias  de  persoal  que  por  determinadas

circunstancias non están desempeñando o seu traballo durante un certo tempo: vacacións, ITs,

permisos, etc. É dicir, estamos falando de postos non vacantes. En consecuencia, o sistema

establecido no artigo antedito non é de estrito cumprimento neste caso concreto.

En calquera caso,  para evitar este tipo de situacións,  se chegou a un acordo co comité de

empresa, co fin de darlle a información oportuna cada vez que se realice unha contratación

deste tipo.
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Desde a Consellería de Política Social  debemos garantir  en todo momento a cobertura das

ausencias  que  se  produzan,  con  fin  de  respectar  as  presencias  necesarias  nos  centros  e

cumprir o relevante servizo público que temos encomendado.

En conclusión, tendo en conta as explicación facilitadas desde a Consellería non se considera

que  haxa  responsabilidades  que  depurar,  nin  por  suposto  que  se  trate  de  un  grave

incumprimento.

As  contratacións  que  se  viron  afectadas  son  as  derivadas  das  ausencias  por  vacacións,

permisos e Its nos centros da Consellería de Política Social.

O que lle  remito  para  o  seu  coñecemento  e  inserción no Boletín  Oficial  do  Parlamento  de

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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RS/ff

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  55438,  formulada  polo  Grupo

Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego, a iniciativa de don Jose Luís Rivas Cruz e outros/as

deputados/as do mesmo grupo, sobre “as medidas adoptadas e previstas polo Goberno galego

respecto das supostas irregularidades detectadas pola veciñanza de Sobrado dos Monxes,

en  relación  coas  balsas  de  lodos  de  distinta  procedencia  existentes  nos  montes  do

concello”,  (publicada  no  BOPG número  534  do  19  de  setembro  de  2019),  teño  a  honra  de

enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de

Galicia, a contestación formulada pola Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda, que

ten o seguinte contido:

O 2 de agosto recíbese no Servizo de Información Ambiental dependente da Dirección Xeral de

Calidade Ambiental e Cambio Climático un correo electrónico dun particular no que unicamente

sinala como asunto Gestión de logos de depuradora en Sobrado no Monte Campelo Roade pola

empresa  Transportes  Veiga,  SL e  aporta  un  vídeo  e  un  enlace  de  localización  erróneo.  Nos

seguintes días poñémonos en contacto co interesado para a correcta localización denunciada.

O 14 do mesmo mes, realízase unha inspección pola Unidade de Policía Adscrita á Comunidade

Autónoma de Galicia na zona indicada polo denunciante e na empresa Transportes Veiga SL na

que  se  localiza  a  parcela  na  que  se  depositou  a  substancia,  que  segundo  o  indicado  polo

representante da dita empresa trátase de abono orgánico procedente de Agroamb. Agroamb é

unha empresa autorizada para elaborar fertilizantes a partir de residuos.

O 29 de agosto o Servizo de Intervención Ambiental realiza inspección de seguimento con obxecto

de localizar as balsas e determinar o seu contido.

Nesta inspección contouse tamén coa presencia de axentes da UPA que realizaran a primeira

inspección, de persoal do LMAG a toma de mostras, e persoal de AXEGA coa unidade de drons

para recoñecemento do terreo.
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Identifícanse catro balsas nesta inspección:

•         Dúas balsas de fácil acceso, situadas moi preto unha da outra, das cales se tomaron

mostras regulamentarias.

•         Outras dúas balsas de difícil acceso en dúas parcelas distintas, polo que as mostras se

tomaron unha inspección posterior, o día 4 de setembro.

O transportista presentou ós axentes da UPA albaráns de transporte dos días 5 e 6 de agosto,

manifestou que dúas das balsas nas que se tomou mostras son da súa propiedade e, que as

outras dúas escavadas no terreo non, sinalando que o material depositado nas balsas procede da

empresa  AGROAMB  e  que  se  trata  de  abono  orgánico  (denominado  PURINE  AGROTHAME

ORGANITE).

Durante a inspección comprobáronse as características das balsas e do material depositado. Así

mesmo, comprobouse que o fertilizante PURINE AGROTHAME ORGANITE está rexistrado por

parte de AGROAMB no rexistro de produtos fertilizantes do Ministerio de Agricultura, tipo abono

orgánico mineral NK líquido e con forma de presentación líquido.

As mostras recollidas  leváronse ao laboratorio  de Abegondo da Consellería  de Medio  Rural  a

través  do  LMAG,  para  confirmar  se  as  mesmas  cumpren  as  especificacións  do  fertilizante

rexistrado.

Trala  obtención  dos  resultados  analíticos,  en  informe  do  19/09,  complementario  ás  actas  de

inspección do 29/08 e do 04/09, conclúese que:

Segundo a documentación aportada (...) referente á mercancía adquirida en AGROAMB (Castro de

Rei) e almacenada nas balsas das parcelas 830 e 828, e aplicada como abono en fincas agrarias

do concello de Sobrado; e segundo os resultados analíticos das mostras tomadas en ditas balsas

na presente inspección, a substancia en cuestión axústase aos parámetros establecidos para o

fertilizante orgánico Agrothame Organite Purine.

Nese  momento,  a  directora  xeral  de  Calidade  Ambiental  e  Cambio  Climático  remite  a

documentación á dirección xeral de Gandería, Agricultura e Industrias Agroalimentarias para o seu

coñecemento e efectos oportunos.

O 20/9/2019 recibiuse na Dirección Xeral de Gandaría, Agricultura e Industrias Agroalimentarias a

documentación referida,  recollendo os resultados das inspeccións e análises dunhas balsas de

lodos denunciadas por un particular e situadas no Concello de Sobrado dos Monxes. 
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Esta dirección da consellería do medio rural é responsable do control oficial de establecementos,

plantas e operadores SANDACH en produtos fertilizantes, sendo o Ministerio de Agricultura o que

elabora o programa de control, e correspondendo ás CCAA a súa execución. 

En base a este programa nacional, a Xunta de Galicia elaborou o seu Plan de control oficial para a

campaña 2018/2019. Segundo se establece no programa nacional, o obxectivo é o control do 20%

dos establecementos anuais, e un 5% do total de plantas non SANDACH.

Dentro das plantas SANDACH realízanse os seguintes controis:

Controis documentais da planta que é obxecto de control.

Control físico realizado sobre as instalacións, equipos e produtos (para comprobar que se cumpren

os requisitos da normativa vixente).

Todas estas actuacións se desenvolven dentro das instalacións das empresas de fabricación de

fertilizantes  autorizadas,  polo  que  quedaría  fora  do ámbito  de  competencia  da  Consellería  do

Medio Rural calquera actuación dun particular polo uso destes fertilizantes.

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia,

de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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RS/ff

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  55472,  formulada  polo  Grupo

Parlamentario  Mixto,  a  iniciativa  de  dona  Paula  Vázquez  Verao,  sobre  “as  deficiencias

sinaladas pola Xunta de Galicia aos responsables da Residencia DomusVi Chantada para

o seu arranxo”, (publicada no BOPG número 534 do 19 de setembro de 2019), teño a honra de

enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de

Galicia,  a  contestación  formulada  pola Consellería  de  Política  Social,  que  ten  o  seguinte

contido:

Neste centro realizáronse visitas de inspección no ano 2017 os días 16 de xaneiro, 10 de xullo e

6 de outubro; no ano 2018 o día 28 de novembro; e este ano 2019 o día 30 de outubro.

Logo de cada inspección remítese ao centro  o correspondente requirimento de emenda de

deficiencias e nas sucesivas visitas comprobase o seu cumprimento.

O que lle  remito  para  o  seu  coñecemento  e  inserción no Boletín  Oficial  do  Parlamento  de

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia

páxina 1 de 1

Rexistro electrónico da Xunta de Galicia
PR RWEB01

Nº Saída 
Data 

2019/1700444
15/11/2019 18:02

C
V

E
-P

R
E

P
A

R
: a

62
18

23
5-

71
95

-7
71

0-
d1

a0
-e

0a
9a

33
b6

d3
3

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS
INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS a las
15/11/2019 18:02:52

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
Za

P
JU

A
zQ

K
6

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

187805

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
Tw

R
K

qy
M

bo
1

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROZaPJUAzQK6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGTwRKqyMbo1


Asinado dixitalmente por:

 

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS na data 15/11/2019 18:02:52

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
Za

P
JU

A
zQ

K
6

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

187806

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
Tw

R
K

qy
M

bo
1

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROZaPJUAzQK6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGTwRKqyMbo1


RS/ff

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  57517,  formulada  polo  Grupo

Parlamentario  do Bloque  Nacionalista  Galego,  a  iniciativa  de  don  Xosé  Luís  Bará  Torres  e

outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre “o estado de elaboración no que se atopa o

Plan de saneamento local da ría de Pontevedra, a data prevista polo Goberno galego para

a súa publicación e a posible estimación da necesidade de construír novas depuradoras

na ría, así como as medidas necesarias para mellorar a rede separativa nos concellos que

verten á depuradora dos Praceres e as que vai adoptar en relación coas verteduras do

porto de Marín”, (publicada no BOPG número 553 do 24 de outubro de 2019), teño a honra de

enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de

Galicia, a contestación formulada pola Consellería de Infraestruturas e Mobilidade, que ten o

seguinte contido:

O Plan  de  saneamento  local  da  ría  de  Pontevedra  está  practicamente  redactado,  téñense

definidas as principais propostas de actuación e estase a traballar no remate das últimas fases.

Toda a  información derivada da elaboración do Plan de saneamento  local  foi  trasladada,  a

medida que se ía tendo, tanto aos concellos implicados, como ao resto de membros da Mesa

polo  saneamento  da  ría.  Durante  os  traballos  do  Plan  téñense  detectado  máis  de  cen

incidencias  nas  redes  municipais,  a  maior  parte  do  Concello  de  Pontevedra,  que  foron

comunicadas aos distintos municipios implicados, como organismos responsables dos sistemas

de saneamento e depuración, xunto cunha proposta de solución, para o seu coñecemento e

subsanación.

Desde a Xunta estase a avanzar no Plan de saneamento da ría de Pontevedra, coas actuacións

xa  proxectadas  a  curto  prazo  na  EDAR  dos  Praceres,  para  a  optimización  do  proceso

depurativo, cun orzamento de 16 millóns de euros, ademais da construción do novo emisario,

cun investimento de 12,1 millóns de euros, que permitirá unha mellor devolución das augas

limpas á ría. Ademais, tense iniciado a tramitación ambiental para a ampliación da depuradora,
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que contará cun investimento duns 50 millóns de euros, necesaria para a incorporación dos

procesos de eliminación de nitróxeno e fósforo e para dar cumprimento ás esixencias europeas.

Antes de decantarse por esta solución, os técnicos estiveron analizando todas as tecnoloxías

dispoñibles e alternativas posibles, de acordo co compromiso adquirido. 

O que lle  remito  para  o  seu  coñecemento  e  inserción no Boletín  Oficial  do  Parlamento  de

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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